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SSS generalni konzul

Nedavno otvorena afera 
oko imenovanja novog 
generalnog konzula Re-
publike Hrvatske u New 
Yorku gdje se je spremilo 
uputiti stranačkog visoko 
pozioniranog uhljeba mi-
norne strančice HNS-a a 
koja pomaže sa par ruku 
da Plenković može biti 
premijer pokazala je svu 
bijedu i jad onih koji se 
brinu oko hrvatske di-
jaspore.

Naime najmanji problem 
u cijeloj priči je to što gos-
podin Blažeković koji na-
mjerava postati generalni 
konzul u New Yorku ima 
samo srednju školu(tj. SSS 
– srednju stručnu spremu) 
veći problem su njegovi 
javno iznošeni politički 
stavovi gdje vrijedja američ-
kog predsjednika i većinsku 
hrvatsku konzervativnu 
domoljubnu zajednicu u 
New Yorku koju bi trebao 
zastupati. Lijepo je vidjeti 
kako je ustala hrvatska 
zajednica New Yorka te 
je peticijom i otvorenim 
pismima dala do znanja da 
gospodin Blažeković nije 
dobrodošao i da ga ne žele, 
te će biti zanimljivo vidjeti 
kako će sve ovo zajedno 
završiti.

U Hrvatskoj je nedavno 
u okviru neke tzv. stručne 
marketinške udruge pro-
glašen izbor komunikatora 
godine, a u izboru za an-
tikomunikatora godine i 
širitelja mržnje izabran je 
sisački biskup Vlado Košić. 
Samo taj primjer je dovo-
ljan da oslika svu boleštinu 
i jad hrvatskog društva koju 
vode djeca bivših udbaša 
i kojima je jasan govor 
Evandjelja koji propovije-
da biskup Košić  - mržnja. 
Uostalom čemu čudjenje 
jer onaj kojem biskup Košić 
služi i čija uputstva sluša 
slično je prošao u svoje vri-
jeme, a nije “učenik iznad 
svog učitelja” kao što je Isus 
rekao. Ujedno je to i dobar 
primjer kakav stav pravi 
katolici trebaju zauzeti npr, 
oko dubrovačkog biskupa 
Uzinića i sličnih njemu 
kojeg ti isti mladoudbaški 
medijski stručnjaci i njihovi 
prijatelji većinskoj Hrvat-
skoj stavljaju kao primjer 

ovako “stabilne” i “vjero-
dostojne”. 

Vrijedna i je za svaku 
pohvalu inicijativa bivšeg 
konzula RH u Melbournu 
Antuna Babića koji kao 
umirovljenik živi u Hrvat-
skoj te se preko inicijative 
i stranke “Spasimo Hrvat-
sku” koju je osnovao bori 
za veću ulogu dijaspore i 
iznosi plan kako se može 
vratiti za prvu ruku 200 
000 Hrvata iz iseljeništva 
u Domovinu koji možete 
pročitati u ovom broju.

Za dom spremni Hrvat-
ska!

Advance Australia Fair!

i uzor. Pametnome dosta!

Zanimljiv je bio ovaj tje-
dan i istup mladog de-
mografskog stručnjaka dr. 
Marina Strmote državnog 
tajnika u ministarstvu obi-
telji koji je pred kamerama 
na konferenciji za novinare 
dao ostavku rekavši da 
Hrvatska umire i da su sve 
demografske mjere koje 
država preduzima puki 
folklor. Uostalom da se 
nadovežem na dr. Strmotu 
cijela vlada koju premijer 
Plenković vodi podsjeća na 
amaterski mješoviti jugo-
folklorni ansambl a svima 
nam ostaje vidjeti koliko 
ćemo ih još dugo gledati 
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Zaustavimo podvale lažljivih 
medija Udbaškog Kraljevstva

Piše:
Ante MILINOVIĆ

Naši stariji čitatelji koji 
rado prate HRT rubriku  
„Dogodilo se na današnji 
dan“ često su zbunjeni 
njihovom titoističkom ili  
udbaškom  ideologijom, 
jer ih HRT emitira u istoj 
formi kao prije 40-50 
godina u onoj sotonskoj 
epohi komunizma!

Dva su odgovora 
kako je to moguće: 
prvi, da se koriste davno 
snimljeni arhivski 
materijali o pojedinim 
datumima i događajima 
i tako štedi na vremenu 
i radnim mjestima, te 
drugi, vjerojatniji, da 
su ljudi te redakcije na 
HTV toliko udbaški 
preparirani nekadašnjim 
k o m u n i s t i č k i m 
totalitarnim mentalitetom, 
da i ne vide potrebu 
korekcije nekadašnjeg 
ideološkog terorističkog 
jednoumlja KPJ!

Kad je tako na 
„domaćem“ „Vladinom“ 
servisu može se zamisliti 
kako je na raznim 
privatnim i pogotovo  
stranim televizijama poput 
TV N1, koja ni danas 
nema hrvatsku već neku 
luksemburšku, moguće 
čak  i  soroševsku licencu ?

Dokle će hrvatski narod 
tolerirati tu udbašku 
komunistička koncesija 

nad prošlošću ???  Na taj 
način Hrvatska Domovina 
ostaje zarobljenicom 
komunističke mitologije, 
a onaj tko ima koncesiju 
nad prošlošću, određuje i 
budućnost.

Izdaja nacionalnih 
interesa i Domovine 
nije pacifizam, već poziv 
budućoj oružanoj agresiji. 
Mirnodopska politika 
koja počiva na povijesnim 
falsifikatima vodi nas u 
nemirnu budućnost u 
kojoj ćemo se opet morati 
boriti za goli život.

Zato je vrijeme za našu 
odluku  za pokretanje 
prave, promišljene i 
primjerena ofenziva na 
srpske laži, osobito ne 
na HTV i TV N1, jer su 
i       po „kadrovima“ one 
prave tvrđave hibridnog 
Udbinog rušenja hrvatskog 
suvereniteta.

U toj borbi ne treba stati 
dok god Srbi  od njih ne 
odstupe, a ako nikako 
neće, onda niti ta borba ne 
smije nikada stati, sve do 
oduzimanja  domovnica 
i licenci za javni politički 
rad. To treba postati zlatno 
pravilo za sve misleće prave 
Hrvate, koji  su i 1941 i 
1991 željeli isto – SVOJU 
SLOBODNU DRŽAVU 
a ne Veliku Robovsku 
Serviju!

Najveće srpske laži su 
one o Jasenovcu kao kopiji 

Auschwitza  i o kanibalizmu 
i antisemitizmu NDH 
1941-45, iako su to bile 
dokazane karakteristike 
Nedićeve Srbije, ali ih 
je srbo-komunistička 
propaganda uporno 
zataškavala.

Nedavno je neki udbaški 
bijednik Hrvoje Klasić, 
kao jedan od novih 
vodećih krivotvoritelja 
hrvatske povijesti, 
gostujući u emisiji N1 
Studio uživo, predložio  
“da usporedimo sve dobro 
i sve loše iz NDH i iz doba 
sretnog komunizma.”  S 
velikom zlobom je dodao: 
„Živo me zanima što je to 
bilo pozitivno u NDH.”

Zato ćemo kao 
odgovor tom skojevcu, u 
nastavku samo pobrojati 
neke pozitivne odlike 
obnovljene Hrvatske 
Države:

1.    Vojska NDH  nikad 
nije ušla nogom ni u jednu 
stranu zemlju – uključujući 
i Srbiju, za razliku od Srba 
čiji su četnici i komunisti 
po NDH rovarili tijekom 
cijeloga rata i stvarali 
krvoproliće;

2.    Kroz cijelo vrijeme 
rata u Beogradu je djelovao 
Konzulat NDH i bio je 
jako dobro primljen od 
građana, tako da nikakvih 
ozbiljnijih incidenata nije 
bilo (osim povremenih 
pjesama kojima su skupine 

mladih izrugivali dr 
Antu Pavelića i bravara 
Josipa Broza Tita, jer su 
ih svrstavali u isti koš, 
odnosno, nisu bili skloni 
ni jednome ni drugome. 
Oni su Tita, naime zvali 
„šumski bandit“;

3.    Vojska NDH je 
poštivala srpsku povijest, 
jer da nisu ne bi Srbima 
vratili netaknute relikvije 
„cara Lazara“ (ćivot s 
moštima), kojega su 
dopratili pod stražom 
iz manastira Šišatovca 
(na Fruškoj Gori) do 
zemunskog mosta, iako su 
jako dobro znali da je cijela 
velikosrpska mitomanija 
vezana upravo za „svjatoga 
Lazara“ i „Kosovski boj“;

4.    U NDH su se sve 
tiskanice morale prodavati 
po određenim cijenama 
koje su bile naznačene 
na njima i upozorenjem 
da je to cijena i da se ne 
smije prodavati po bilo 
kojoj drugoj; i ne samo 
tiskanice, vrijedilo je to za 
većinu drugih roba, pa su 
korupcija i spekulacije bile 
svedene na minimum;

5.    Ustaše prije rata 
nikad nisu činili masovnu 
represiju prema Srbima, 
iako je hrvatski narod 
trpio velikosrpsku vojno-
fašističku diktaturu 
(tako su je nazivali i sami 
komunisti prije rata) više 
od 22 godine u Kraljevini 
SHS/Jugoslaviji;

6.    Ustaše i komunisti 
pripremali su se skupa 
za rušenje Kraljevine 
Jugoslavije (imali su 
zajedničke komitete prije 
rata u kaznionicama 
Lepoglava, Srijemska 
Mitrovica, Stara Gradiška 
itd.), ali su ih komunisti 
poslije izdali i priključili se 
četnicima;

7.    U NDH bio je vrlo 
razvijen kulturni život, 
o čemu je mnogo toga 
znao naš slavni dirigent 
maestro Lovro plemeniti 
Matačić koji je poslije rata 
bio proganjan i nije smio 
javno nastupati niti bilo 
što progovoriti o razdoblju 
NDH;

8.    Izbornik boksačke 
reprezentacije NDH bio 
je crnac iz SAD-a Jimmy 
Lyggett, koji je napustio 
svoju zemlju zbog rasizma 
kojega je u NDH očito 
bilo manje nego tamo do 
kuda je došao;

9.    NDH je imala za 
monetu KUNU, a danas 
Hrvoje Klasić i njegovi 
politički istomišljenici 
slave oktobarsku 
„revoluciju“, ali  svoje 
plaće primaju u valuti koja 
se isto tako zove – i to je 
(čini se) jedino iz razdoblja 
NDH što im ne smeta.

Ako Klasiću ovo nije 
dovoljno, neka ode u 
DAZ ili NSK Hrvatske u 

Zagrebu.

Mi koji smo živjeli u 
titoizmu dobro znamo 
što je bilo pozitivno u 
komunizmu, jer smo 
na svojoj koži osjetili 
sve „blagodeti“ tog 
„socijalizma s ljudskim 
likom“. Ne ponovilo se, da 
Bog da, nikada!.

Posebno je pitanje 
zašto HTV i svi crveni 
mediji prikrivaju istinu o 
HPC, iako je u Republici 
Hrvatskoj samo HPC 
autokedalna crkva, a ne 
UVOZNA i genocidna 
SPC!

Zašto Udbaško 
Kraljevstvo danas u Saboru 
i u medijima propagira 
povezivanje s Putinom 
?  Zar partnerstvo s USA 
velika nije prilika u kojoj 
se nalazi Hrvatska u ovom 
novom preustrojavanju 
jugoistočne Europe, no 
jednako je velika i opasnost 
da ona bude propuštena. 

Maksimalan bi 
učinak bio da Hrvatska 
postane inačica Izraela 
u jugoistočnoj Europi: 
privilegirani američki 
partner, stup obrane 
zapadnih vrijednosti 
i središte regionalne 
stabilnosti, država koja će 
zauzvrat dobiti američku 
zaštitu i potporu u 
rješavanju svojih problema 
sa susjedima. Tu spada i 
izgradnje LNG-a na Krku.
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Nakon višegodišnje 
agonije, Tesla štedna ban-
ka, završila je u stečaju. 
Odlukom Hrvatske na-
rodne banke, prošloga 
tjedna i formalno je otvo-
ren stečajni postupak te su 
prestale iluzije kako “ban-
ka za financiranje srpskih 
povratnika” uspješno po-
sluje.

Time je definitivno zape-
čaćena sudbina banke koja 
je osnovana na inicijativu 
Srpskog narodnog vijeća 
2011. godine s ciljem fi-
nancijske podrške povratku 
srpskih izbjeglica.

Tesla štedna banka, s 
aktivom od 1,5 milijardi 

kuna i neznatnim tržišnim 
udjelom (0,0004% udjela 
u ukupnoj aktivi hrvatskog 
bankovnog sustava), svih 
ovih godina nije poslovala 
pozitivno i u kontinuite-
tu je bilježila milijunske 
gubitke - u posljednih šest 
godina više od 35 milijuna 
kuna minusa.

U 2016. godinu je za-
vršila s gubitkom od 5,45 
milijuna kuna, dok je rujan 
2017. prema podacima 
HNB-a završila s tromje-
sečnim minusom od 3,3 
milijuna kuna, a cijelu 
2017. s minusom većim od 
5 milijuna kuna.

Inače, poslovanje Tesla 
banke, koja je nastala 2011. 

iz ‘A štedne banke malog 
poduzetništva’, vezuje se 
uz Milorada Pupovca koji 
je dulje vrijeme bio i njezin 
član, odnosno predsjednik 
Nadzornog odbora. Zbog 
toga je bio i prijavljen Po-
vjerenstvu za odlučivanje 
o sukobu interesa jer kao 
državni dužnosnik ne smije 
biti na čelu banke.

Podsjetimo, Tesla banka 
je zamišljena kao razvojna 
banka koja će povoljnim 
kreditima i logističkom po-
drškom omogućiti održiv 
povratak srpskih izbjeglica 
u Hrvatskoj i olakšati Srbi-
ma u Hrvatskoj osnivanje 
malih i srednjih poduzeća.

Projekt je iniciralo Srp-

Propao projekt Tesla banke, 
iza nje ostali milijunski 
gubici i kaznene prijave 

PLJAČKANJE HRVATSKE NA STOTINU I JEDAN NAČIN

Unit 4, Greenway Plaza, 1183 The Horsley Drive
WETHERILL PARK NSW 2164

Imamo ured i u St. Marysu

Obratite se nama za sve vaše 
pravne potrebe.

Nazovite Mariju Abičić na 9604 7755

Možemo vam pomoći za razne 
vrste odštete - za tjelesne povrede 
kao i mnogobrojne ostale usluge.

Prva konzultacija je besplatna.

COMPENSATION
SOLICITORS

CARRO & ASSOCIATES

sko narodno vijeće na čelu 
s Miloradom Pupovcem, 
a početni kapital osigurali 
su Fond  za razvoj Repu-
blike Srbije i Autonomna 
pokrajina Vojvodina. Pri-
likom osnivanja ukupno je 
uplaćeno 4,8 milijuna eura 
kapitala (oko 37 milijuna 
kuna).

Međutim, nakon prvoga 
koraka, nisu se ostvarile 
ambicije koje su predvi-
đale dodatno kapitalno 
jačanje ulaskom domaćih i 
inozemnih fondova i malih 
dioničara. Usto, nastupila 
je recesija pa banka nikad 
nije pokrenula ozbiljniju 
kreditnu aktivnost te je iz 
godine u godinu poslovala 
s gubitkom.

-

-

-

-



Poticat će se slatkovodno ribarstvo 
putem Operativnog programa za 
pomorstvo i ribarstvo objavom 
novih natječaja za stavljanje na tržište 
proizvoda akvakulture, preradu 
proizvoda akvakulture i  ulaganja u 
akvakulturi. U 2018. Ministarstvo 
poljoprivrede objavit će potrebne 
pravilnike i osigurati potvrde od 
Europske komisije za usvajanje 
novog Nacionalnog programa 
pomoći sektoru vina.

Savjet je podržao Ministarstvo 
regionalnoga razvoja i fondova 
Europske unije u sklapanju sporazu-
ma o savjetodavnim uslugama sa 
Svjetskom bankom kroz koji će 
se utvrditi “razvojna dijagnoza” za 
pojedina područja u Slavoniji koja 
imaju slični teritorijalni kapital i 
razvojne potencijale. Savjetodavne 
usluge Svjetske banke trebale 
bi pomoći u definiranju lanaca 
vrijednosti i stvaranju razvojnih 
“hubova” i centara policentričnog 
razvoja kao generatora razvoja.
Vezano za jačanje fiskalnih kapaci-

teta lokalne i područne samouprave, 
savjet je zaključio da je Zakon 
o financiranju jedinica lokalne i 
područne samouprave doveo do 
porasta izvornih prihoda od poreza 
na dohodak kojih se središnja država 
odrekla u korist lokalne i područne 
samouprave.
Kad je riječ o kulturi, Svijet je 

zaključio da se obnovom kulturne 
baštine stvaraju uvjeti za razvoj 
kontinentalnog turizma, te se na-
stavlja niz projekata u kulturi u 
Slavoniji.
S ciljem održavanja postojeće razine 

sustava prijevoza te određivanja 
minimalnih standarda dostupnosti, 
Ministarstvo financija, Ministarstvo 
mora, prometa i infrastrukture te 
Ministarstvo znanosti i obrazovanja 
zaduženi su analizu sufinanciranja 
prijevoza iz državnog proračuna.
Premijer Andrej Plenković izjavio 

je u subotu u Virovitici kako je 
ostvaren napredak u ugovaranju 
i realiazaciji projekata u okviru 
“Projekta Slavonija, Baranja i Sri-
jem”, a uz daljnje jačanje fiska-
lnih kapaciteta jedinica lokalne 
samouprave, potrebno je naći 
kombinaciju korištenja sredstava 
državnog proračuna i EU fondova, 
kako bi stvorili okvir za ostanak 
mladih u Slavoniji.

5DOMOVINA

(Puls) - Savjet za Slavoniju, 
Baranju i Srijem u subotu je u 
Virovitici na svojoj četvrtoj sje-
dnici, na prijedlog premijera 
Andreja Plenkovića usvojio za-
ključke prema kojima će se u 
okviru Programa ruralnog razvoja 
sufinancirati povoljni krediti i 
jamstva za poljoprivrednike te 
objaviti natječaji u vrijednosti 
od 3,75 milijardi kuna, od čega 
po prvi puta, za Slavoniju važan 
natječaj za biljnu proizvodnju.

Osim sufinanciranja povoljnih 
kredita i jamstva za poljoprivrednike 
s kamatnim stopama između 0,1 i 1,5 
posto, te objave natječaja, u okviru 
Programa ruralnog razvoja 2014.-
2020. također će se financirati novi 
projekti navodnjavanja u suradnji 
s županijama i Hrvatskim vodama, 
što je tek jedan od zaključaka koje je 
Savjet usvojio na prijedlog premijera, 
a priopćila Vlada.
Kao odgovor na niz elementarnih 

nepogoda u 2017., povećat će se 
intenzitet potpora sa 65 na 70 posto 
pri čemu korisnik prije podnošenja 
zahtjeva za potporu neće plaćati 
punu vrijednost premije osiguranja, 
već samo 30 posto, a natječaj će biti 
objavljen u travnju.
Savjet je također zaključio da će 

se nastaviti aktivnosti na izradi 
Razvojnog sporazuma za Projekt 
Slavonija, Baranja i Srijem između 
Ministarstva regionalnoga razvoja i 
fondova Europske unije te županija, 
a cilj je usuglasiti prioritete razvoja 

državne i županijske razine, odrediti 
strateške projekte regionalnog 
razvoja i  utvrdit i  f inancijska 
sredstva za provedbu prioriteta i 
strateških projekata. Predviđa se 
također usklađivanje obrazovanja s 
potrebama gospodarstva.

Kad je riječ o poticanju konku-
rentnosti i potpora poduzetnicima, 
Savjet je zaključio da će Ministarstvo 
gospodarstva, poduzetništva i obrta 
uložit daljnje napore u unaprjeđenje 
zakonskog okvira, mjera i programa 
iz svojeg djelokruga s ciljem stvaranja 
poticajnog okruženja za poslovanje 
i  ulaganje u svrhu poticanja 
konkurentnosti i ravnomjernijeg 
regionalnog razvoja Republike 
Hrvatske. Nastavit će se s poticanjem 
aktivnosti koje su usmjerene na 
informiranje poduzetnika i obrtni-
ka o korištenju bespovratnih sre-
dstava iz EU fondova te daljnje 
pojednostavnjenje procedura.
Vezano za zakonodavni okvir za 

poljoprivredu, Ministarstvo poljo-
privrede nastavit će mijenjati pro-
pise u području poljoprivrede u cilju 
stvaranja održivog lanca opskrbe 
hranom, smanjivanja administra-
tivnih prepreka i stavljanja u funkciju 
raspoloživog poljoprivrednog i 
šumskog zemljišta, odnosno dodjele 
zemlje mladima, domicilnom 
stanovništvu, posebno potičući 
sektor stočarstva.
Također će biti udvostručen iznos 

potpora malih vrijednosti za preradu 
drva i proizvodnju namještaja.  

(Puls) - Savjet za Slavoniju, državne i županijske razine, odrediti

Zaključci 4. sjednice Savjeta 
za Slavoniju, Baranju i Srijem

(Puls) - Europski sud za ljudska 
prava (ESLJP) zaključio je da 
srpske tvrtke nemaju pravo na 
povrat njihove prijeratne imovine, 
odbacivši kao neosnovanu tužbu 
beogradskog Mladost Turista 
koji je od Hrvatske tražio povrat 
nekretnina u Tisnom na otoku 
Murteru.

Ured hrvatske zastupnice pred 
ESLJP-om izvijestio je u petak da je 
presuda, koja je konačna te protiv 
nje nije dopušteno ni jedno pravno 
sredstvo, donesena 30. siječnja.

Tvrtka Mladost Turist u bivšoj 
državi koristila je zemljište u Tisnom 
na kojem je upravljala dječjim 
odmaralištem ‘Beograd’, a sada se 
tamo nalazi osnovna škola.

U tužbi su isticali da je država 
nekretnine eksproprirala nakon 
početka Domovinskog rata, ali i 

da je Hrvatska 2004. ratificirala 
Ugovor o pitanima sukcesije, kojim se 
obvezala vratiti tu imovinu vlasnicima 
što nikada nije učinila. Zbog toga 
je tvrtka tužiteljica smatrala da 
joj je povrijeđeno pravo na mirno 
uživanje prava vlasništva, zaštićeno 
Konvencijom za zaštitu ljudskih prava 
i temeljnih sloboda, izvijestio je Ured.

“Europski sud je, međutim, pri-
hvatio pravno tumačenje hrvatskih 
sudova da sam Ugovor o pitanjima 
sukcesije (točnije, njegov Anex G), 
ne daje pojedinim fizičkim i pravnim 
osobama pravnu osnovu za povrat 
njihove prijeratne imovine, već da će 
takav povrat eventualno biti moguć 
tek kada bude sklopljen dodatni 
bilateralni ugovor između Republike 
Hrvatske i Republike Srbije, kojim bi 
se konkretizirale odredbe Anexa G. 
Stoga je Europski sud utvrdio da je 
zahtjev tvrtke podnositelja očigledno 
neosnovan”, objavio je Ured.

(Puls) - Europski sud za ljudska da je Hrvatska 2004. ratificirala

Europski sud za ljudska 
prava presudio da srpske 
tvrtke nemaju pravo povrata 
prijeratne imovine u Hrvatskoj

(Puls) - U Gradskoj vijećnici 
Grada Mostara, u petak je održana 
svečanost predstavljanja nove 
međunarodne linije Croatia Airli-
nesa Mostar – Zagreb, na kojoj je, 
u svojstvu iza-slanika predsjednika 
Vlade Repu-blike Hrvatske, 
sudjelovao ministar mora, prometa 
i infrastrukture Oleg Butković.

“Važan je ovo dan za grad Mostar 
i Bosnu i Hercegovinu, i još jedna 
potvrda da Republika Hrvatska, sa 
svojim prvim susjedom, s kojim dijeli 
gotovo tisuću kilometara granice, želi 
razvijati kvalitetne dobrosusjedske 
odnose.“, rekao je u uvodnom obra-
ćanju ministar Butković.

Naime, riječ je o uspostavi redovite 
međunarodne linije Croatia Airlinesa 
između Zagreba i Mostara, prvi 

puta nakon 2006. godine, a kojom 
će Croatia Airlines, ova dva grada 
povezivati tijekom cijele godine. Na 
taj će način, Zračna luka Mostar 
biti povezana i ostalim svjetskim 
destinacijama, budući da je Među-
narodna zračna luka Zagreb, koja je 
dostigla više od 3 milijuna putnika, 
usporedno s razvojem novog pu-
tničkog terminala, ostvarila i pove-
zanost sa svjetskim destinacijama.

Koliko zračni promet predstavlja 
veliki gospodarski potencijal zemlje, 
podsjetio je ministar Butković i 
rekao kako su hrvatske zračne luke 
prošlu godinu završile s rekordnih 
9 i pol milijuna putnika i rastom 
prometa od 18 posto. “Gospodarske 
koristi od toga značajne su i za 
grad u kojem se nalazi zračna luka, 
i za aviokompanije, ali i dodatan 

(Puls) - U Gradskoj vijećnici puta nakon 2006 godine, a kojom

Nakon 12 godina otvara se 
zračna linija Zagreb-Mostar

poticaj rastu turizma i svih popratnih 
djelatnosti. Siguran sam kako će 
dodatan poticaj gospodarskom rastu 
obje zemlje dati i završetak izgradnje 
koridora Vc, koji je u Hrvatskoj 
većim dijelom izgrađen, a drago mi 
je čuti da se nastavljaju aktivnosti i u 
BiH jer je izgradnja tog prometnog 
pravca interes obje zemlje“, zaključio 
je ministar Butković.
Prvi zrakoplov Croatia Airlinesa 

na ovoj liniji poletjet će 3. svibnja, 
a s njim je svoj dolazak već najavio 
ministar Butković. Redoviti letovi 
odvijat će se dva puta tjedno. 
Zrakoplov će iz Zagreba za Mostar 
letjeti četvrtkom i nedjeljom, a 
iz Mostara za Zagreb, petkom i 
ponedjeljkom te će moći primiti 76 
putnika, koji će s današnjim danom 
povratnu kartu moći kupiti za 89 
eura.

Ministar prometa i veza u Vladi BIH 
Denis Lasić istaknuo je da zračnu 
liniju Zagreb – Mostar – Zagreb 
subvencionira Vlada Federacije BiH 
s 3,8 milijuna kuna.
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kao regija za ovu godinu uvrštena 
u kataloge agencija, čime je taj dio 
Hrvatske ujedno i prvi puta postao 
sastavnim dijelom ponude”, kazao je 
Staničić, otkrivajući i da su primjerice 
njemački ljubitelji biciklističkih tura 
već rezervirali aranžmane za jesen.
Pozitivne trendove na njemačkom 

tržištu potvrđuje i Selimir Ogne-
jnović iz I.D. Riva Toursa, najve-ćeg 
njemačkog turoperatora specijalizi-
ranog za putovanja u Hrvatsku.
“Iznimno sam zadovoljan stanjem 

bukinga, koji je ove godine krenuo 
puno ranije. U ovom trenutku 
bilježimo porast od oko 8 posto, dok 
pojedini specijalizirani programi, 
poput onih koji uključuje putovanje 
brodovima, bilježi porast bukinga 
od čak 20 posto. Također, u ovom 
trenutku ostvarujemo 50 do 60 posto 
bukinga, no kako je dio prodaje 
aranžmana tek pred nama, moramo 
i dalje biti tržišno i promotivno vrlo 
aktivni kako bi zadržali ovaj dobar 
rezultat”, poručio je Ognjenović.

Osim HTZ-a na sajmu f.re.e, 
hrvatsku ponudu predstavlja uku-pno 
17 suizlagača na hrvatskom štandu, 
među kojima turističke zajednice 
grada Zagreba, Šibensko-kninske 
i Splitsko-dalmatinske županije te 
Baške Vode, kao i Jadrolinija, Novasol, 
Kamp Šimuni, Valalta, Hadria, Mon 
Perin, Solaris, Arena Hospitality 
Group, Jadranka kampovi, Aminess 
(Laguna Novigrad), Zaton/Turisthotel 
Zadar, Camping the best of Dalmatia, 
Hoteli Njivice te Istarski dvori.

(Puls) - Hrvatska turistička 
zajednica (HTZ) predstavlja ovog 
tjedna hrvatsku turističku ponudu 
na najvažnijem bavarskom turisti-
čkom sajmu f.re.e u Münchenu, 
odakle dolaze dobre najave s odli-
čnim bukingom za ovo doba godine,  
izvijestili su u petak iz Glavnog 
ureda HTZ-a.
“Bavarcima je Hrvatska i jedna od 

omiljenijih destinacija, ove godine 
iz te njemačke pokrajine očekujemo 
oko 5 posto više turista u odnosu 
na prošlu godinu, a pojačavamo i 
promotivne aktivnosti na cijelom 
njemačkom tržištu za što ide i najviše 
sredstava predviđenih za marketinške 
aktivnosti ove godine”, poručio je iz 
Münchena direktor Glavnog ureda 
HTZ-a Kristjan Staničić.
S obzirom da se Hrvatska sve više 

okreće cjelogodišnjem turizmu, 
naglasio je važnost i segmenta 
avioprijevoza i dostupnosti hrvatskih 
destinacija. Veseli, dodaje, izuzetno 
dobra povezanost ključnih hrvatskih 

i njemačkih gradova tijekom cijele 
godine, a posebice velik broj aktivnih 
avioprijevoznika poput easyJeta, 
Lufthanse, Eurowingsa, Ryanaira ili 
Condora.
Staničić je na sajmu f.re.e, koji se 

održava od 21. do 25. veljače, održao 
i niz sastanaka s predstavnicima 
njemačkih touroperatora i agencija, 
poput TUI-ja, I.D. Riva Toursa, 
Holiday Checka, kroati.de i dru-gima, 
i svi su izrazili spremnost za jačanje 
partnerstva s hrvatskim turizmom, 
kao i dobre najave za ovu godinu.
“Najbolja potvrda stabilnosti i 

popularnosti Hrvatske na njema-
čkom, kao i bavarskom tržištu, je 
lanjski porast noćenja s tog tržišta 
za više od 15 posto u odnosu na 
2016., a u dobar rezultat vjerujemo 
i ove godine, pogotovo što sve više 
njemačkih turista Hrvatsku posjećuje 
tijekom cijele godine. Nijemci su nam 
najbrojniji i izvan ljetnih mjeseci, pa i 
na kontinentu, što bi se također moglo 
pojačati s obzirom da je Slavonija 

kao regija za ovu godinu uvrštena

Promocija turizma na sajmu u Münchenu: 
U Njemačkoj ostvaren odličan buking!

(Puls) - Grad Vukovar kupio je 
od Borova 687.057 četvornih 
metara zemljišta za 36,3 milijuna 
kuna, čime je došao u posjed 
vrlo atraktivne nekretnine, a 
ta je tvrtka došla do iznimno 
važnog novca za svoje daljnje 
funkcioniranje i financijsko 
restrukturiranje, istaknuto je u 
petak na konferenciji za novi-
nare u Vukovaru.

Kupnjom tog zemljišta u ne-
posrednoj blizini Gospodarske 
zone, Grad Vukovar došao je u 
posjed vrlo atraktivne, strateški 
važne parcele koja bi mu mogla 
ot vor i t i  nove gospodarske 
perspektive, izjavio je vukovarski 
gradonačelnik Ivan Penava na 
konferenciji za novinare koju je 
održao s predsjednicom Uprave 
Borova Gordanom Odor.

Vukovarsko Gradsko vijeće krajem 
prosinca prošle godine poduprlo 
je prijedlog kupoprodaje zemljišta 
između Grada Vukovara i tvrtke 
Borova, a kupoprodajni ugovor 
potpisan je početkom ovog tjedna. 
Riječ je o građevinskom zemljištu 
namijenjenom gospodarskoj 
djelatnosti na kojem je trenutačno 
sportski aerodrom u gradskoj 
četvrti Borovu naselju, a njegovu 
kupnju Grad će financirati preko 
Fonda za obnovu i razvoj grada 
Vukovara.

Gradonačelnik Penava ista-
knuo je kako je do kupnje ze-
mljišta i došlo jer je Vlada, na 
čelu s premijerom Andrejem 
Plenkovićem, odlučila povećati 
proračun Fondu za obnovu i razvoj 
grada Vukovara za 50 posto, to 
jest za dodatnih 20 milijuna kuna 
u 2018. godini. Upravni odbor 
tog fonda odlučio je, na poticaj 
Grada, iskoristiti novac za kupnju 
parcele, objasnio je vukovarski 
gradonačelnik, podsjećajući da je 
riječ o atraktivnom zemljištu koje 
s jedne strane oplakuje Dunav, 
s ostalih strana omeđeno je 
državnom cestom, a preko njega 
prolazi i međunarodna željeznička 
pruga.

Penava je istaknuo i da je Borovo 

kupoprodajom došlo do svježeg 
novca te da Grad ne može biti po 
strani ako je tvrtka iznimno važna 
za grad u problemima.

Predsjednica Uprave Borova 
podsjetila je da je dolaskom na 
čelo tvrtke zatekla dug od sto 
milijuna kuna te se po hitnom 
postupku moralo ići u financijsko 
restrukturiranje koje se provodi 
dobro i u završnoj je fazi.

“Riječ je o zemljištu koje je bilo 
neoperativni dio imovine, a koje 
se ni u idućem razdoblju nije 
planiralo operativno koristiti pa je 
njegova prodaja bila vjetar u leđa 
tvrtki”, rekla je Odor, dodajući kako 
bi bez toga bilo teško provesti 
financijsko restrukturiranje. 

Kupoprodajnim ugovorom pre-
dviđeno je da ove godine Borovu 
bude isplaćen 21 milijun kuna, a 
ostatak iduće godine.

Ovogodišnju uplatu Borovo 
će, rekla je Odor, većim dijelom 
iskoristiti za pokrivanje obveza 
prema financijskim institucijama 
kako tvrtka ne bi bila blokirana, 
dio će ići za pokrivanje dospjelih 
obveza drugim vjerovnicima, a 
dio će se iskoristiti za redovito 
održavanje proizvodnje i pripremu 
nove kolekcije.

Predsjednica Uprave Borova 
istaknula je da je u tijeku i 
operativno restrukturiranje 
tvrtke, među ostalim i uklanjanje 
‘uskih grla’ na pojedinim fazama u 
procesu proizvodnje.

“Najveće ‘usko grlo’ imali smo 
u fazi šivanja, što ćemo premo-
stiti zapošljavanjem 30 novih 
djelatnika”, rekla je Odor, dodajući 
kako je već 20 djelatnika iz 
vukovarskog pogona Aktiv obuće 
najavilo prijelaz u Borovo.

Inače, prije dva tjedna vukova-
rski gradonačelnik najavio je 
mogućnost da virovitička tvr-
tka Aktiv obuća prestane s proi-
zvodnjom u Vukovaru, čime bi bez 
posla ostalo 50-ak radnika.

(Puls) - Grad Vukovar kupio je kupoprodajom d

Vukovar pomogao 
Borovu kupivši 
njihovo atraktivno 
zemljište kraj 
gospodarske zone

Poljoprivredna organizacija već 
razgovara o plasmanu svinjskih 
butova drniškim i istarskim pršu-
tarima, no preduvjet za to je 
kvalitetno rješenje pitanja cijene.
Svinjogojce je podupro vukova-

rsko-srijemski župan Božo Galić 
istaknuvši da su Vukovarsko - sri-
jemska i Brodsko-posavska županija 
zajednički financijski pomogle 
osnivanje njihove organi-zacije. 
Najavio je da bi slične poljopri-
vredne organizacije trebali dobiti 
proizvođači junadi i jaja.

(Puls) - Proizvođačkoj orga-
nizaciji “Slavonski svinjogo-
jac” osigurano je 500.000 eura 
bespovratnih europskih sredsta-
va, rečeno je u petak na sastanku 
svinjogojaca s vukovarsko - srije-
mskim županom Božom Galićem 
i pročelnikom za poljoprivredu 
Andrijom Matićem.
Proizvođačka organizacija za sada 

okuplja 33 svinjogojca s područja 
Vukovarsko-srijemske, Osječko-
baranjske i Brodsko-posavske župa-
nije koji raspolažu s oko 300 

hektara poljoprivrednog zemljišta i 
20.000 grla svinja te prometom od 
oko 20 milijuna kuna.
Predstavnik Slavonskog svinjogojca 

Dobromir Čović zadovoljan je što 
se po prvi puta europskim novcem 
sufinancira organizacija svinjogojaca.
Među ciljevima novoosnovane 

organizacije su osiguranje proizvo-
dnje prilagođene potražnji, ko-
ncentracija ponude i stavljanje na 
tržište proizvoda članova orga-
nizacije te stvaranje brenda hrvatske 
izvornosti.

Poljoprivredna organizacija već (Puls) - Proizvođačkoj orga- hektara poljoprivrednog zemljišta i 

‘Slavonskom svinjogojcu’ osigurano pola milijuna €
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poručio je, postao prepreka postizanju 
nagodbe.
Ramljak, koji je izvanredni povjere-

nik bio od 10. travnja prošle godine, 
našao se pod pritiskom našao krajem 
siječnja, kada su mediji objavili da je 
za savjetnike u Agrokoru angažirao 
svoju bivšu tvrtku, Texo Management, 
koja za poslove savjetovanja tjedno 
dobiva gotovo 250.000 kuna, što je 
u javnosti izazvalo rasprave o visokim 
savjetničkim naknadama i mogućem 
sukobu interesa Ante Ramljaka.
Kasnije su uslijedila nova otkrića, 

primjerice da je Texo angažiran od 
strane AlixPartnersa istoga dana 
kada je ta kompanija angažirana za 
glavnog savjetnika u restrukturiranju 
Agrokora.
Zbog svega toga, prošloga je 

tjedna održana i sjednica saborskog 
Odbora za gospodarstvo na kojoj 
su na zastupnička pitanja odgova-
rali Ramljak i potpredsjednica 
Vlade i ministrica gospodarstva, 
poduzetništva i obrta Martina Dalić.
Ramljak u tada istaknuo kako je 

spreman snositi posljedice i preuzeti 
krivnju ako saborski zastupnici i 
Vlada procjene da je kompromitirao 
postupak izvanredne uprave. 
Trgovački sud u Zagrebu prema 

Zakonu o postupku izvanredne 
uprave u trgovačkim društvima od 
sistemskog značaja za Republiku 
Hrvatsku može opozvati izvanrednog 
povjerenika te imenovati novog u bilo 
koje doba na prijedlog Vlade.
Sud je, također, isključivo nadležan 

za nadzor izvanrednog povjerenika.

(Puls) - Ministar financija Zdravko 
Marić u četvrtak je uoči sjednice 
Vlade izjavio kako za izbor novog 
izvanrednog povjerenika za Agro-
kor treba vremena, no kako se neće 
predugo čekati, dok je ministar 
uprave Lovro Kuščević kazao da u 
toj potrazi dan-dva nije problem.

Na pitanje nije li neozbiljno za 
ovakav proces da Vlada još uvijek 
nema povjerenika kazao je kako će 
se sve čuti na vrijeme i kako su stvari 
pod kontrolom.
“Sve ćete čuti. Naravno da su, kako 

što ste čuli od predsjednika Vlade, 
stvari pod kontrolom i kad bude 
vrijeme, čut ćete dalje informacije”, 
rekao je Marić.
Ministar uprave Lovro Kuščević 

kazao je, pak, uoči sjednice Vlade 
da vjeruje “da premijer intenzivno 
razmišlja o tome i da će se vrlo 
brzo naći čovjek koji će zamijeniti 
Ramljaka”.
Na novinarski komentar da su jučer 

svi kandidati odbili premijera oko te 

uloge, te da praktički Ramljak ostaje 
jer nema nikoga drugog, Kuščević 
je odgovorio da je ‘lex Agrokor’ 
krucijalan zakon kojim je spašeno 
na tisuće radnih mjesta i spriječen 
gospodarski ‘tsunami’.
“Gospodin Ramljak je dao ostavku 

i ja bih je dao da izgubim povjerenje 
premijera, dakle ništa neobično. A 
vjerujem, kako je kazao i premijer, 
da će se u najkraćem roku predložiti 
novi povjerenik i to je vrlo odgovorna 
dužnost”, kazao je Kuščević, dodajući 
da u toj potrazi dan-dva nije problem.
Na pitanje što misli o odgovornosti 

potpredsjednice Vlade Martine Dalić, 
kazao je da “dok ovaj proces ide 
dobro, nema govora o odgovornosti 
nego samo o zahvalnosti, a svatko 
će odgovarati za svoje pogreške ili 
biti nagrađen za dobro”, izjavio je 
Kuščević, dodajući i da će premijer 
odlučiti kada netko treba otići.

Izvanredni povjerenik u Agrokoru 
Ante Ramljak podnio neopozivu osta-
vku predsjedniku Vlade kako ne bi, 

poručio je, postao prepreka postizanju

Ministar Zdravko Marić smiruje naciju: 
Stvari oko Agrokora su ‘pod kontrolom’

(Puls) - Ivica Todorić podnio 
je novu kaznenu prijavu protiv 
Ante Ramljaka zbog sumnje u 
počinjenje kaznenog djela zlou-
porabe povjerenja, potvrdila je 
njegova odvjetnica Jadranka 
Sloković.

Todorić u prijavi, naime, tvrdi 
da se u financijskom izvješću, 
kojeg je za privremenu upravu 
Agrokora napravila tvrtka Price-
waterhouseCoopers (Pwc). ma-
nipuliralo i krivotvorilo, javlja Dne-
vnik.hr.

Todorić je dosad podnio dvije 
kaznene prijave, jednu u studenom 

2017. i drugu početkom veljače 
ove godine. 

U studenom je podnio kaznenu 
prijavu protiv potpredsjednice 
Vlade Martine Dalić, vladinog 
povjerenika za Agrokor Ante Ra-
mljaka i suosnivača Knighthead 
Capital Managementa Thomasa 
Wagnera. 

U toj se prijavi navodi da potezi 
izvanredne uprave, koje odo-
brava Vlada, kao rezultat imaju 
pogodovanje odabranima i zastra-
šujuće urušavanje vrijednosti 
tvrtki iz koncerna, čemu svjedoče i 
burzovni rezultati trgovanja dioni-
cama Agrokorovih tvrtki.

(Puls) - Ivica Todorić podnio 2017 i drugu početkom veljače

Todorić podnio novu kaznenu 
prijavu protiv Ante Ramljaka

uvođenju posebne uprave koja će, do 
donošenja odluke suda o pokretanju 
stečajnog postupka preuzeti ovlasti 
uprave i nadzornog odbora kreditne 
institucije s ciljem očuvanja imovine 
Tesla štedne banke”, objašnjavaju iz 
HNB-a.
Od trenutka donošenja današnje 

odluke Savjeta HNB-a do odluke 
Trgovačkog suda o prijedlogu za 
otvaranje stečajnog postupka, kao 
zakonska posljedica, nastupaju pri-
vremene zabrane propisane odre-
dbama članka 267. stavka 2. Zakona 
o kreditnim institucijama.
U praksi to znači da se neće moći 

obavljati uplate i isplate na račun i s 
računa Tesla štedne banke kao ni na 
i s računa njezinih klijenata, niti će 
se provoditi ovrha na računima Tesla 
štedne banke uređena Zakonom o 
provedbi ovrhe na novčanim sre-
dstvima, bez obzira na vrstu osnove 
za plaćanje (zadužnice, rješenja o 
ovrsi i sl.).
Do dana donošenja odluke Trgova-

čkog suda o prijedlogu za otvaranje 
stečajnog postupka, klijenti Tesla 
štedne banke ne mogu dobiti isplatu 
sa svojih računa u Štednoj banci i ne 
može se obavljati prijenos na teret 
njihovih računa.
Dužnici Tesla štedne banke obvezni 

su nastaviti ispunjavati sve svoje 
obveze gotovinskim uplatama u 
samoj Štednoj banci ili uplatama 
na transakcijski račun Štedne banke 
otvoren u drugoj kreditnoj instituciji, 
o čemu će posebna uprava bez odgađa-
nja obavijestiti javnost, navode u sre-
dišnjoj banci. 

(Puls) - Savjet Hrvatske narodne 
banke (HNB) na sjednici u srijedu 
donio je odluku o podnošenju 
prijedloga za otvaranje stečajnog 
postupka nad Tesla štednom ba-
nkom, a podnijet će ga zagreba-
čkom Trgovačkom sudu, priopće-
no je iz HNB-a.
“Savjet Hrvatske narodne banke 

donio je na sjednici održanoj 21. 
veljače 2018. u 15,00 sati Odluku o 
podnošenju prijedloga za otvaranje 
stečajnog postupka Trgovačkom sudu 
u Zagrebu nad Tesla štednom bankom 
d.d., Zagreb”, navodi se u priopćenju, 
uz napomenu da je odluka donesena 
temeljem odgovarajućih odredbi 
Zakona o kreditnim institucijama, 
Zakona o sanaciji kreditnih institucija 
i inve-sticijskih društava te 9. Zakona 
o Hrvatskoj narodnoj banci.  
Tako je odlučeno “nakon što je 

odlukom Savjeta HNB-a utvrđeno 
da Tesla štedna banka d.d. propada, 
a nije razumno očekivati da bi druge 
mjere privatnog sektora, institucio-
nalnog sustava zaštite, supervizorske 
mjere, supervizorske mjere u fazi rane 
intervencije ili smanjenje vrijednosti 
ili pretvaranje relevantnih instru-
menata kapitala spriječile njenu 
propast u razumnom vremenskom 
razdoblju”, ističu iz središnje banke.
Savjet HNB-a je utvrdio i da sanacija 

Tesla štedne banke nije nužna u 
javnom interesu te da su ostvarena dva 
stečajna razloga iz članka 266. Zakona 
o kreditnim institucijama.
Prvi je rješenje HNB-a o nedostu-

pnosti depozita koja nije nastupila 
kao posljedica donošenja odluke o 

podnošenju prijedloga za otvaranje 
stečajnog postupka nad kreditnom 
institucijom, iz čega je, kako se navodi, 
evidentno da kreditna institucija nije 
u mogućnosti ispunjavati svoje obveze 
o dospijeću.
Drugi razlog koji navodi HNB je da 

je imovina kreditne institucije manja 
od njezinih obveza. 
Po podacima koje iznose, veličinom 

ukupne aktive od 1,5 milijuna kuna sa 
stanjem na 31. prosinca 2017., Tesla 
štedna banka d.d. čini 0,0004 posto 
udjela u ukupnoj aktivi bankovnog 
sustava i najmanja je kreditna institu-
cija u Republici Hrvatskoj. 
“Na temelju zakonski stečenih 

uvjeta, Savjet HNB-a postupio je 
sukladno svojim zakonskim obveza-
ma, ocijenivši da su ispunjeni stečajni 
razlozi iz članka 266. stavka 1. točke 1. 
i točke 2., a u vezi sa stavkom 2. točkom 
1. Zakona o kreditnim institucijama 
te je predložio pokretanje stečajnog 
postupka nad Tesla štednom bankom 
d.d. U svrhu provođenja te odluke 
guverner HNB-a donio je Rješenje o 

uvođenju posebne uprave koja će, d(Puls) - Savjet Hrvatske narodne 

‘Pupovčeva’ Tesla banka pod stečajem

(Tportal) -  Marin Strmota, 
mladi demograf koji je u uto-
rak uživo pred kamerama i 
pored šokirane ministrice Nade 
Murganić podnio ostavku na 
mjesto državnog tajnika za 
dEmografiju, pokrenuo je Fa-
cebooku stranicu ‘Hrvatska izu-
mire’.

‘Dragi svi, zahvaljujem svima 
od srca na porukama podrške 
koje su mi praktički zatrpale sve 
komunikacijske kanale i dale mi 
snage da se obratim svima! Tri, četiri, 

krećemo’, poručio je donedavni 
državni tajnik za demografiju Marin 
Strmota na Facebooku najavljujući 
‘rođenje’ svog novog kanala za 
komunikaciju.

Podsjetimo, nakon što je premijer 
Andrej Plenković u utorak odr-
žao četvrtu sjednicu Vijeća za 
demografsku revitalizaciju Repu-
blike Hrvatske, resorna ministrica 
Nada Murganić i njezin državni 
tajnik Marin Strmota održali su 
konferenciju za medije.

(Tportal) - Marin Strmota krećemo’ poručio je donedav

Nakon što je uživo, pored 
šokirane ministrice dao 
ostavku, bivši državni tajnik 
pokrenuo Facebook stranicu
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Z A OČNI  PREGLED DOĐITE KOD:
ZEL JKO ( Wil l iam) MAGDIC  

Optometrist
Member of the Optometrical Association of Australia

Govorimo Hrvatski - 30 godina iskustva

Detaljne pretrage očiju
Pronalazak i dijagnoza znakova bolesti oka: katarkt, makularna denegeneracija, ‘suho oko’, glaukoma, 

dijabetes, krvni tlak
Dječje pretrage očiju

Određivanje mjera za kontaktne leće
Odlične naočale i kontaktne leće

Naočale i kontaktne leće na račun Direct Health Fund-a
Također, besplatne naočale putem ‘Vision Australia’

Trošak na račun ‘Medicare Bulk Billing’

Zakažite pregled pozivom na broj: 9747 8360
Burwood Road Medical Centre

85 Burwood Rd, Burwood

povremeno nastanjenih otoka.
U odnosu na godinu prije, u 2016. 

je na tim linijama prevezeno više 
putnika i vozila (13 milijuna putnika 
i 3,1 milijun vozila u odnosu na 12, 5 
milijuna putnika i tri milijuna vozila).
Za sufinanciranje mostarine mosta 

Krk Ministarstvo je isplatilo 24,1 
milijuna kuna - 6,8 milijuna za pravne 
te 17,3 milijuna za fizičke osobe. Ta 
su sredstva isplaćena za razdoblje 
od 1. prosinca 2015. godine do 30. 
studenoga 2016.
U obrazovanje i kulturu, odnosno 

izgradnju i dogradnju škola, športskih 
dvorana i kulturnog centra uložilo 
je 24 milijuna kuna, u unaprjeđenje 
otočnog gospodarstva 8,5 milijuna 
kuna, slijedom čega je pravo na 
potporu male vrijednosti ostvarilo 
220 otočnih poslodavaca za oko 3200 
djelatnika.

(Puls) - Hrvatska je država u 
razvoj otoka u 2016. godini ulo-
žila 1,7 milijardi kuna, što je 
200 milijuna više od iznosa koji 
je prosječno godišnje ulagala u 
zadnjih dvadesetak godina, piše 
u izvješću o učincima provedbe 
Zakona o otocima koji je Vlada 
poslala Hrvatskom saboru.
Od 1999. godine, kad je donijet 

Zakon o otocima, državni i javni 
sektor u otoke i poluotok Pelješac 
prosječno su godišnje ulagali oko 
1,5 milijardi kuna. Kroz ulaganja 
u infrastrukturu i usluge nastojali 
su podići kvalitetu života za oko 
133.000 otočana koliko ih je, prema 
zadnjem popisu stanovništva, živjelo 
na 50 nastanjenih otoka i poluotoku 
Pelješcu.
Iako se između dva posljednja 

popisa, dakle između 2001. i 2011. 
godine, ukupan broj otočana pove-
ćao, depopulacija se jasno vidi na 
malim i udaljenim otocima. Porast 
ukupnog broja stanovnika bilježi 
gotovo polovica otoka, no samo Vir 
i Čiovo, oba s kopnom povezani 
mostovima, imaju pozitivan prirodni 
prirast, konstatira se u izvješću.
U razvoj hrvatskih otoka u 2016. 

ulagalo je 50 subjekata državnog 
i javnog sektora, među njima i 12 
ministarstava. Najviše su ulagali 
ministarstava mora (gotovo 390 mi-
lijuna kuna) te regionalnog razvoja i 
fondova EU (122 milijuna), najmanje 
ministarstava unutarnjih poslova 

(238.000 kuna), zdravstva (302.000 
kuna) i hrvatskih branitelja (340.000 
kuna). Značajno su u otoke investirali 
HEP (84 milijuna kuna), Hrvatske 
ceste (192 milijuna), Fond za zaštitu 
okoliša (48 milijuna) i Jadrolinija (37 
milijuna).
Glavninu sredstava, 1,3 milijarde 

kuna, otoci su dobili bespovratno, a 
432 milijuna kroz kredite HBOR-a 
(420 milijuna) i Hrvatske agencije 
za malo gospodarstvo, investicije i 
inovacije (12 milijuna kuna).
Ministarstvo mora, prometa i 

infrastrukture sa svoje je pozicije 
najviše sredstava, 304 milijuna ku-
na, isplatilo za bolju povezanost 
otoka s kopnom i otoka međusobno, 
odnosno za poticanje redovitih 
putničkih i brzobrodskih linija. Od 
53 državne linije održavala se 51, a 
njima se povezalo 45 od 50 stalno ili 

(Puls) - Hrvatska je država u 

U 50 otoka uloženo 1,7 milijardi kuna

(Puls) - Odabir pjesama i gla-
sovanje publike odvijat će se tijekom 
cijele godine, a pjesme se odabiru 
temeljem kriterija aktualnih i 
relevantnih radijskih top lista te 
popularnosti pjesama kod publike.

Publika će tijekom sljedeća dva 
tjedna moći glasovati za Parni Valjak 
i pjesmu ‘’Ljubav”, Jelenu Rozgu 
i pjesmu “Ne pijem, ne pušim”, 
Massima s pjesmom “Neka ti plove 
brodovi”, Željka Bebeka i “Ono nešto 
naše” te grupu Magazin i pjesmu 
“Žena, a ne broj”.
Cesarica je nagrada publike za 

hit godine, a kako bi se publici 
predstavio što veći broj najuspješnijih 
i najpopularnijih pjesama, svakog 
mjeseca u specijalnom izdanju 
glazbene emisije PopRock.hr obja-
vljuje se pet pjesama koje u tom 
mjesecu konkuriraju za glavnu na-
gradu.
Odabir pjesama i glasovanje publike 

odvijat će se tijekom cijele godine, a 
pjesme se odabiru temeljem kriterija 
aktualnih i relevantnih radijskih top 
lista te popularnosti pjesama kod 
publike.

Za mjesec siječanj u konkurenciji 
su bile pjesme prvog kvartala dok u 
veljači u izbor ulaze pjesme iz drugog 
kvartala 2017. godine. Tim redom 
obuhvatit će se cijela prošla godina te 
će se potom u izbor uključiti i aktualne 
pjesme iz 2018. godine.
Svaki mjesec, ona pjesma koja 

osvoji najveći broj glasova publike 
bit će nominirana za Cesaricu i 
ulazi u drugi krug glasovanja koji će 
se održati u prosincu, a publika će 
između nominiranih pjesama birati 
hit godine.
Nakon završenog glasovanja za prvih 

pet pjesama predloženih u mjesecu 
siječnju, zahvaljujući glasovima 
publike, za prestižnu titulu hita godine 
nominirana je pjesma „Da si tu“ koju 
izvodi Ivan Zak, koji je ujedno i autor 
pjesme.

Pjesme koje su u konkurenciji za 
Cesaricu u mjesecu veljači su: Parni 
Valjak ‘’Ljubav”, Jelena Rozga “Ne 
pijem, ne pušim”, Massimo “Neka ti 
plove brodovi”, Željko Bebek “Ono 
nešto naše” te Magazin “Žena, a ne 
broj”.
Parni Valjak uspješno je na sceni 

više od 40 godina. Pjesma “Ljubav”, 

s kojom konkuriraju za nagradu 
Cesarica, u jednoj riječi odražava 
svjetonazor benda. „Mislim da je 
poruka pjesme jasna. Ljubav treba biti 
pokretač svega što čovjek radi“ rekao 
je Husein Hasanefendić Hus, autor 
pjesme i kreativni motor benda.
Hit Jelene Rozge “Ne pijem, ne 

pušim“, autora Vjekoslave i Tončija 
Huljića, nastavio je niz uspješnih 
prethodnih singlova s albuma 
„Moderna žena“. To je ujedno i 
najprodavanije domaće izdanje prošle 
godine za koji je Jelena dobila nagradu 
Hrvatske diskografske udruge.
Pjesma “Neka ti plove brodovi” 

pomalo je drugačija od onoga što 
ste od Massima navikli čuti jer u 
sebi ne nosi bol, već vedru i poletnu 
notu. Nosi univerzalnu poruku 
ljubavi i vodi na mjesta koja svojom 
razigranošću, šarenilom i srećom ne 
poznaju granice. Autor teksta i glazbe 
je Massimov stalni suradnik Predrag 
Martinjak.
Singl “Ono nešto naše” s istoimenog 

albuma Željka Bebeka jedan je od 
najvećih hitova našeg legendarnog 
pjevača. Pjesmu potpisuje autorski 
dvojac, Branimir Mihaljević i Fayo, 
a napisana je u maniri svih velikih 
Bebekovih hitova koja svojom 
dojmljivom energijom i prodornim 
Željkovim glasom koji ne ostavlja 
prostora za ravnodušnost.
Grupa Magazin jedan od najdugo-

vječnijih glazbenih sastava na domaćoj 
glazbenoj sceni. Pjesma “Žena, a ne 
broj” autora Tončija i Vjekoslave 
Huljić odmak je od dosadašnjih hitova 
popularne splitske grupe, a riječ je o 
ljubavnoj baladi koju je prepoznala i 
publika.

Za predložene pjesme s liste za 
veljaču publika može glasovati do 
petka, 9. ožujka u ponoć, putem 
online kanala za komunikaciju:
Facebook stranice Cesarica https://

www.facebook.com/cesarica (kliknuti 
na ‘pošalji poruku’)
Viber javnog profila Cesarica https://

chats.viber.com/cesarica
Glasovati se može i na službenoj 

stranici cesarica.org
Sve ostale informacije i novosti o 

Cesarici možete pratiti na službenoj 
stranici te na društvenim mrežama:
Službena stranica: cesarica.org
FB: fb.com/cesarica
Instagram: instagram.com/nagrada.

cesarica

(Puls) - Odabir pjesama i gla- s kojom konkuriraju za n

CESARICA – nagrada 
publike za hit godine: 
Predstavljene pjesme 
za veljaču

(Puls/Domovina) - Prošli tjedan 
je protekao u nenadanoj zaka-
šnjeloj pojavi prave zime. U cijeloj 
zeemlji su temperature pale ispod 

nule, a snijega je bilo u obilnim 
količinama, posebno u Lici i Go-
rskom kotaru.
Na Jadranu su zabilježeni orkanski 

(Puls/Domovina) - Prošli tjedan nule, a snijega je bilo u obiln

Stigla ‘zakašnjela’ zima!

udari  bure.  Prema podacima 
DHMZ-a, najžešći su bili u Povilama 
od 145km/h, a 125km/h zabilježeno 
je u Prizni te 120km/h u Senju. Bura 
će slabjeti i do kraja ovog tjedna se 
smiriti. 
Dolazak hladne fronte sibirske 

anticiklone donio je temperature od 
-5 do -10 stupnjeva celzija, a Lika i 
Gorski Kotar doslovno su zatrpani 
snijegom. U Delnicama je izmjereno 
153 centimetara snijega, a ponegdje 
su zameti bili i iznad tri metra te 
su prekrili prometne znakove na 
cestama. U pomoć su stigle i službe 
iz Zagreba, a Hrvatska vojska se 
odmah uključila i u pomoć poslala 
pripadnike oružanih snaga koji su 
lopatama i mehanizacijom pomogli 
uklanjati snijeg. (RI)
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objavilo je na svojem portalu da je 
sankcioniralo jednu osobu, 27 tvrtki 
i 28 brodova.
Cilj je otežati poslovanje sjeverno-

korejskih prijevozničkih i trgovačkih 
tvrtki te brodova i dodatno izolirati 
Pyongyang.
Strože sankcije mogle bi ugroziti 

najnovije popuštanje u odnosima 
između dviju Koreja, koje ilustrira 
sudjelovanje Sjeverne Koreje na 
Zimskim olimpijskim igrama u 
Južnoj Koreji i pripreme za mogući 
susret predsjednika dviju država.

Američki potpredsjednik Mike 
Pence dao je naslutiti da će te sankcije 
biti uvedene prije dva tjedna tijekom 
posjeta Tokiju.
Cilj sjevernokorejskog nuklearnog i 

raketnog programa je izraditi raketu 
sposobnu dosegnuti teritorij SAD-a.
Trump i sjevernokorejski vođa Kim 

Jong Un često su se riječima obra-
čunavali preko medija, a Trump 
je u kolovozu otišao korak dalje i 
zaprijetio S. Koreji “vatrom i bijesom 
kakve svijet dosad nije vidio”.

(Puls) - Američki predsjednik 
Donald Trump rekao je u petak da 
SAD uvodi “najveći ikad” paket 
sankcija Sjevernoj Koreji, jačajući 
pritisak na tu zemlju da odustane 
od razvoja nuklearnog oružja i 

raketnog programa.
“Danas objavljujem da uvodimo 

dosad najveći paket novih sankcija 
protiv sjevernokorejskog režima”, 
rekao je Trump.
Američko ministarstvo financija 

(Puls) - Američki predsjednik raketnog programa.

Trump uvodi ‘najveće ikad’ 
sankcije Sjevernoj Koreji (Puls) - Američka tajna služba 

potvrdila je kako je Bijela kuća 
zatvorena nakon što je automobil 
kojim je upravljala vozačica udario 
u zaštitnu barijeru. 

Odmah nakon tog čina, onda je 
uhićena, javlja Independent. 
“Niti jedan član tajne službe ili 

policije nije ozlijeđen tijekom 
incidenta”, objavili su iz tajne službe 
na Twitteru.
Ovaj se incident dogodio se za 

vrijeme posjeta australskog premijera 
Malcoma Turnbulla američkom 
predsjedniku Donaldu Trumpu. 
Istraga je u tijeku, a na terenu su 

vatrogasci, policija i forenzičari.

(Puls) - Američka tajna služba policije nije ozlijeđen tijekom

Automobilom se zaletjela u 
zaštitnu barijeru Bijele kuće

(Puls) - Makedonske vlasti uklonile 
su u subotu naziv “Aleksandar 
Veliki” sa zračne luke u Skopju, 
ne bi li umirile susjednu Grčku i 
riješile spor oko imena zemlje.
Vlada socijaldemokrata Zorana 

Zaeva odlučila je 6. veljače preime-
novati zračnu luku i glavnu autocestu 
u zemlji, koje su dobile ime po 
velikom helenskom osvajaču.
Oznake imena uklonjene su ranije 

ovaj tjedan s autoceste, od granice s 

Grčkom do granice sa Srbijom.
To bi moglo omogućiti rješavanje 

27-godišnjeg spora s Atenom oko 
naziva države.
U pregovorima s grčkim vlastima 

do sada su se kao moguća rješenja 
spominjali nazivi Sjeverna, Gornja ili 
Nova Makedonija.
Zaev se nada da će spor biti riješen 

do summita NATO-a u srpnju kada 
bi zemlja mogla dobiti pozivnicu za 
članstvo.

(Puls) - Makedonske vlasti uklonile Grčkom do granice sa Srbijom.

Zračna luka u Skopju više ne 
nosi ime Aleksandra Velikog

Abdel Rahmane.
Rekao je da se “sukobljavaju režimske 

snage i pobunjenička skupina Džaiš 
al-Islam” na jugu Istočne Gute.  
Unatoč inicijalnom protivljenju 
Rusije, svih 15 članica VS-a glasalo 
je za tridesetodnevno zautavljanje 
neprijateljstava. 
Snage sirijskog režima ubile su više 

od pet stotina ljudi tijekom tjedna 
intenzivnog bombardiranja Istočne 
Gute, a među ubijenima je 121 dijete, 
objavio je Sirijski opservatorij za 
ljudska prava.

(Puls) -  Iran je najavio da će nasta-
viti napade na predgrađe Damaska 
koje drže “teroristi”, a drugdje će 
Iran i Sirija poštovati rezoluciju 
UN-a o 30-dnevnom humanitarnom 
prekidu vatre, una-toč kojoj, kako 
prenose agencije, sirijske snage i 
dalje tuku Istočnu Gutu gdje je u 
nedjelju ubijeno troje civila.
“Poštovat ćemo rezoluciju o prekidu 

vatre, Sirija će to također činiti. Dijelovi 
predgrađa Damaska, koji su u rukama 
terorista nisu obuhvaćeni prekidom 
vatre i operacije čišćenja ondje će se 
nastaviti”, prenijela je poluslužbena 
agencija Tasnim riječi zapovjednika 
glavnog stožera, generala Mohamada 
Bakerija. 
Vijeće sigurnosti Ujedinjenih naroda 

u subotu je nakon dugih pregovora 
usvojilo rezoluciju kojom se traži 
tridesetodnevno primirje u Siriji kako 
bi se omogućila dostava humanitarne 
pomoći kriznim područjima dok 
traju bombardiranja enklave Istočne 
Gute blizu Damaska u jednoj od 
najsmrtonosnijih operacija u sedmogo-
dišnjem ratu.
“Kao što se navodi u tekstu (UN-

ove rezolucije) dijelovi predgrađa 
Damaska, koja su specifično u rukama 
terorista Fronte al-Nusra i drugih 
terorističkih skupina, nisu podložni 
prekidu vatre”, rekao je general Bakeri, 
a prenijela je agencija IRNA.
Prihvaćeni tekst rezolucije koji stupa 

na snagu “bez odgađanja” i mijenjan 
je nekoliko puta zahtijeva da “sve 
uključene strane zaustave napade” u 
idućih trideset dana kako i se dostavila 
humanitarna pomoć i evakuirali 
bolesni i najteže ozlijeđeni. 
No u Istočnoj Guti i u nedjelju su 

padale civilne žrtve. Tri civila ubijena 
su, a 27 je ranjenih u nedjelju, navodi 
Sirijski opservatorij za ljudska prava 
(SOHR), a prenosi agencija AFP.  
No “bombardiranja su smanjenog 
intenziteta” u odnosu na prethodne 
dane, rekao je direktor SOHR-a  Rami 

Abdel Rahmane.na snagu “bez odgađanja” i mijenjan

Iran i Sirija nastavljaju s 
napadima na pobunjenike

(Puls) - U Francuskoj su od početka 
godine spriječena dva planirana 
teroristička napada, jedan na sportski 
kompleks na zapadu zemlje, a drugi 
na vojne snage na njezinu jugu, 
izvijestilo je u nedjelju francusko 

ministarstvo unutarnjih poslova.
Od 1. siječnja, spriječili smo dva 

planirana napada koji su trebali biti 
počinjeni na jugu i na zapadu zemlje”, 
rekao je francuskim novinarima 
ministar unutarnjih poslova Gerard 

(Puls) - U Francuskoj su od početka ministarstvo unutarnjih poslo

U Francuskoj spriječena 
dva teroristička napada

Collomb. 
Otkrio im je da je džihadistička grupa 

Islamska država planirala “napade na 
Zapadu kako bi skrenula pozornost s 
vlastitih vojnih gubitaka” u Iraku i u 
Siriji, gdje ih je porazila međunarodna 
koalicija.  
Na zapadu zemlje cilj napada bio 

je veliki sportski kompleks. “Cilj 
napada bili su mladi sportaši”, kazao 
je Collomb. Po izvoru bliskom istrazi 
“muškarac koji je planirao napad 
uhićen je polo-vinom siječnja”. 
Collomb je kazao da su cilj drugo-

ga napada na jugu zemlje bili pri-
padnici oružanih snaga, preciznije 
protuterorističkih ophodnja.

U vezi s tim atentatom polovinom 
siječnja uhićen je tridesettrogodišnjak 
u čijem su stanu u Nimesu pronađeni 
predmeti koji su se mogli iskoristiti za 
izradu eksplozivnih naprava. (AFP)

(Puls) - Mađarska je za zaštitu 
granice potrošila više od milijardu 
eura i želi da joj se iz fondova 
Europske unije nadoknadi barem 
polovica od te svote, rekao je 
premijer Viktor Orban u petak. 
“Potrošili smo više od milijardu 

eura za zaštitu granica. Nismo 
štitili samo sebe, nego i Europu. 
Najmanje polovica te svote treba 
biti nadoknađena”, rekao je Orban u 

video snimci objavljenoj na njegovoj 
Facebook stranici uoči summita 
europskih čelnika u Bruxellesu.
Također je rekao da će Mađarska 

predložiti europskim čelnicima 
proceduru “crvene karte”  da poveća 
suverenitet nacionalnih parlamenata 
koji bi nacionalnim parlamentima 
dao ovlasti da zaustave rasprave 
u Europi ako smatraju da se krši 
nacionalni interes.

(Puls) - Mađarska je za zaštitu video snimci objavljenoj na njegovo

Zračna luka u Skopju više ne 
nosi ime Aleksandra Velikog
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izgradnju kuća, kulturno-obrazovnih 
ustanova, staračkoga doma i crkvenih 
objekata koji su stradali tijekom 
rata. Predsjednik saborskog odbora 
za Hrvate izvan RH Božo Ljubić, 
s kojim je bila i zastupnica Ljubica 
Maksimčuk upoznao je banjolučkog 
biskupa da je odbor kojim on 
predsjeda na svojoj prvoj sjednici u 
novom sazivu predložio vodstvu da 
se na dnevni red Sabora stavi točka 
dnevnog reda o BiH i položaju 
bosanskohercegovačkih Hrvata, te 
europskom putu ove zemlje.
Ljubić je izvijestio i o raspravama 

koje se vode u BiH povodom presude 
Ustavnog suda BiH o neustavnosti 
Izbornog zakona BiH, te zahtjeva 
Hrvata da im se omogući izbor 
legitimnih predstavnika u institucije 
vlasti entiteta i države. Prema 
priopćenju biskup Komarica se složio 
sa zastupnikom Ljubićem da je nužno 
osigurati promjene Izbornog zakona 
i legitimno predstavljanje Hrvata 
na svim razinama u BiH, napose 
u institucijama koje su nacionalno 
preodređene, Predsjedništvo BiH i 
domovi naroda.

(Puls) -  Banjolučki biskup 
Franjo Komarica upozorio je tije-
kom razgovora s predsjednikom 
saborskog odbora za Hrvate 
izvan RH Božom Ljubićem, koji 
je predsjednik Glavnog vijeća 
Hrvatskog narodnog sabora 
BiH, da se Hrvati nalaze pred 
iskorjenjivanjem u Republici 
Srpskoj budući da je njihov broj 
pao ispod pet posto od prijeratnog 
broja.

Kako je u subotu priopćeno iz 
Hrvatskog narodnog sabora BiH, 
biskup Komarica je istaknuo da je 

prema podacima blagoslova kuća 
broj Hrvata u entitetu RS pao 
ispod pet posto od predratnog broja 
katolika na tom području.
“Hrvati kao narod na ovome 

području Bosne i Hercegovine su 
pred potpunim iskorjenjivanjem”, 
upozorio je biskup Komarica. Pri 
tome je pozvao predstavnike Hrvata 
iz Hrvatske i Bosne i Hercegovine da 
u svom političkom djelovanju trebaju 
voditi više računa i o Hrvatima koji 
žive na području Republike Srpske.

Komarica se zahvalio na dosadašnjoj 
potpori Vlade RH za obnovu i 

izgradnju kuća, kulturno-obrazovnih

Biskup Komarica Hrvati se nalaze pred 
iskorjenjivanjem u Republici Srpskoj

(Puls) - Papa Franjo primio je u 
subotu u Vatikanu trojicu članova 
Predsjedništva Bosne i Hercegovine 
i s njima razgovarao o stanju u toj 
zemlji, priopćeno je tijekom dana 
iz sjedišta Predsjedništva BiH u 
Sarajevu.

U priopćenju je navedeno kako 
su članovi bosanskohercegovačkog 
državnog vrha Svetog oca izvijestili 
o političkim odnosima u BiH i 
reformama čiji je cilj približavanje 
članstvu u Europskoj uniji u svjetlu 
nedavno objavljene strategije o 
proširenju na Zapadni Balkan.
Članovi Predsjedništva BiH zahva-

lili su se papi Franji i Svetoj Stolici 
na potpori koju su do sada pružali 
BiH uz nadu da će ta potpora biti 
nastavljena i ubuduće.

U posebnoj izjavi član Predsjedništva 
BiH Bakir Izetbegović kazao je da je 
papa posebice inzistirao na tome da 
se više uradi za ostanak mladih ljudi u 
BiH i za očuvanje njihova identiteta.
Pojasnio je kako su se on te Dragan 

Čović i Mladen Ivanić odvojeno 
sastali s državnim tajnikom Svete 
Stolice kardinalom Pietrom Paroli-
nom s kojim su o stanju u BiH 
detaljno razgovarali duže od sat 
vremena.
Glavna tema bile su aktivnosti na 

promjeni izbornog zakona i odnosi 
među narodima u BiH odnosno, 
kako je kazao Izetbegović “problem 
dominacije brojnijih na različitim 
dijelovima BiH”.
Izetbegović je zaključio kako su 

razgovori u Vatikanu bili uspješni 
te kako daju razloga za optimizam.

(Puls) - Papa Franjo primio je u U posebnoj izjavi član Pred

Članovi Predsjedništva 
BiH s papom Franjom

(Puls) - Stabilnost u jugoistočnoj 
Europi ovisi o odnosima Hrvatske 
i Srbije, a oni izravno utječu i 
na stanje u Bosni i Hercegovini, 
ocijenio je ruski veleposlanik u 
toj zemlji Peter Ivancov u inter-
vjuu koji je u subotu objavio ba-
njolučki list “Glas Srpske” dok je 
predsjednik RS Milorad Dodik u 
odvojenom istupu najavio jačanje 
veza tog entiteta s Rusijom.

Ivancov je ponovo odbacio tvrdnje 
kako se njegova zemlja miješa u 
unutarnje odnose u BiH preko veza 
koje je učvrstila s vlastima u Republici 
Srpskoj, kao i da time pokušava 
nametnuti svoj utjecaj na Balkanu.
“Rusija se nikada ne miješa u 

unutarnje poslove zemalja, ali radi 
na poboljšanju suradnje. Teza o 
nekom `utjecaju’` Rusije u BiH 
dolazi izvana”, kazao je Ivancov, no 
istodobno se odlučno usprotivio 

mogućem održavanju zajedničke 
vojne vježbe oružanih snaga BiH i 
američke vojske na poligonu Manjača 
pokraj Banje Luke na proljeće nare-
dne godine.

Najava organiziranja takve vježbe 
postala je udarnom temom medija u 
RS koji su bez dokaza tvrdili kako je 
odlučeno da će američki zrakoplovi 
A-10 pritom koristiti streljivo s 
osiromašenim uranijem.
Takve tvrdnje su demantirali i 

iz Ministarstva obrane BiH i iz 
veleposlanstva SAD-a u Sarajevu, 
no mediji bliski režimu Milorada 
Dodika nastavili su ih ponavljati, a 
tome se pridružio i ruski veleposlanik 
konstatacijom kako bi to “bio zločin”.
Njegovo je stajalište kako je već 

sama najava vojne vježbe na Manjači 
podignula napetosti u BiH uz 
zaključak kako to ne doprinosi 
stabilnosti u zemlji.

(Puls) - Stabilnost u jugoistočnoj mogućem održavanju zajedničke

Ivancov odbacio tvrdnje 
da se Rusija miješa u 
unutarnje odnose BiH

Ivancov je ponovio kako se Moskva 
protivi bilo kakvim intervencijama 
visokog predstavnika međunarodne 
zajednice u BiH Valentina Inzka, 
a za svoju zemlju je kazao kako 
političarima u BiH pokušava pomoći 
da kompromisom dođu do rješenja za 
otvorena pitanja.

Predsjednik RS Dodik je u odvo-
jenom intervjuu za Televiziju RS 
(RTRS) izjavio kako vjeruje u dalje 
učvršćenje odnosa s Rusijom te 
kako se nada da će ruski ministar 
vanjskih poslova Sergej Lavrov u 
lipnju posjetiti Banju Luku. Dodik 
pojašnjava kako je Lavrov taj poziv 
“zapisao u svoj notes”.
Dodik se ranije ovog tjedna u 

Beogradu sastao s Lavrovom a za 
RTRS je kazao kako su razgovarali 
o “nepotrebnom širenju proturuske 
histerije u regiji i u BiH”.
“Rusija ne želi ništa osim Dayto-

nskog sporazuma, spremna je stati 
iza stajališta Srbije i to su jasno 
formulirali: ‘Mi stojimo iza politike 
Srbije, a politiku Srbije definira Srbija.’ 
Tako su i nama kazali: ‘Mi stojimo iza 
Daytonskog sporazuma, teritorijalni 
integritet BiH je neupitan’. Vi u BiH 
se možete dogovarati, mi poštujemo 
vaš dogovor i to je ono što oni rade”,  
kazao je Dodik.

(Puls) - Današnje obitelji imaju 
od dvoje do četvero djece. Nažalost, 
taj broj se s novim generacijama 
smanjuje. Ipak, neke obitelji su 
pune vjere i hrabrosti.

Jedna od takvih je obitelj Ante i 
Mare Tomić koji su prije tjedan dana 
dobili deveto dijete i to djevojčicu. 
Ante je iz Jaklića, a njegova supruga 

Mara je iz Rumboka. Brak su sklopili 
2000. godine. U skladnom braku 
dobili su deveto dijete. Najstarija 
kćerka Ružica (2002.) pohađa 
Srednju školu Prozor obrazujući se 
za zanimanje kuhar. Monika (2004.) 
pohađa osmi razred, brat Josip 
(2005.) ide u šesti razred, Zoran 
(2007) učenik je petog razreda, 
Petra (2008.) četvrti je razred, Ivana 
(2009.) je drugi. Svi su oni uspješni 
učenici OŠ fra Jeronima Vladića 
Ripci. Mateo (2011.) i Antonia 
(2014.) još ne idu u školu.
O tome kako se snalazi s tolikim 

brojem maloljetne djece majka Mare 
je s blagim majčinskim osmjehom 
kazala: „S djecom se snalazim tako da 
sve poslove obavljamo zajedno. Oni 

mi puno pomažu, posebno stariji. 
Posebno me veseli to što smo vezani 
jedni za druge i to što smo jedni 
drugima velika potpora u svemu.“
Otac Ante koji je keramičar i vrstan 

majstor s kamenom kada ima posla 
radi u Rami, a kada nema odmah 
je na nekom poslu u Republici 
Hrvatskoj. Ovih dana je na radu u 
Dubrovniku.
„Ništa nije lako. Naša djeca su naš 

život i naša radost. Zamislite samo 
koliko treba  da ih opremimo u školu, 
da ih svaki dan nahranimo, ali mi se 
ne bojimo. Radim stalno i borimo 
se svi zajednički. Dok je bilo posla 
ovdje radio sam u Rami, kada nestane 
posla tu idem u Hrvatsku. Tamo je 
ipak bolje jer se posao  bolje plaća 
zbog višeg standarda. Ne razmišljam 
o odlasku u Njemačku ili neku drugu 
zemlju do zadnjeg trenutka, sve dok 
se možemo izboriti za egzistenciju 
na ovakav način.“ – s osmjehom 
priča Ante.
Svatko će za ovako brojnu obitelj 

imati svoje mišljenje i komentar. 
No, svi ćemo se složiti da je to hrabra 
obitelj, a Bog i sreća prate odvažne.

(Puls) - Današnje obitelji imaju mi puno pomažu, pose

Obitelj Tomić iz Jaklića 
dobila deveto dijete

(Puls) - Predsjednik Republike 
Srpske Milorad Dodik poručio je 
kako prije neće biti BiH, nego što 
će biti uveden jedan predsjednik, 
gostujući na Radio – televiziji 
Republike Srpske.

“Međunarodni faktor s nekoliko 
veoma ostrašćenih visokih predsta-
vnika nije uspio napraviti ovo što 
sada na zalasku karijere i bez ikakve 
snage predlaže Valnetin Inzko - da 
uvede jednog predsjednika”, rekao 

(Puls) - Predsjednik Republike

‘Prije će se BiH raspasti, nego 
imati jednog predsjednika’

je Dodik.
Komentirajući mišljenje Valentina 

Inzka, Visokog predstavnika za BiH, 
da bi u BiH trebalo težiti k jednom 
predsjedniku i dva zamjenika, pri 
čemu bi predsjednik imao mandat 
od četiri godine, a nakon toga bi 
moglo doći do rotacije, Dodik je za 
RTRS rekao kako je to nemoguće i 
da neće ni pričati o toj temi.

“Uloga međunarodne zajednice 
je da onemogući bilo kakvo nasilje 
ili sukob, ali da omogući razvoj 
političkog dogovora i konsenzusa 
faktora koji su u tome važni, a ne da 
oni nama govore što je važno, a što 
nije. Mi to odbacujemo”, istaknuo 
je predsjednik Republike Srpske.
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Fizičar Davor Pavuna: Moja 
titula najveća je na svijetu – ja 
sam sluga Isusa Krista!

Hrvatski znanstvenik s 
impresivnom svjetskom 
karijerom javno je i bez 
skrivanja progovorio...

Hr va t sk i  znans tven ik , 
f i z i č a r  s  i m p re s i v n o m 
svjetskom karijerom javno 
je i bez skrivanja progovorio 
o sotonskoj manipulaciji ali 
i pobjedi Isusa Krista koja 
nas  očekuje .  Pavuna,  u 
razgovoru za emisiju Agape 
uz svoje svjedočanstvo koje 
je izvanredno – od agnostika, 
preko hinduizma, okultizma, 
islamizma do jedine istine 
– samog Krista,  otkriva 
nevjerojatne đavolske zablude 
kojima smo kao čovječanstvo 
zavedeni.

Iako je riječ o vrhunskom, 
nagrađivanom znanstveniku 
koji posjeduje sve moguće 
doktorate i titule javno govori 
kako je najveća titula koju 
ima, najveća na svijetu – a to 
je sluga Isusa Krista.

Hoće li umjetna inteligencija 
ugroziti svijet? Što se zbiva 
da smo robovi i igračka u 
rukama moćnika, bankaroida 
i masona? Zašto je važno 
vjerovati u Isusa? Orwell 
ili Krist? To i mnoge druge 
aktualne teme bile su na trpezi 

razgovora s dr. Davorom 
Pavunom na radio postaji 
Mir Međugorje, koji vrijedi 
poslušati na YouTube kanalu. 
Sličan interview dao je i prije 
nekoliko godina za portal 
‘Svjetlost’:
SVJETLOST: Izgleda da su 

najveće zagonetke suvremene 
fizike, kozmologije i filozofije 
još uvijek pitanja naravi 
vremena i slobodne volje. 
Što Vi mislite, na koji način 
su ti misteriji povezani s 
misterijem svijesti? Ako je 
svijest nedjeljiva, o čemu 
nam svjedoče mistici Istoka, 
ne uvjetuje li osobno stanje 
svijesti doživljavanje vremena 
i uzročnosti?

PAVUNA: Mi danas već 
imamo puno radova o svijesti 
i velik broj ljudi ima nekakve 
svoje ideje o tome. Nemamo 
definitivni dokaz i konsenzus 
što svijest jest, ali se na neki 
način mistici Istoka i Zapada 
– imate ih puno u katoličkoj 
Crkvi – u krajnjoj liniji susreću, 
a svijest jest nedjeljiva. I, kao 
što sam rekao, u postkvantnoj 
fizici na isti način kao što je 
kvanton posvuda, tako je i 
svijest posvuda. Eh, sad mi 
još ne možemo u današnje 
doba, našim uvidima, sa 
sigurnošću potvrditi da su 

svijest i nazovimo to kvantni 
potencijal – ista stvar. To 
zasad još ne znamo. Naravno, 
ono što sigurno znamo jest 
da kauzalnost i vrijeme, u 
smislu kako smo to smatrali 
u vrijeme Newtona, da je 
to totalno drukčije. Danas 
pouzdano znamo da svijet 
nije trodimenzionalan, čak 
ni četverodimenzionalan 
Euklidov ravan ”prostor”, 
nego da je vrijeme totalna 
čovjekova iluzija, i mi se ne 
mičemo u vremenu. Mi sami 
sebe projiciramo iz jednog 
s tanja  sv i jes t i  u  drugo. 
Najlakše je to shvatiti otprilike 
ovako: zamislite si opet da 
ste vi s vašom svijesti dio 
jednog savršenog programa u 
jednom višedimenzionalnom, 
s v j e s n o m  k o m p j u t o r u . 
Dakle ,  svemir  j e  j edan 
svjesni predprogramirani 
m u l t i d i m e n z i o n a l n i 
kompjutor. To nije još dragi 
Bog. To je tek Kreacija. 
Svemir je Kreacija, kreirani 
m u l t i d i m e n z i o n a l n i 
kompjutor u kojem ste vi samo 
jedna svijest, jedna kapljica, 
jedan podhologram. I onda 
vi u tom programu – kao 
što u igricama na računalu 
ubijate monstrume i mijenjate 
situacije – tako mijenjate 
svoje situacije. Dakle, mi 

smo u tome sve – i režiser 
i glumac – i to smatramo 
svojom realnošću, to je nama 
(svakom) jako važno, a u 
stvari se nikad ništa ne događa 
(sa stajališta Programera-
Kreatora), jer sve je već 
unaprijed predprogramirano, 
a vi se samo mičete iz jedne 
ljuske-svijesti-programa u 
drugu. Shvatiti to predstavlja 
stravičan šok ljudima, ali taj 
model je danas vrlo jasan i to 
je otprilike najjednostavnija 
verzija shvatljiva čitateljima 
Svjetlosti.

SVJETLOST: Jednom sam 
imao vrlo zanimljivo osobno 
iskustvo vezano uz percepciju 
vremena. Ukratko, radilo se o 
zgodi kad sam se zatekao na 
blagajni. Čekajući u redu i da 
bih olakšao čekanje, uveo se u 
meditativno stanje. Kad sam 
došao do blagajne prodavačica 
me usred bijela dana pozdravila 
s ̋ Dobra večer˝, kao da sam joj 
poremetio njen ‘vremenski 
radar’. Nakon toga sam došao 
do zaključka da naša osobna 
percepcija vremena ovisi o 
međusobnoj interakciji, bilo 
na osobnoj razini bilo na 
onoj kozmičkoj. Vrijeme je, 
dakle, interaktivni fenomen 
na nižim razinama svijesti. 
Jedna Svijest ili Jedno-Svijest je 

bezvremenska i bezprostorna. 
Kakve su Vaše spoznaje o 
tome?
PAVUNA: Ovo što se Vama 

dogodilo, da Vam se blagajnica 
obratila s ˝Dobra večer˝ kad 
ste stigli do nje, to nije nužno 
prebačaj iz jednog svemira 
u drugi. Postoje, naime, 
fenomeni takozvane socijalne 
manipulacije i moguće je da 
ste Vi na taj način na nju 
djelovali. Međutim, vrijeme 
je  interaktivni  fenomen 
na nižim razinama svijesti, 
uglavnom utoliko da viša 
svijest može dominirati nižu 
svijest. Recimo, poznato je da 
ljudi visoke svijesti mogu doći 
pred tigra, pa čak i ako je tigar 
vrlo gladan takva osoba može 
ga držati kao malu mačkicu! 
Pritom je još nešto silno važno. 
Osoba više svijesti odgovorna 
je za onu na nižoj svijesti. 
Zato oni koji ovo čitaju, ovaj 
intervju, moraju biti svjesni da 
su (p)ostali odgovorni ljudi. 
Jedno-Svijest je bezvremenska 
i bezprostorna jer, naravno, 
Jesam je Jesam, dakle – 
Apsolut. I kad je čovjek u 
tom stanju svijesti onda je to 
i početak i kraj. Najlakše je to 
čitateljima shvatiti na sljedeći 
način: zamislite da je dragi Bog 
nemanifestirano Jesam, dakle 
ispod [u osnovi] Kreacije. Sad 

u tom svom nemanifestiranom 
blaženstvu, to Prabiće, koje 
je blaženo, ali se ništa ne 
događa, odluči ”eksplodirati”! 
”Eksplodirati” u prostor-
vrijeme i kapljice svijesti i tu 
predprogramiranu igru ‘plesa-
informacija-energije’ – i to je 
onda svemir, odnosno svemiri, 
multidimenzionalno svjesno 
predprogramirano računalo. 
Ali, Prabiće je uvijek ispod toga 
i beskonačno, beskonačno, 
beskonačno … inteligentno i 
nezamislivo, umu nedohvatno. 
Prema tome, Svijest Jednoga se 
može dohvatiti samo Sviješću, 
ako nemamo nikakve misli, ali 
to se onda ne može opisivati 
riječima. Dakle, biti jedan s 
Jednim: jesam = Jesam. Čak 
nije ni Jesam nego … 

S V J E T L O S T:  Š t o  j e 
najveća prepreka, posebno 
suvremenim l judima,  u 
spoznaji Jedinstva Svijesti?

PAVUNA: Pa, to što su lijeni! 
Ljudi radije gledaju TV i piju, 
kockaju, kupuju i filozofiraju 
… umjesto da se mole, 
meditiraju i kontempliraju 
Božju Svijest. Kad Boga 
dohvatite automatski imate 
sve ostalo. Pa, zar ja nisam živi 
primjer!? Živim bitno bolje od 
Billa Gatesa.
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Ako se slažete sa mnom da je 
grijeh što se nismo oslobodili 
komunističkog mentalnog sklopa 
usmjerenog protiv naroda i države, 
onda možemo zaključiti da ste vi, 
ja, narod i domovina, zajedno 
žrtve jednog nezavršenog procesa. 
Ali činimo grešku svaki puta kada 
okrivljavamo Hrvatsku za nešto. 
Nije domovina kriva, ona je isto 
žrtva, kao i narod.

Što možemo napraviti da bismo 
to promijenili?

Ljudi često govore da ih politika 
ne zanima jer je prljava, no ipak 
u politici ima jedno važno oružje 
koje do sada nije upotrijebljeno, a 
to je – glasovanje.

Postoji jedan vic koji objašnjava 
važnost politike. Dva čovjeka 
putuju brodom u SAD. Jedan je 
legao spavati, a uskoro je vani 
počelo veliko nevrijeme. I prijatelj 
ga budi i govori mu da će brod 
potonuti zbog nevremena, a on 
odgovara: “Što me briga, brod nije 
moj”, i nastavlja spavati.

To je odgovor onima koji kažu da 
za njih politika nije važna. Baš 
zbog toga elite koje su proizašle iz 
gore navedene tri točke, uspijevaju 
vrlo dobro kontrolirati državu. 
Branitelji se ubijaju, mladi se 
iseljavaju, podobni glasuju, a 
država umire.

Vaš odlazak je čisti politički čin. I 
dobro ste učinili jer ste time udarili 
snažan šamar u lice ovakvim 
političarima. Ali nije dovoljno, 
ako se istodobno ne pokušate 

angažirati i u politici. Ako želimo 
promijeniti Hrvatsku moramo se i 
te kako baviti politikom.

Ima više pozitivnih primjera 
koji pokazuju što znači raditi 
i djelovati zajedno. Narod je 
uspio zaustaviti izgradnju dvije 
termoelektrane, u Pločama i na 
Perući, bez nasilja. Bilo je dovoljno 
što su se politički aktivirali. Iako su 
elite strašno jake, umrežene i dobro 
vođene uz inozemnu savjetodavnu 
i financijsku pomoć, mi ih možemo 
pobijediti samo ako radimo 
zajedno.

Jedini način da spasimo našu 
budućnost i budućnost naše djece 
je preko pametnog glasovanja! 
Morate znati za koga glasujete, 
bitno je da je to moralna osoba pa 
će se sve promijeniti. Ako radimo 
na taj način pokazat ćemo da 
smo konačno shvatili zašto nam 
se povijest uvijek vraća unazad. 
Znate onaj film “Beskrajni dan”? 
To je ono što se hrvatskom narodu 
događa od prvog dana otkad je u 7. 
stoljeću došao na ove prostore.

A zašto nam se povijest uvijek 
vraća nazad? Jer ne shvaćamo da 
smo sami krivi za našu sudbinu, 
jer nismo dovoljno složni.

Lijep pozdrav, u nadi da ćemo se 
svi naći u našoj dragoj domovini 
i svi skupa se angažirati da 
napravimo od naše drage zemlje, 
najrazvijeniju, najtolerantniju i 
najsretniju zemlju na svijetu.

Fenix-magazin/MD/Luka Krilić
(www.fenix-magazin.de)

neprijatelja naroda”.

2) Martin Opančar, načelnik 
Udbe u Donjem Miholjcu 1948., 
piše 1992. godine: “Do kraja 
života borit ću se protiv titoizma, 
kao najzločinačkijeg političkog 
sistema koji je ikada stvoren na 
ovoj planeti.

3) Bruno Bušić, ubijen u Parizu 
1978.: “U Hrvatskoj je policijski 
teror bio najjači, najobuhvatniji, 
mnogo veći nego na Kosovu,. Tada 
(1968.) u Hrvatskoj je bilo milijun 
i tristo tisuća policijskih dosjea, a 
tek devetsto tisuća zaposlenih, što 
praktički znači da je čitav narod 
bio pod neposrednom policijskom 
kontrolom”.

Upitajmo se sada je li takav 
“zločinački sustav” poražen u 
Domovinskom ratu?
Odgovor nažalost glasi: Ne!
Znamo kako su branitelji uspjeli 

pobijediti vojnu komunističku 
diktaturu, ali što je s ostalim 
dijelom bivše strukture: tajnim 
službama, diplomacijom, polici-
jom, medijima, pravosuđem, kultu-
rnim ustanovama, bankama, go-
spodarstvom, civilnim društvom, 
itd.? Kako smo rekli, snage koje su 
nadzirale ove strukture, nisu bile 
poražene nego su se sve pretočile u 
novu demokratsku Hrvatsku.

Kako se to moglo dogoditi? Odgo-
vor stoji iza riječi : “Pomirba”.

Iza te riječi su se sakrili svi 
zlonamjerni ljudi koji dan danas 
vladaju i rastaču ovu državu. Taj 
tumor koji je proizišao iz gornje 

tri točke samo se premjestio na 
novo mlado tkivo i naglo se raširio 
i oštetio nas i cijelu našu državu.

Komunističke elite ne samo da se 
nikada nisu pokajale za ono što su 
hrvatskome narodu učinile nego 
su sve ostale na starim mjestima i 
nastavile voditi sve gore navedene 
strukture.

Umjesto da je narod nad njima 
proveo lustraciju, oni su uspjeli 
provesti svoju lustraciju nad 
pojedincima koji su se vratili iz 
iseljeništva, od kojih su neki čak 
pri tome bili i ubijeni.

Taj zločinački duh koji ne 
može više otvoreno proganjati 
ljude zbog politike, jer smo ipak 
u demokraciji, sada radi na 
drugačiji način: preko pravosuđa, 
ovrha, valutnih klauzula i sličnih 
mjera. Cilj je onemogućiti život 
Hrvata u njihovoj domovini.

Sada je možda malo lakše shvatiti 
zašto država umire. Barem je to 
ono što sam ja zaključio.
Pravo da vam kažem, ja sam se 

odlučio vratiti jer sam htio osobno 
vidjeti što se zbiva u domovini. Kad 
živiš vani, kao što sam ja živio 55 
godina u Italiji, jako te iznenadi 
vijest da je 3200 pripadnika 
jedne pobjedničke vojske počinilo 
samoubojstvo. Ili da u Hrvatskoj 
zbog jednog neplaćenog računa 
možeš izgubiti kuću. Da ti mogu 
blokirati račun za svakakve 
gluposti. I da je iz Hrvatske iselilo 
300.000 mladih i obrazovanih 
ljudi… Nije bilo druge nego doći i 
vidjeti je li sve to istina.

(Fenix magazin) - Čitatelj Luka 
Krilić je poslao Fenix magazinu 
otvoreno pismo u kojem se osvrnuo 
na svoj povratak u domovinu i 
odlazak sve većeg broja Hrvata iz  
Hrvatske. Dao je i svoj odgovor na 
pitanje, zašto se Hrvati iseljavaju.

Pismo je simbolično naslovio: 
“Otvoreno pismo useljenika ise-
ljenicima: “Hrvatska država nije 
kriva”

Pismo prenosimo u cijelosti:

Dragi sunarodnjaci,

Ma gdje god bili, od srca Vas 
pozdravljam. Odlučio sam Vam 
napisati ovo pismo jer mislim da 
se nalazimo u istoj situaciji, iako 
sam ja useljenik a Vi ste emigrirali. 
Zašto sam se vratio?  Zato što 
svjetski stručnjaci tvrde da je 
Hrvatska, po prirodnim resursima 
najbogatija država u Europi, 
jedina koja može biti energetski 
neovisna. Mislite li da je to malo? 
Uz to imamo i marljive, poštene, 
obrazovane i radine ljude i mislim 
da bi svaki pametan čovjek ovdje 
želio živjeti. Zašto onda naša 
država polako ali bez prestanka 
umire?

Mislim da se odgovor djelomično 
može naći u ove tri točke.
1) Komunistički izvori nam 

kažu, iz “Izvještaja jugoslavenskog 
ministra unutarnjih poslova 
Rankovića” koji tako sažima 
pobjedu komunista 1945.: 
“Kroz naše je zatvore prošlo 
između 1945. i 1951. 3.777.000 
ljudi, a likvidirali smo 568.000 
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The latest data released by Croa-
tian Bureau of Statistics showed 
only 36,647 children were born in 
the country last year, the lowest in 
the last 100 years. This is the first 
time the number fell below 37,000, 
which is almost twice less than in 
1960 when 76,156 children were 
born.
There are at least two reasons for 

such tragic numbers. First is the 
inadequate population policy and 
the second is the growing emigration 
of the younger population due 
to relatively high unemployment 
underpinned by the alarming lack 
in progress for creating new job 
opportunities.
Reacting to the Croatian govern-

ment’s new policies on demographic 
revitalization State Secretary for the 
Ministry of demographics, Marin 
Strmota, resigned from his position 
as a matter of protest against what he 
said were measures that simply will 
not work. “True, this is a big factor, 
as a demographer I believe this is not 
enough. As of today I submit my 
resignation, what was read today is 
flippant… The country is dying, this 
is the worst state in Croatia since its 
beginnings…” Strmota said.
According to estimates, there are 

over 3 million first, second, third and 
fourth generation Croatians living 
around the world, outside Croatia 
– the diaspora. As such it holds 
great possibilities for demographic 
revitalisation of Croatia itself, but 
harnessing the diaspora wealth in all 
walks of life, including demographics, 
has remained an inexplicably elusive 
goal to reach. To my view, the lack 
of positive actions in achieving 
lustration, in ridding the public 
administration and services of the 
suffocating communist heritage, 
which would undoubtedly encourage 
greater return of people from the 
diaspora, is the main culprit for the 
dire situation Croatian nation is 
facing with demographics.

I read an interview with a returnee, 
Adriana Kupresak, these days and I 
wish to share it here. The interview 
was conducted and published by 
Croatiaweek.

MOVING TO THE 
MOTHERLAND: 
ADRIANA KUPRESAK

Whilst emigration from Croatia has 
always hugely outweighed Croatian 
diaspora immigration, there has been 
a steady stream over the last two 
decades. In this series we meet some 
people who have made the move ‘to 
the motherland’.
Today we meet Adriana Kupresak. 

Adriana, who was born in Vukovar 
in eastern Croatia and moved to 
Australia when she was a year and a 
half old with her parents, made the 
move back.
Was Croatia a part of your life 

when you were living in Australia?
- My father was a well-known 

footballer in the Croatian community 
in Australia so I was constantly 
immersed in the Croatian community 
in Sydney. Croatian is actually my 
first language as my parents spoke 

Croatian at home but of course, I 
always responded in English and that 
became a bad habit I brought with 
me into adulthood. I also attended 
Croatian school every Saturday for 
many years and most of our close 
family friends were all from Croatia. 
Anytime there was a large function 
at the Croatian Club, or a Croatian 
wedding, we would attend so it’s 
safe to say that my Croatian heritage 
played a large part in my upbringing.
What made you decide to move 

and live in Croatia?
- My sisters and I were very fortunate 

to be able to spend many summers in 
Croatia growing up. My grandmother 
actually informed me last year that 
when I was younger I always said 
that I would return to Croatia to live. 
The sense of belonging is visible from 
early on. I decided to leave Sydney 
four years ago because I no longer 
felt connected to the Australian way 
of life and figured that being single 
and in my late 20s with no “real” 
obligations (mortgage, children etc.), 
I had nothing left to lose. My plan 
was to have no plan and to follow 
my heart, which lead me back to 
Croatia. I had an idea of how I 
wanted to pave my way and what I 
wanted to do but it took about three 
years to materialise into the life I 
call my reality today. There was one 
thing I was 100% certain of, that I 
would never return to Australia to live 
and still to this day, the idea doesn’t 
appeal to me.
What was the reaction from family 

and friends?
- Every time I speak to my father 

he asks me when I’m coming home 
but I always tell him, “Dad, I am 
home.” Obviously my parents want 
the best for me and are happy that I 
have returned to Croatia and found 
my way however, it doesn’t mean 
that my life upon returning was 
necessarily easy compared to my life 
in Sydney, particularly financially. In 
Australia you can work hard, day and 
night, work two or three jobs and get 
somewhere in life but in Croatia it’s 

not the case. But look, I believe that 
if you align yourself with your passion 
and do something you love, you’ll 
figure out a way to monetise it. For 
me, that love was promoting Croatia 
through my blog and this was the 
vision I had when I left Sydney four 
years ago. I believe the best reaction 
comes from Croatians in Croatia. 
A day doesn’t go by where I don’t 
get asked why I came back and if 
I’m crazy. I’m not crazy, I’m blessed. 
There’s a peace in my heart I have in 
Croatia that I don’t have anywhere 
else in the world and this is a peace 
that no amount of money can buy.
Where are you living and what are 

you doing for a living in Croatia?
- I am currently living between 

Zagreb & Zadar, frequently visiting 
my grandparents and cousins in 
Osijek. I have been blogging for the 
past 10 years but in the last four, 
tailored my blog to my journey 
since leaving Sydney. Since moving 
to Zagreb, a lot of my content has 
been focused on Croatia and I am 
fortunate to have collaborated with 
the National Tourism Board of 
Croatia & various local tourist boards 
on creating content revolving around 
the country. I also do a lot of social 
media consulting in the UK where 
I focus most of my attention. This 
year, I also started working with 
Dreamtime Events Croatia, a bespoke 
wedding planning and corporate 
events company that also deals with 
a foreign clientele, predominately 
from the UK. I was lucky enough to 
be introduced to Branka Cubelic, a 
well-known and respected woman in 
the Australian-Croatian community, 
whose contributions to the Croatian 
community in Australia are extensive 
and admirable. She took me under 
her wing and now I am constantly 
surrounded by ambitious, hard-
working women in Croatia.
What do you like about the 

lifestyle in Croatia? What are some 
of the benefits?

Croatia is a much slower lifestyle 
compared to what I am used to and 
it took me four months to adjust to 
the pace of the country. My whole 
life I was always living ahead of the 
moment, in a rush to get somewhere 
etc. in Croatia I live in the moment. I 
always say that Croatia has the whole 
world in one country and the greatest 
advantage in living here is that you 
don’t even need your passport if you 
want to experience something new.
How do you chill out?
- My boyfriend and I enjoy taking 

long walks to explore and chill out. 
In Zagreb, we love Maksimir Park or 
my favourite spot in the city, Gradec 
that overlooks the Cathedral. I’m not 
religious but the Cathedral in Zagreb 
fills my heart with joy when I look 
at it. In Zadar, we make a habit of 
walking by the water during sunset. 
If you follow me on instagram, you’d 
know that I spend a lot of time at 
Caffe Bar Finjak on Vlaska Ulica 
78. It’s a refined, instagrammable 
cafe where you’re not allowed to 
smoke inside. Unfortunately in 
Croatia, many places still allow 
smoking indoors and I find this 
disgusting. There are also a lot of 
expats and in-the-know tourists who 
frequent Finjak, so I feel even more 
comfortable.
What 3 things do you miss about 

home?
- Home is here, however to answer 

your question about Australia, 
firstly I really miss the efficiency. 
The amount of time you’ll waste 
in Croatia on general paperwork, 
getting paperwork printed, signed 
and stamped, in buildings to 
change your address or even to send 
something via post is enough to give 
any diaspora anxiety. I am under the 
impression that Croatia likes to waste 
two things, time and paper. Secondly, 
I miss the sense of community. In 
Australia, it doesn’t matter who your 
neighbour is, where they come from 
or their religion, it’s embedded in our 
society to help one another, it’s what 
we call, the Australian way. However 
in Croatia, it’s a different story. You’ll 
find your own people trying to take 
advantage of you in any way they 
can and experiencing this first hand 
really made me sad for quite some 
time. I believe we are stronger as a 
society and nation in collaboration 
with one another, rather than in 
competition. Thirdly, I often miss the 
pace and sense of urgency. Croatia is 
much slower to the life I am used to. 
For example, I once sent a business 
proposal to someone on Monday, 
received a response on Wednesday 
who then confirmed a meeting the 
following Friday. Believe me when I 
say, I have received correspondence 
from Arianna Huffington much 
faster.
What bit of ‘local’ advice would 

you give to someone visiting 
Croatia for the first time – what 
‘gem’ should they see?
- I can easily pitch my typical, visit 

Kornati Islands, swing by Konoba 
Levrnaka for lunch. Consider Zminj, 
it’s the heart of Istria and a 20 minute 
drive from all the typical tourist spots 

like Rovinj, Pula etc. Of course, 
Zadar for sunset at Pozdrav Sunce (I 
must say this or my boyfriend will be 
upset, he’s a typical dalmatinac) but 
the gem of Croatia is the Slavonian 
region. I believe that there is not 
enough promotion put in place 
for the north eastern end of the 
country that I was born in. Cities 
like Osijek, Dakovo, Vukovar, they 
are all a must see. There’s a gorgeous 
Castle and Estate in Principovac 
near Ilok to lose an afternoon in and 
for the best fiš paprikaš visit Bistro 
Baranjska Citadela in Baranja county 
of Osijek. My parents take all guests 
there during their annual trip to 
Croatia. It’s a much quieter and less 
talked about end of the country that 
deserves as much praise as the other 
end of Croatia.
Are you happy you moved?Do you 

plan to stay?
- I have absolutely no regrets moving 

back, it was the best decision that 
I ever made for myself. My life in 
Croatia is what dreams are made of, 
I have the best of both worlds. I also 
met the love of my life in Croatia (he 
is also from Sydney, not a local boy) 
and we are happily settled between 
Zagreb and Zadar. We are definitely 
staying to continue our businesses, 
expand our property portfolio and 
of course, raise a family in Croatia. I 
took a huge blindfolded risk leaving 
Australia but my risk has finally being 
rewarded.
What advice would you give to 

anyone thinking of moving to back 
to the motherland?
- I get a lot of questions from 

diaspora all over the world asking 
how I did it. My simple answer is 
don’t think too much about it, just 
do it. If something is pulling you 
back to the homeland, honour this 
feeling. Don’t listen to what people 
say, don’t let your family discourage 
you. I know the general consensus is 
that people are leaving Croatia, that 
it’s not a liveable country but your net 
quality of life is higher and easier to 
obtain in Croatia, believe it or not. 
I’ll be honest, it’s not easy. Don’t 
expect Croatian people to embrace 
you because you’ve come back, most 
will look at you as dollar signs but 
also don’t be offended by this. It’s 
typical Croatian mentality and will 
eventually make you laugh. There is 
a large number of diaspora in Croatia 
who will guide you and help you find 
your feet in your homeland so don’t 
let anything discourage you from 
returning. My biggest advice once 
you do get here is not to give up after 
a year, you need at least 2-3 years to 
really find your feet in Croatia.

The latest data released by Croa- Croatia is a much slower lifestyle like Rovinj Pula etc Of course

Moving To The Motherland – Demographic Fix (?)

Pripremila  INA VUKIĆ
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Premda još uvijek na samom 
početku svoga političkog djelo-
va n j a ,  P O K R E T  S PA S I M O 
HRVATSKU postao je velik trn 
u oku raznim protivnicima i 
neprijateljima hrvatske države. 
Kako onima koji djeluju u okviru 
mainstream političkih stranaka, 
tako i onima koji kao spavači Udbe 
i sljedbenici jugo-komunizma 
na pojedinim “domoljubnim” 
i  g lobal i s t ičkim por ta l ima.   
Pokret Spasimo Hrvatsku već je 
postao velik trn u oku raznim 
neprijateljima hrvatske države

 Sve njih smeta činjenica što je naš 
glavni cilj, a to se može lako zaključiti 
i iz samog imena našeg pokreta, 
isključivo spasiti sadašnju hrvatsku 
državu kao suverenu državu hrvatskog 
naroda. Osim ozbiljne opasnosti koja 
prijeti od izbijanja nuklearnog rata, 
svijet je također suočen s još većom 
prijetnjom od izuzetno utjecajnih 
svjetskih centara moći, koji po svaku 
cijenu žele uništiti nacionalne države, 
a u ovom trenutku glavna su meta 
male države poput Hrvatske. Kroz 
tu prizmu treba gledati - dosad u 
američkoj povijesti nezamislive - 
napade na američkog predsjednika 
Donalda Trumpa, koji čitavu svoju 
nacionalnu politiku gradi na poruci 
“America first”, tj. Amerika na prvom 
mjestu.  Nažalost, u Hrvatskoj nema 
vođa poput Trumpa ili mađarskog 
Orbana. 

U Lijepoj Našoj sve je više onih 
- u svim političkim strankama i 
institucijama, od Ureda Predsjednice, 
Vlade, Hrvatskog sabora do medija, 
znanstvenih i gospodarskih tijela - 
čija se politika nedvojbeno sastoji od 
sljedećega: Prvo ja, onda Europska 
unija, a hrvatsku državu polako ćemo 
gasiti sukladno politici i zapovijedima 
velikih svjetskih centara moći, a 
posebnice Europske unije.  Istina će 
nam biti najvažnije oružje u obrani od 
neprijatelja hrvatske države  Iako mi 
imamo mnogo toga konstruktivnoga 
reći i poručiti hrvatskom narodu 
i svim hrvatskim građanima, od 
same najave osnivanja POKRETA 
SPASIMO HRVATSKU počela je 
medijska cenzura naših priopćenja za 
medije. Tragično je da u tom osobito 
prednjače neki “domoljubni” portali 
koji podržavaju zagovaratelja jedne 
europske države - Andreja Plenkovića 
i njegovog sadašnjeg HDZ-a, koji 
nije ni sjena onoga HDZ-a što ga je 
osnovao dr. Franjo Tuđman u cilju 
rušenja Titove Jugoslavije i stvaranja 
samostalne hrvatske države. Naravno, 

Vratit ćemo dvjesto tisuća 
Hrvata iz iseljeništva

kako se pokret Spasimo Hrvatsku 
bude sve više širio u domovini i diljem 
iseljeništva, na nas će početi ozbiljni 
napadi, u kojima će se naši protivnici 
najviše služiti  lažnim vijestima, tj. 
fake news. No, mi smo već sada 
spremni na takve napade odgovoriti 
samo i jedino – ISTINOM.  

U pola stoljeća aktivnog hrvatskog 
državotvornog djelovanja kao 
politički emigrant, novinar, menadžer 
i diplomat, u demokratskom društvu 
stekao sam više znanja i iskustva od 
svih sadašnjih državnih čelnika na 
najvišim razinama. Volio bih dobiti 
priliku s njima se sučeliti na bilo 
kojoj televiziji u Hrvatskoj, javnoj ili 
privatnoj, pa neka hrvatska javnost 
donese odluku temelji li se ova moja 
izjava na činjenici ili je samo prazna 
provokacija. Za nekoliko ću dana 
na blogu www.spasimohrvatsku.
hr objaviti desetak stranica svoga 
životnog puta, u kojem ću iznijeti 
samo pet posto najvažnijih postignuća 
i sudjelovanja u svekolikoj borbi za 
hrvatsku državu, i to u Hrvatskoj, 
Bosni i Hercegovini te u političkoj 
emigraciji u Australiji.   

U kratkoj najavi o osnivanju pokreta 
SPASIMO HRVATSKU izjavio sam 
da će naš pokret,   dobije li priliku 
sudjelovati u ozbiljnom kreiranju 
obnove hrvatskoga gospodarstva i 
znatnog povećavanja broja stanovnika 
u Hrvatskoj, u razdoblju od osam 
godina stvoriti uvjete za useljavanje 
i povratak DVJESTO TISUĆA 
pripadnika hrvatskog naroda 
diljem svijeta, svejedno radi li se 

o nedavno otišlim iseljenicima ili 
o pripadnicima prvog, drugog, 
trećeg ili četvrtog naraštaja hrvatskih 
iseljenika. Ja iza te izjave stojim s 
iskustvom, znanjem i programom 
koji sam sastavio na temelju iskustava 
najuspješnih država u svijetu kad 
je riječ o institucionalnom odnosu 
između države i njezinih iseljenika. 
Zanimljivo je kako me nitko dosad 
nije javno prozvao da sam šarlatan i da 
govorim gluposti.  Za Hrvatsku sam 
živio, a za spas Hrvatske spreman sam 
i umrijeti  Ja mogu biti i pijevac koji 
je počeo prerano kukurijekati. 

U svojih sedamdeset godina života 
bio sam spreman živjeti i boriti se 
za našu Hrvatsku i hrvatski narod 
u Republici Hrvatskoj i u Bosni i 
Hercegovini. Danas sam jednako 
spreman za očuvanje i spas Hrvatske 
i umrijeti. Poput Stjepana Radića, 
kojeg su u Beogradu 1928. godine 
smrtno ranili ondašnji članovi 
Vučićeve Srpske radikalne stranke, 
borit ću se svim mogućim političkim 
i demokratskim sredstvima u namjeri 
da u što kraćem vremenu oslobodim 
straha i prosvijetlim što veći broj 
Hrvatica i Hrvata koji su već digli 
ruke od Hrvatske i spremno čekaju 
modernu giljotinju ili spaljivanje 
na lomači nas heretika koji i dalje 
vjerujemo da možemo i moramo 
spasiti našu Hrvatsku, najljepšu 
zemlju na svijetu. 

Pridružite nam se, a mi ćemo se 
pridružiti drugima i udružiti sve naše 
snage i potencijale s drugim poštenim 
i iskrenim domoljubima kojima je 

Hrvatska na prvom mjestu. 
Antun Babić
Predsjednik Inicijativnog odbora 

Pokreta Spasimo Hrvatsku
Bivši pomoćnik ministra povratka i 

useljeništva 1997.-1998.

Piše
Antun Babić
Piše
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(VLM) - Hrvatska matica iseljenika 
u utorak je u Klubu Matis, u 
povodu obilježavanja 25 godina 
djelovanja Male škole hrvatskog 
jezika i kulture, pripremila svečanu 
tribinu i premijeru filma Spomenak.

Program je otvoren govorom Milana 
Bošnjaka, izaslanika državnog tajnika 
Središnjeg državnog ureda za Hrvate 
izvan Republike Hrvatske Zvonka 
Milasa, a nastavljen je govorom Vesne 
Bedeković, izaslanice predsjednika 
H r v a t s k o g  s a b o r a  G o rd a n a 
Jandrokovića. Potom se prisutnima 
obratio ravnatelj Hrvatske matice 
iseljenika Mijo Marić.

Uz nazočnost prijatelja Matice 
te uglednih gostiju, među kojima 
predsjednika UO Matice Milana 
Kovača, v. d. ravnateljice Instituta za 
migracije i narodnosti Marine Perić 
Kaselj, pročelnice Upravnog odjela 
za prosvjetu, kulturu, šport i tehničku 
kulturu Zagrebačke županije Mirele 
Katalenac, pomoćnice pročelnika 
Gradskog ureda za obrazovanje 
Grada Zagreba Katarine Milković, 
predstavnice Agencije za odgoj i 
obrazovanje predstavnika Crvenog 
križa Grada Zagreba Biljane Petljak 
te Slavena Kovačevića, predstavnika 
Crvenog križa Grada Zagreba, 
započelo je svečano obilježavanje ove 

važne obljetnice.
Prije projekcije filma riječ su 

preuzeli predstavljači: Lidija Cvikić, 
prodekanica za znanost, umjetnost i 
međunarodnu suradnju Učiteljskog 
fakulteta Sveučilišta u Zagrebu i 
jedna od vodećih stručnjakinja za 
inojezični hrvatski, Igor Matijašić, 
ravnatelj Osnovne škole Milana 
Langa iz Bregane – prvo pero ovoga 
projekta, Marina Aničić Spremo, 
novinarka i autorica kratkometražnog 
dokumentarnog filma “Spomenak” te 
Lada Kanajet Šimić, rukovoditeljica 
Odjela za školstvo, znanost i šport te 
uspješna voditeljica Male škole.
Priredbu je vodila rukovoditeljica 

Odjela za nakladništvo Hrvatske 
matice iseljenika Vesna Kukavica.
“Mala škola hrvatskog jezika i kulture 

jedinstveni je program u Republici 
Hrvatskoj čiji je temeljni cilj da djeca 
– uzrasta od devet do 16 godina koja 
žive ili se školuju izvan Republike 
Hrvatske – nauče ili unaprijede svoje 
znanje hrvatskog jezika te upoznaju 
kulturnu i prirodnu baštinu Lijepe 
Naše”, rekla je Kukavica.
U ovom je programu do danas 

sudjelovalo 1352 polaznika iz 36 
zemalja s pet kontinenata te 82 
stručna voditelja različitih profila.
A da je nakon monografije u povodu 

20. godišnjice očekivani korak bio 
napraviti film koji će pokazati povijest, 
cilj i vrijednost Škole, moglo se čuti 
i u samom premijerno prikazanom 
kratkometražnom dokumentarcu.
“Pokretne slike” publici su uspješno 

dočarale, ne samo to kako se zabavom 
i igrom na najbolji način uči i poučava 
hrvatski jezik i upoznaje identitet, 
već i ljepotu sklapanja prijateljstava 
mladih Hrvata iz cijeloga svijeta.

Obljetnica Male škole 
hrvatskog jezika i kulture

Film “Spomenak” najvećim je 
dijelom sniman u autentičnom 
okruženju, u odmaralištu Crvenoga 
križa Zagreb u Novom Vinodolskom, 
tijekom održavanja Male škole 
2017., uz korištenje Matičinog foto 
i filmskog arhiva.

Podsjetimo, o četvrt stoljeća Male 
škole u ovogodišnjem Hrvatskom 
iseljeničkom zborniku suvereno piše 
autorski dvojac Pavao Jerolimov i 
Lada Kanajet Šimić.
Ideja o pokretanju Male škole 

hrvatskog jezika i kulture nastala je 
1992. godine kada je Jerolimov kao 
višegodišnji Matičin vanjski suradnik 
u programu tadašnje Ljetne škole 
hrvatskog jezika i kulture to predložio 
rukovoditeljici Matičina Odjela za 
kulturno-prosvjetne djelatnosti pok. 
Silviji Letici.
Ona je osmislila program, provela 

odgova r a juć e  o rg an i z a c i j s k e 
predradnje te se već 1993. projektu 
odazvalo 13-ero djece koja su u 
Puntiželu pokraj Pule došla uz 
pomoć Hrvatske kulturne zajednice 
iz Wiesbadena u Njemačkoj i njezine 
tadašnje predsjednice Maje Runje.
Obrazovni dio programa Male škole 

provodi se u radioničkom obliku te 
obuhvaća jezične, dramske, likovne, 
novinarske, lutkarske, filmske i plesne 
radionice. Završna predstava kruna je 
rada svih kreativnih radionica koje se 
tako imaju priliku i javno predstaviti.
Mala škola hrvatskog jezika i kultu-

re kreće i dalje, a u 21. stoljeću 
osmišljavaju se novi oblici rada i 
djelovanja – poput online programa 
za učenja jezika te udžbenika za učenje 
nasljednoga hrvatskog namijenjenih 
ovoj dobi polaznika.
I njezin budući uspjeh bit će, 

zahvaljujući vrijednoj i stručnoj 
vodite l j ic i  škol ice,  uspješnim 
predavačima i zainteresiranim 
polaznicima, očekivano velik, zaslužen 
i dugovječan. Napokon, tek joj je 25 
godina.

(VLM) - U Hrvatskome katoličkom 
središtu sv. Nikole Tavelića u 
Buenos Airesu u nedjelju je svečano 
proslavljen blagdan sv. Alojzija 
Stepinca. Euharistijsko slavlje 
predvodio je voditelj središta i 
delegat za Argentinu Franjevačke 
provincije sv. Jeronima u Dalmaciji 
i Istri fra Josip Peranić.

“Bog je htio da je u moje ruke 
dospjela ‘duhovna oporuka’ našega 
blaženika. Toliko puta smo čuli o 
njegovu životu, o njegovim djelima i o 
njegovoj veličini, pa je dobro da danas 
čujem njegove riječi koje je napisao 
1957. godine kao duhovnu oporuku 
svojim vjernicima. To je oporuka koja 
ostaje i za nas danas, kao vrijednost 
koje se uvijek moramo sjećati, koja 
nam mora biti kao duhovna hrana u 
našem rastu i u našoj vjernosti prema 

Bogu”, rekao je u homiliji o. Peranić, a 
potom vjernicima pročitao cijeli tekst 
“Duhovne oporuke” koji je blaženik 
napisao 28. svibnja 1957. godine.
Peranić je izrazio nadu da ta oporuka 

ostaje za sva vremena te rekao kako 
smatra važnim da se ona prevede i 
na španjolski jezik: “Tako bi je mogli 
imati u rukama i naši mladi kako bi 
se s tim mislima mogli napajati i dalje 
živjeti u vjeri otaca”.
“Vjerujem da je naš blaženik za 

nas svetac. I da i danas, dok mnogi 
sumnjaju, radi za ono za što je živio, 
a to je jedinstvo Crkve. Čuli smo 
njegovu poruku da se nikad ne odvojio 
od Petrove stolice. Na tome on radi i 
danas: na jedinstvu Crkve da bi svi bili 
pod jednim pastirom, da bi Kristovo 
stado bilo ujedinjeno. Dao Gospodin 
da nam to izmoli”, zaključio je fra 
Josip Peranić.

Stepinčevo u Buenos Airesu

(VLM) - Festival hrvatske kuhinje 
u Hrvatskom kulturnom centru u 
Chicagu ima sve više poklonika. A 
sve je počelo prije sedam godina 
kada je KUD “Hrvatska loza” 
organizirao prvi ovakav susret. 
Događaj je to kojem se danas vesele 
ne samo Hrvati već i brojni naši 

prijatelji.
Svaka od regija zastupljena je svojim 

autohtonim delicijama, a velika 
pozornost posvećuje se i uređenju 
štandova. Na najoriginalniji način 
želi se dočarati tradicionalni ambijent 
Like i Korduna, Bosne i Hercegovine, 
Dalmacije, Slavonije te Zagorja i 

Gurmanski praznik u Chicagu
Prigorja.
Na jelovniku su bili čvarci, gulaš, 

pogače, crni rižoto, salata od 
hobotnice, kolač od limuna i lavande, 
slavonski čobanac, tačkrle i patka s 
mlincima. Druženje je nastavljeno uz 
pjesmu i veselje.

(Iva Lugarić/Maria Trutin Hrvojević)
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(HKV) - Godine 1990. u Hrvatskoj 
j e  promovirana  Tuđmanova 
svehrvatska pomirba. Nju su 
Srbi u Hrvatskoj plebiscitarno 
odbacili. Ostatci totalitarnoga 
jugoslavenskoga režima privremeno 
su je prihvatili s figom u džepu. 
Budući da su slijedili Beogradsku 
platformu velike Srbije koja je u 
Hrvatskoj poražena do sveopće 
bežanije, Srbi su odbacivanjem 
p l a t f o rm e  p o m i r b e  n a j v i š e 
izgubili. Ostatci totalitarnoga 
jugokomunističkoga režima bili 
su pametniji. Čekali su i u zaleđu 
ratnih zbivanja pripremali trenutak 
povratnoga udara.  Hrvatski 
narod uspostavio je s podužim 
zakašnjenjem nacionalnu državu i 
činilo se kako se otrijeznio od skupo 
plaćenih jugoslavenskih zabluda.

Godine 2000. – Tuđmanov koncept 
pomirbe, međutim, zamijenio je 
Račanov revanšizam. On se istodobno 
obračunavao s nositeljima hrvatske 
državne samostalnosti i otvarao vrata 
prema Srbima u Hrvatskoj u smislu 
obnove njihovih polazišta s kojima 
su krenuli u rat protiv Hrvatske. Srbi 
su prihvatili Račanov revanšizam. 
U ozračju revanšizma stasala je 
protudijaloška „avet prošlosti“, 
obnovljeno jednoumlje – koje danas 
zovemo mainstream, a opravdavamo je 
političkom stabilnošću i uključivošću. 
Načelo istine zamijenjeno je obnovom 
jednoumlja.

Ako je Oluja zločin, srbijanska 
agresija je osloboditeljska

Sve je to dovelo do krize istine u 
hrvatsko srpskim odnosima, što su 
priznali Kolinda Grabar-Kitarović i 
Aleksandar Vučić u Zagrebu 2018., 
kad su utvrdili da se ni oko čega ne 
slažu glede prošlosti i na tom temelju 
„otvorili novu stranicu međusobnih 
odnosa“. I odlučili taktikom „malih 
koraka“ normalizirati odnose između 
dviju država, ostavljajući postrani 
Sporazum o normalizaciji iz 1996. 
Bez rješavanja krize istine, međutim, 
svaka je taktika osuđena na neuspjeh 
i ponavljanje povijesnih zabluda. 
Umjesto jučerašnje srpske okupacije, 
dobili smo njezinu reintegraciju u 
vlast. Što je gore, nisam u stanju 
procijeniti.
Na kojoj je strani srpska nacionalna 

manjina u pogledu istine o nedavnoj 
povijesti? Ako je računati prema 
pol i t ičkom nastupu Milorada 
Pupovca, njegovih sljedbenika i medija 
onda je jasno kako je njihova politička 
pozicija na strani Beograda, a lisnica 
duboko u hrvatskome proračunu. 
Problem je utoliko veći što se srpska 
nacionalna manjina, iako se ne slaže 
s temeljnim istinama na kojima 
počiva hrvatska država, ugradila 
duboko u hrvatsku vlast. Time se 
pospješuje daljnji tijek krize istine, 
bez koje nema pravednosti i stvarne 
pomirbe, te se istodobno otvara 
prostor kontinuiranome revanšizmu 
prema nositeljima obnove hrvatske 
države.
Može li u hrvatskoj vlasti participirati 

stranke koje se dijametralno suprotno 
ne slažu s uzrocima rata, karakterom 
rata i vojno-redarstvenim operacijama 
Bljesak i Oluja? Naime, ako je Oluja 
zločin, onda je srbijanska agresija 
na Hrvatsku osloboditeljska. Ako 
je Hrvatska fašistička, onda je RSK 
demokratska. Na tim razdjelnicama 
kompromisa ne bi smjelo biti. 
Posljedično, mogu li se konsolidirati 
odnosi dviju država, ako Srbija ne 
prihvaća osnovnu istinu da je izvršila 
agresiju na Hrvatsku? Ne mogu.

Pomirba i normalizacija mogući su 
samo u istini

Kako je ipak došlo do kompromisa 
i pomirbe nepomirljivih stajališta, 
logično je da Pupovac zahtijeva i 
više od postignutoga kompromisa. 
Hoće status konstitutivnoga naroda, 
političkoga naroda. Hoće i srpski 
teritorij u Hrvatskoj. I time se zapravo 
legitimira kao obnovitelj onih ideja 
koje su u samoj biti velikosrpske 
agresije na Hrvatsku. Ne bi ni to 
bilo tragično, jer hrvatska Hrvatska 
zna kako se rješava taj problem, da 
mu u tome ne sekundira vlast u 
Hrvatskoj. Ona ne čini ništa kako bi 
suzbila obnavljanje mitova na kojima 
je pokrenuta agresija. Naprotiv. Čini 
sve da se obnovitelji „dobro osjećaju“. 
A da se dobro osjećaju dokaz je 
Pupovac u vlasti, Novosti na dotaciji 
umjesto na tržištu i velika skupština 
u Lisinskome.
Što se hrvatske Hrvatske tiče 

velikosrpska podloga više ne može 
biti jamac „stabilnosti i mira“, jamac 
prevladavanja krize istine i uspostave 
pravednosti. Pomirba je moguća samo 
u istini. S druge strane jugoslavenske 
magle, kojima pribjegava hrvatska 
politelita, također ne mogu pridonijeti 
prevladavanju krize istine u hrvatsko 
srpskim odnosima. Ono što se čini 
nužnim jest to, da Srbi u Hrvatskoj 
priznaju poziciju nacionalne manjine 
kao i sve druge nacionalne manjine 
– jedino tako mogu postati subjekt 
uvažavanja, dok bi hrvatska država 
trebala priznati kako se mora ponašati 
kao i svaka druga suverena država 
– kao subjekt. To je minimum, 

preduvjet, mali korak potreban za 
prevladavanje krize istine u hrvatsko 
srpskim odnosima.
Zabluda je hrvatskih stranaka i 

stranaka u Hrvatskoj da će krizu 
istine nadvladati uz pomoć tzv. 
međunarodne zajednice ili EU. Svi 
srpski mitovi od Garašanina do 
danas preživjeli su upravo u ključnim 
trenutcima uz pomoć međunarodne 
zajednice.
Hrvati su, treba to jasno reći 

tzv. međunarodnoj zajednici, u 
interpretaciji srbijanskih političara 
i medija, bili genocidni narod 
davno prije negoli je velikosrpstvo u 
jugokomunističkom krilu proizvelo 
mit o Jasenovcu. Sumnjam da o 
tome vode računa u Vladi, Saboru i 
na Pantovčaku. Njihova su mjerila, 
ako nisu upravljana daljinskim 
upravljačem izvana, dnevnopolitičke 
naravi žablje perspektive.

Normalizacija na temelju „geneze 
genocidnih radnji nad Srbima u 
Hrvatskoj“

Otkad je, dakle, hrvatski narod 
kontinuirano genocidan prema 
Srbima? „Vekovima“! Srpski akademik 
Vasi l i je  Krest ić  u Književnim 
novinama od 15. rujna 1986. u 
članku O genezi genocida nad Srbima 
u NDH tvrdi: „Sasvim je sigurno da 
genezu genocidnih radnji nad Srbima 
u Hrvatskoj treba tražiti u onim 
vremenima kada su tzv. pravoslavni 
Vlasi, tj. Srbi, pod pritiskom Turaka 
u XVI i XVII veku, počeli da 
naseljavaju hrvatske zemlje“ (vidi M. 
Artuković, Prema korijenu hrvatsko-
srpskog sukoba, u Hrvati i manjine u 
Hrvatskoj: moderni identiteti – četvrti 
hrvatski simpozij o nastavi povijesti, 
Zagreb, 2014.).
Kako na podlozi višestoljetne „geneze 

genocidnih radnji nad Srbima u 
Hrvatskoj“ normalizirati odnose 
sa Srbijom i srpskom nacionalnom 
manjinom u Hrvatskoj? Hrvatskim 
s a m o z a va r a v a n j e m ?  I zd a j o m 
nacionalnih interesa? Uništavanjem 
v las t i te  države?  Harakir i j em? 
Praljkovom bočicom? Ritualnim 
samoubojstvima hrvatskih branitelja? 

Iseljavanjem? Razognjištenjem? 
Puzanjem pred Vučićem? Slanjem 
predstavnika udruga proisteklih iz 
Domovinskoga rata da s četničkim 
predsjednikom Srbije u Beogradu 
rješavaju otvorena pitanja između 
dviju država – a te predstavnike Srbija 
smatra predstavnicima genocidnoga 
naroda, kojega svaki Srbin ima pravo 
ubiti „ko kera kod tarabe“ (Milan 
Paroški).

Bez istine nema normalizacije, laž 
vodi u nove sukobe

Velikosrpska podloga više ne smije 
biti jamac „stabilnosti i mira“, jamac 
prevladavanja krize istine i uspostave 
pravednosti i fingirane pomirbe. S 
druge, hrvatske strane jugoslavenske 
magle također ne mogu pridonijeti 
prevladavanju krize istine u hrvatsko 
srpskim odnosima. Ono što se čini 
nužnim minimumom, jest to da Srbi 
u Hrvatskoj priznaju svoju poziciju 
nacionalne manjine – jedino tako 
mogu postati subjekt uvažavanja. 
Hrvatska država mora se ponašati kao 
i svaka druga suverena država – kao 
subjekt – onako kako se ponašala 
do godine 2000. To je minimum 
potreban za prevladavanje krize istine 
u hrvatsko srpskim odnosima. Na 
istini se mogu normalizirati hrvatsko 
srpski odnosi u Hrvatskoj i odnosi 
između Hrvatske i Srbije. I ni na čemu 
drugome.
Sve dok Srbi u Hrvatskoj budu 

produžena ruka Beograda, a Hrvati 
produžena ruka inozemnih središta 
moći, ne treba očekivati istinsku 
pomirbu na unutarnjem planu, niti 
normalizaciju na bilateralnom. Takav 
razvoj situacije ne će dokinuti ni 
ulazak Srbije u Europsku uniju. 
Ulazak sam po sebi ne rješava ništa 
(ako se Hrvatska u EU tijekom 
pregovora sa Srbijom ne postavi 
kao suverena država), kao što smo 
to i sami iskusili ulaskom Hrvatske 
u EU. Svi problemi prije ulaska u 
EU, pa i oni u odnosima s domaćim 
Srbima i susjednom Srbijom, ostali su 
problemima i po ulasku u EU. Mnogi 
problemi, kao izumiranje, iseljavanje, 
nezaposlenost i demografski slom, još 

su i produbljeni, što samo ide na ruku 
dojučerašnjim agresorima, jer što je u 
Hrvatskoj lošije, njima je bolje. Zašto? 
Zato jer Hrvatska ne postoji.
Kriza istine u hrvatsko srpskim 

odnosima u Hrvatskoj više ne trpi 
odlaganje pod tepih budući da 
otvara i druge krize: krizu daljnjega 
nepovjerenja u hrvatsku vlast i 
institucije, krizu povjerenja i otvara 
krizu podijeljenoga većinskoga 
naroda, nositelja suvereniteta. Kriza 
istine odgovara Beogradu i njegovim 
agenturama u Hrvatskoj. Srbija 
permanentno proizvodi krizu istine. 
Hrvatska se pritom pravi nevještom 
i ne odgovara svim raspoloživim 
diplomatskim sredstvima i ne koristi 
svoje članstvo u NATO i EU kako 
bi proizvodnju krize istine suzbila. 
Naprotiv, na unutarnjem planu 
povlači poteze koji idu na ruku 
srbijanskoj proizvodnji krize istine.

Zagreb je opet središte beogradski 
vođenoga srpstva

Pupovac je dosad s visoka arbitrirao. 
Sad već, mimo Ustava, i sukreira. 
A, zapravo su mu polazišta zaostala 
u osamdesetim godinama prošloga 
stoljeća u kojima se kreirala i poticala 
velikosrpska agresija. Taj postupak 
u Hrvatskoj se obnavlja budući da 
hrvatske stranke i političari svoje 
politike prema srpskoj nacionalnoj 
manjini i državi Srbiji već skoro 
dva desetljeća ne grade na istini, već 
na trulim kompromisima od kojih 
država i nacija imaju samo štetu. Po 
svemu sudeći Zagreb opet postaje 
političko središte Srba na Zapadnom 
Balkanu, kao što je to bio u zadnjoj 
fazi postojanja Austro-Ugarske kad se 
zapravo pripremalo „prisajedinjenje“ 
uz otvorenu pomoć Samostalne srpske 
stranke, prikrivenu pomoć Narodne 
stranke i beogradskih agenata.
U trenutnoj fazi obnove velike Srbije, 

odnosno obnove bivših odnosa na 
prostoru dosadašnjih jugoslavija, 
srpstvu u „otadžbini“ i u „rasejanju“ 
u ovome trenutku više i ne treba. 
Sljedeća ozbiljnija faza aktivirat će 
se po ulasku Srbije u Europsku 
uniju. Dotad će Vučić davati Grabar-
Kitarovićevoj fascikl po fascikl i 
u svojoj jazbini primati delegacije 
ožalošćenih Hrvata koje će mu slati 
jednom Pantovčak, drugi put Trg 
sv. Marka. I on će njima slati svoje 
ožalošćene, kojih je sve više što je rat 
dalje. Zašto? Zato jer je ravnoteža 
krivnje prihvaćena kao početna točka 
politike malih koraka i ugurana u 
„humanitarna pitanja“, što je klasična 
grješka u koracima u vođenju državne 
politike. Da su Francuska i Njemačka 
tako rješavale svoja otvorena pitanja 
poslije Drugoga svjetskoga rata, do 
danas ih ne bi riješili.
Kriza istine mogla bi do ulaska 

Srbije u EU postati trajno stanje laži, 
ako se Hrvatska s njom ne suoči s 
potrebnom ozbiljnošću i odlučnošću, 
kao suverena država, ravnopravna 
članica EU i žrtva velikosrpske agresije, 
koja ne odustaje od nacionalnih 
interesa, nacionalne sigurnosti i 
međunarodnoga prava. S postojećom 
pozicijom i oporbom, ona za takav 
zaokret, nažalost, u ovom trenutku 
nije sposobna. Za takav uspravni 
hod pozicija i oporba, objektivno 
gledajući, nemaju intelektualnih, 
moralnih, etičkih, a onda ni političkih 
kapaciteta. Subjektivno pak gledajući, 
stanje je još i gore.

Kriza istine u hrvatsko srpskim odnosima

Bolesne ambicije velikosrba slomila je Oluja
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baštine i spomenuti ime hrvatskog 
naroda koji je stvarao, baštinio i čuvao 
ovu značajnu instituciju.
– Sve drugo bi bilo nepravedno 

prema prošlosti u kojoj su Hrvati dali 
značajan doprinos u obnovi i obrani 
crnogorske državnosti, uz istodobno 
očuvanje hrvatske kulture, tradicije, 
identiteta i svega onoga što naš narod 
je. Iskazao sam punu potporu nastoja-
nju cijele hrvatske zajednice i njenih 
političkih predstavnika u rješavanju 
ovog problema, posebno uzimajući 
u obzir stav katoličke crkve, koja je 
oduvijek bila duhovni čuvar našeg 
hrvatskog naroda,  napisao je Milijan 
Brkić.

baštine i spomenut

Bokeljska mornarica 
hrvatska je baština
(Fenix magazin) - Potpredsjednik 

Hrvatskog sabora i zamjenik 
predsjednika HDZ-a Milijan Brkić, 
u petak se u Hrvatskom saboru 
sastao s Adrijanom Vuksanovićem, 
zastupnikom Hrvatske građanske 
inicijative (HGI) u Skupštini Crne 
Gore.
Brkić je na svom Facebook profilu 

objavio kako su se posebno dotaknuli 
tijeka događaja oko pitanja Bokeljske 
mornarice koja je stara 1209 godina.
Usuglasili su se kako je u duhu 

dobrosusjedskih odnosa potrebno 
priznati povijesne činjenice prigodom 
nominacije Bokeljske mornarice na 
UNESCO-voj listi zaštićene kulturne 

se pokazati kao kapitalni poraz koji 
ćemo svi platiti.
A to će biti najveći Plenkovićev 

poraz po kojem će ga generacije 
pamtiti. Zašto? Pa zato što će svi 
oni koji ne budu dio nagodbe, sutra 
na sudu tražiti zadovoljštinu i nema 
puno dvojbe da će je dobiti, a ta će 
se zadovoljština platiti iz državne 
blagajne. Drugačije ne može biti! 
Naime, ako ste dali Agrokoru novce, 
kupili njegove obveznice ili dionice te 
na bilo koji drugi način gurnuli novce 
Todoriću u džep i sada vam država, 
jer Ramljak je tu bio ispred države, 
kaže da te novce možete zaboraviti 
jer niste dio nagodbe, vama preostaje 
jedino sudski postupak. Protiv koga? 
Protiv hrvatske države koja vam 
nije dopustila da naplatite dug! Ti 
će sudski procesi doduše trajati, ali 
će ih dužnici predvidljivo dobiti. 
Neće u Banskim dvorima tada biti 
ni Plenkovića ni Martine Dalić, ali 
ćemo mi svi taj dug morati platiti. 
To je tragedija lex Agrokora ovako 
koncipiranoga i ovako vođenoga! 

Zato je iznimno opasna ova histerija 
pod egidom “dajte pod svaku cijenu 
nagodbu jer će to spasiti obraz Vlade”!
Bit nagodbe je u tome da njoj 

sudjeluje što veći broj vjerovnika, a 
ne da se sklepa bilo kakva nagodba 
za potrebe marketinga ove Vlade. 
A sad se radi upravo na tome: dajte 
bilo kakvu nagodbu samo da se tako 
zove i da imamo privid! Nagodba u 
kojoj bi svi bili zadovoljni i država bez 
novog troška je faktički nemoguća 
misija jer je dug kompanije 6 milijardi 
eura, a preživjela imovina vrijedi oko 
dvije- tri imilijarde. Kako otpisati 
barem 3 milijarde eura, a da najveći 
dio te svote sutra preko tužbi ne plati 
država? Danas u Hrvatskoj nitko 
nema odgovor na ovo pitanje. I zato je 
trebalo pet puta promisliti prije negoli 
se krenulo u lex Agrokor!
No, kad je izglasao taj zakon, 

Plenković je preuzeo neopisivi rizik 
kojeg vjerojatno uopće nije tako 
shvatio. No, dao bih se kladiti da 
je Martina Dalić znala o čemu se 
radi i kako se služiti tim zakonom. 

Vjeruje li itko da je Ramljak povukao 
i jedan jedini važan potez, a da se nije 
konzultirao s Dalić? Zato je sarkazam 
prvog reda smijeniti Ramljaka, a 
ostaviti suspektnu ministricu.

Koncentrirajući svu vlast u svojim 
rukama Plenković je sam sebi stavio 
omču oko vrata jer s tim gardom on 
postaje glavni krivac za sve što se u 
Vladi događa. Danas je pak razvidno 
da Plenković fatalno sporo donosi 
odluke. Fatalno sporo. Primjerice, 
smjena Ramljaka puna dva tjedna 
nakon što mu je ovaj dostavio svu 
dokumentaciju najbolje govori kako 
jezivo sporo Plenković donosi odluke. 
Dva tjedna mu treba da donese 
odluku da smijeni Ramljaka i pritom 
nije pronašao njegovog zamjenika! 
A za ta dva tjedna neodlučnosti 
platio je ukupni medijski ceh svih 
Ramljakovih svinjarija! Ne zna se je 
li gora ta neodlučnost ili to što su i te 
zakašnjele odluke kod njega vrlo često 
polovične. Baš kao i sada.
Sada primjerice, kada je apsolutno 

dozrijelo vrijeme za rekonstrukciju 
Vlade jer će oporbeni udari na 
Martinu Dalić biti neusporedivo 
veći i teži negoli ranije na Zdravka 
Marića i nemoguće se od njega 
obraniti jer je uvreda zdrave pameti 
da smijenite Ramljaka, a ostavite 
Martinu Dalić koja je mozak cijele 
operacije, Plenković ne odustaje 
od ovog sastava Vlade i nastavlja ju 
štititi. Premda je neodrživo da kad 
pada Ramljak, ostaje Martina Dalić! 
I ova muka kod pronalaženja novog 
povjerenika opet ima svoje ishodište 
u lex Agrokoru ovakvom kakav je 
na stolu.
Tko bi se normalan u ovom trenutku 

prihvatio tog posla nakon svega što 
smo na tu temu čuli? Osim toga za 
formiranje nagodbe i privođenju 

Plenković je neodlučan, Božinović 
nam je u zadnji tren spasio obraz
Piše
Tihomir Dujmović

Ona čaša vode koju vidite za 
govornicom kad neki političar drži 
govor ili konferenciju za medije, 
u pravilu se ne dira, jer tamo 
stoji ili ako vam pozli ili zbog 
ukrasa. No, ovaj tjedan po prvi put 
nije bilo tako. Ni puna čaša vode 
koju je premijer ispio za vrijeme 
konferencije za medije na kojoj je 
priznao svoj prvi veliki poraz nije 
bila dovoljna da ispere gorčinu tog 
poraza.
Naime, Ante Ramljak se pokazao 

kao premijerov poraz jer ga je Vlada, 
dakle premijer, predložio sudu, a lex 
Agrokor se sada zbog manjkavosti u 
svoj punini pokazuje kao poraz jer 
zakonski nije predviđen ni zamjenik 
povjerenika. Činjenica da je Ramljak 
smijenjen, ali da Plenković nije našao 
novog povjerenika je pak poseban 
poraz, a ovako pak koncipirana 
nagodba u kojoj će se po svoj prilici 
zadovoljiti samo najglasnije, tek će 

posla svom kraju, novi povjerenik ima 
jedva četiri mjeseca! Tko se tako brzo 
može u taj posao uvesti i još donijeti 
najteže odluke? Naime, rok od godine 
dana koliko lex traje i na koliko je 
predviđen upravo istječe i može se 
dobiti još jedino tri mjeseca! To je 
kao da preuzimate nogometni klub 
tri utakmice prije kraja prvenstva, a 
prijeti vam ispadanje iz lige!

No, osim toga, da mu se Vlada 
urušava na sve strane, svjedoči nikad 
viđena konferencija  za medije u 
kojoj pomoćnik ministrice daje 
ostavku tvrdeći da su sve mjere koje 
se spremaju za demografiju smiješne 
i bez ikakvog učinka. I zbog toga na 
samoj konferenciji za medije čovjek 
daje ostavku! To se nikad niti jednom 
premijeru u modernoj hrvatskoj 
državi nije dogodilo!
Kakvo povjerenje nakon one 

spektakularne ostavke pomoćnika 
ministrice može imati ministrica pa i 
cijela Vlada glede svoje demografske 
politike? Kad vam sam pomoćnik 
ministrice nije izdržao i otišao je usred 
konferencije za medije rekavši da je 
sve što radite čisti folklor! 
Pogledajte koliko se petljalo oko 

LNG-a, pogledajte koliko smo se 
svađali i raspravljali s Amerikom 
da bi na kraju tog mrcvarenja ipak 
krenuli s tim projektom. Čini se da je 
Božinović tu u zadnji tren spasio obraz 
Hrvatskoj, jer je tek nakon njegova 
posjeta Americi, došlo do promjene 
stava oko LNG-a. Ali, šteta koja je 
politički u međuvremenu nastala 
iz te neodlučnosti je nemjerljiva! 
Pogledajte nedlučnost oko odluke od 
koga kupiti zrakoplove! Neću reći da 
su to lagane odluke, ali upravo u tome 
i jest veličina nekog političara, da na 
vrijeme, jer u politici je tajming sve, 
da na vrijeme donese prave odluke!

prošle godine zapala Srbija. Stigao 
u Valjevo i sa srpskim protom, 
kako ne bi bilo prozelitizma, hoda 
ulicom i naviješta Evanđelje. Priđe 
ovaj moj jednom sredovječnom 
gospodinu i krene naviještati Isusa. 
Ovaj, Srbin, mu odvrati: “Ne trebate 
meni naveštati, ja sam pravoslavac.” 
Njegov prota malo zastane i kaže: 
“Ček bre malo, ali ti nisi kršten.” 
Ovaj odvrati: “Kakve to ima veze, 
pa ja sam pravoslavac.” Eto, tako 
Srbin doživljava svoje “hrišćanstvo”, 
koje nema veze s Krstom, to je 
nacionalistička ideologija. Dovoljno 
je samo usporediti crkvu hrvatskih 
mučenika na Udbini i hram svetog 
Save u Beogradu. Pred našom crkvom 
na Udbini je kip svetog Ivana Pavla 
II. koji u ruci drži križ. Pred hramom 
svetog Save je Karađorđe koji u ruci 
drži – mač!

Jednako je i sa srpskom politikom. 
Za nju je otac nacije Dobrica 
Ćosić rekao da joj je duša laž, da je 
“laž srpski državni interes.” Kao i 
crkvena, tako i srpska državna politika 
ne želi dijalog, osim ako se pod 
dijalogom smatra laž, ignoriranje i 
iskrivljavanje činjenica i umivanje lica 
pred svijetom. Srpska politika ista je 
stotinama godina: velikosrpstvo. Evo 
što Strossmayer piše prije 150 godina 
nunciju Serafinu Vanutelliju u Beč: 
“Mađari... iskorištavaju u tu svrhu 
taštinu Srba koji smatraju da su ispred 
svih drugih pozvani da, uskrisivši 
carstvo svoga cara Dušana, jedini na 
Balkanskom poluotoku zavladaju. To 
je anakronizam i opsjena bolesnog 
uma iz četrnaestog stoljeća kad je 
Dušan, kralj svakako vrlo sposoban 

no isto tako vrlo podmukao i okrutan, 
živio... Ponavljam: tu misao ponovno 
oživjeti isto je što i trabunjati 
prepuštajući se pukim opsjenama ali, 
na žalost, narodi zahvaćeni nadutošću 
i sebičnošću (Srbi) ravnaju se radije 
snovima i opsjenama negoli istinom 
i pravdom.”

Dakle, srpska politika, od cara 
Dušana do ovog ljigavog Vučića, 
prosta je k’o pasulj. Pročitano. Zato 
Srbi nisu problem, pa ni Vučić. Tu 
autističnu politiku i Crkvu treba 
ignorirati. Problem je (aktualna) 
hrvatska politika koja tolerira srpsku 
petu kolonu u medijima, nevladinim 
udrugama, na sveučilištima... koja 
je megafon velikosrpske propagande 
i laži u RH. Problem je vlast koja 
koalira s Pupovcem koji na dan kada 
obilježavamo Oluju i Dan domovinske 
zahvalnosti ide u Beograd i pali svijeću 
uz Vučića na Dan žalosti. Pupovac 
koji je zapravo ambasador Beograda u 
Zagrebu, kojeg ne zanimaju problemi 
Srba u RH, spreman ih je, kao i 
Milošević devedesetih, žrtvovati ako 
je to oportuno Beogradu. Sa SPC-om 
i Beogradom dijalog nije moguć, jer 
ga oni ne žele. Zato i Vučića treba 
ignorirati. Ako s nekim treba voditi 
dijalog, onda su to Vatikan, EU i SAD 
koji nas guraju u ovakve besmislene 
političke igrokaze kakav je bio ovaj 
Vučićev dolazak u Zagreb. I objasniti 
im argumentima, iz prve ruke, što je 
to za SPC i srpsku politiku “dijalog”. 
Nažalost, nemamo mi taj kalibar 
političara koji će našim zapadnim 
“mentorima” reći NE, Srbe ignorirati, 
a njihovu petu kolonu u RH svesti 
na prava mjeru, mjeru nebitnih 
palanačkih bukača i manipulatora 
koje još i financiraju. Da, nije Vučić 
problem, niti srpska politika. Njihova 
mitomanska i falsificirajuća politička 
agenda je jasna stoljećima. Problem 
su naši koji hrabrost vezu na odjeći, 
a ne u srcu i umu.
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Nije problem Vučić, već 
naša politička “hrabrost”
Piše
Ivica Šola

Prošle godine, kada je ona nesre-
tna mješovita komisija, koju je 
inaugurirao papa Franjo, završila 
s radom, kako bismo sa Srbima 
“dijalogizirali” istinu o Stepincu, 
pozvali me s Radiotelevizije Srbije da 
u povodu toga budem gost. Dvojica 
srpskih kolega i ja. Slušam ih, lupetaju 
k’o Maksim po diviziji više od pola 
stoljeća ofucane laži o Stepincu na 
matrici Viktora Novaka i Titove 
presude. Dođe red na mene. Suočim 
ih s dokumentima iz arhiva, posebno 
onih iz Ujedinjenog Kraljevstva, 
navodim gole činjenice, citiram 
engleske i židovske povjesničare, ne 
hrvatske, koji stubokom pobijaju 
srpske falsifikate o “ustaši” Stepincu... 
Ma kakvi, kao da govoriš bukvama, a 
ne ljudima “znanstvenicima”. Srbi ne 
vole činjenice. Oni vole mitove. Čak 
i kada sam ih suočio s činjenicom da 
je Stepinac od ustaša spasio episkopa 
Dositeja, rekli su “to je zato da bi 
napravio Hrvatsku pravoslavnu 
Crkvu.”
Mitomanija, a s mitomanijom je 

nemoguće dijalogizirati. Tako nije 
samo kada su crkve u pitanju već i 
politika, iako su u Srbiji (veliko)srpska 
politika i pravoslavlje dvije strane 
istog novčića.

Njima je važniji sveti Sava od 
Isusa. Evo jedan primjer. Kod nas 
u Katoličkoj Crkvi postoji jedna 
udruga za evangelizaciju sastavljena 
od obiteljskih ljudi, žena i muškaraca, 
koje mjesni biskup šalje svake godine 
u drugu zemlju. Jednog mog znanca 
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Matthew  
Jurčević

NOGOMET
VIC –  Melbourne Knights igrali su protiv Oakleigh 
Cannons 23. 2. kod kuće u Sunshine Northu. 
Melbourne Knights su pobijedili s 3-2.
Dandenog je igrao 23. 2. kod kuće u Endevor Hills 
u NPL 2 East Victoria.
Dandenog City igrao je protiv SW Eagles, a utakmica 
je završila neriješeno 1-1.
Glenorchy Knights, hrvatski klub  iz okolice Hobarta 
odigrao je prijateljsku utakmicu protiv hrvatskog 
kluba iz zapadnog dijela Melbournea , Strathmore 
Split. Glenorchy Knights pobijedili su Strathmore 
Split s 5-2
St . Albans Saints igrali su 25. 2. na svom stadionu 
u Churchill reserve u St. Albans Saints protiv Ballarat 
City. Ballarat je pobijedio St.Albans Saints s 3-1.

SA -Adelaide Raiders igrali su u gostima kod 
Cumberland Uniteda. Cumberland je pobijedo 
Adelaide Raiders 1- 0.
WA - North Geelong Warriors igrali su 24. 2. u 

gostima kod Whittlsea Rangesa, a
utkamica je završila neriješeno  1-1.
Gwelup Croatia igrala je 25. 2. u W. A. State league 
night series u Wanaroou protiv Balga. Gwelup 
Croatia pobijedila je Balga s 5-0.

AFL W – žene
Adelaide Crows, ženska ekipa, igrale su gostima 
25. 2. kod Greater Western Sydney Giantsa u 
Blacktown international sports parku u Rooty Hillu. 
Utakmica se igrala po vrlo kišovitom vremenu. 
Marijana Rajcic igrala je za Adelaide Crows. Utakmica 
je završila neriješeno 19-19.

KOŠARKA
Adelaide Croatia igrala je 22. 2. zadnju utkamicu 
ove sezone u Port Adelaideu te su pobijedili B. 
ballers s 36-34.
North Geelong Warriors igrali su 22. 2. utakmicu 
protiv Badgersa. North Geelong Warriors pobijedili 
su Badgers s 39-19.

BB

ZAPADNA 
AUSTRALIJA

Glenrochy Knights

Melbourne Knights
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Odgoda nastavka 
natjecanja Druge HNL
(Prva HNL) - Nastavak natjecanja 

u Drugoj HNL, koji je bio predviđen 
za 3. ožujka 2018. godine (20. kolo), 
odgađa se zbog više sile - pogoršanja 
vremenskih uvjeta, odnosno snijega/
kiše i niske temperature.

Odluku o odgodi donio je povjerenik 
za natjecanje Druge HNL Ivica 
Šparavec, sukladno članku 15. 
Pravilnika o nogometnim natjecanjima 
HNS-a i nakon konzultacija sa svim 
klubovima i odgovornim osobama 
HNS-a.

Natjecanje će započeti utakmicama 
20. kola 10. ožujka (subota) i 21. kola 

Odgođen i derbi Rijeka - Dinamo
(Prva HNL) - Derbi Rijeke i 

Dinama na rasporedu je bio u 
nedjelju, 25. veljače u 17:00 sati, a 
zbog nepovoljnih vremenskih uvjeta 
(vjetar, zaleđenost terena) izvršen je 
prvi pregled terena od strane suca 
utakmice u 11:00 sati.

Sljedeći pregled terena bio je u 15:15 
sati, na kojemu su nazočni bili suci 
utakmice, kontrolor, predstavnici 
klubova i delegat utakmice. U 16:00 
sati sudac Batinić je u pratnji kapetana 
obje momčadi pregledao teren za igru, 
konstatirao da je teren i dalje zaleđen i 
opasan za zdravlje sudionika utakmice 
te je odlučio da se utakmica neće 

odigrati u zakazano vrijeme.
S obzirom da se vremenske neprilike 

najavljuju i za ponedjeljak, u pitanje 
dolazi odigravanje utakmice sukladno 
propozicijama natjecanja (u roku 24 
sata). 

Novi termin utakmice 
Rijeka - Dinamo

Temeljem članka 4., 48. i 52. Pro-
pozicija natjecanja Hrvatski Telekom 
Prve lige za natjecateljsku godinu 
2017./2018., povjerenik natjecanja 
donio je odluku da će se odgođena 
utakmica 23. kola između Rijeke i 
Dinama odigrati u prvom slobodnom 

terminu: u srijedu 7. ožujka 2018. 
godine s početkom u 17:00 sati uz 
izravan prijenos na MAXtv-u.
Utakmica koja se trebala igrati 

25. veljače odgođena je odlukom 
suca utakmice zbog jakog vjetra i 
nepogodnog terena za igru koji je bio 
djelomično zaleđen.

Na osnovu dogovora službenih osoba 
i predstavnika klubova, nova utakmica 
nije zakazana u roku od 24 sata 
prema odredbi članka 19. Pravilnika 
o nogometnim natjecanjima HNS-a 
kako se ne bi stvarali novi nepotrebni 
troškovi, budući je vremenska prognoza 
za naredne dane i dalje vrlo nepovoljna.

14. ožujka (srijeda), a 22. kolo odigrat 
će se prema utvrđenom kalendaru 
natjecanja 17. ožujka (subota).
Raspored utakmica trećeg kruga 

natjecanja od 23. do 33. kola ostaje 
nepromijenjen.

Klubovi koji kao domaćini svoje 
utakmice igraju petkom odigrat će 
svoje utakmice 22. kola u subotu 17. 
ožujka. Sve utakmice 22. kola moraju 
se odigrati najkasnije do 18. ožujka 
(nedjelja), kako bi se prema novom 
rasporedu (Bergerove tablice) na 
temelju sportskog plasmana klubova 
od 1. do 22. kola, natjecanje nastavilo 
23. kolom 24. ožujka.

Slaven Belupo iskoristio loš pristup 
Hajduka i pobijedio na Poljudu

(Sportnet) -  Nogometaši Slaven 
Belupa bez prevelike su igre stigli 
do prve pobjede na Poljudu u 
povijesti kluba. Momčad Tomislava 
Ivkovića iskoristila je loš pristup 
Hajdukovih igrača i lijepim golom 
kapetana Delića stigla do sva tri 
boda. Posao je gostima glupo 
zarađenim crvenim kartonom ola-
kšao Franck Ohandza.

Nakon velike pobjede protiv 
Dinama nogometaši Hajduka su, 
čini se, preopušteno ušli u dvoboj 
sa Slaven Belupom na Poljudu i za 
to bili kažnjeni. Momčad Željka 
Kopića bila je blijeda kopija sastava 
koji u posljednje četiri prvenstvene 
utakmice nije primio niti pogodak, 
a Slaven Belupo dovoljno je iskusna 
momčad koja je to znala iskoristiti.
Bilo je ovo 31. gostovanje Slavena na 
Poljudu, nikada dosad momčad iz 

Koprivnice nije ubilježila pobjedu u 
Splitu, a danas ju je dohvatila jednim 
jedinim udarcem u okvir gola Karla 
Letice.
Doduše, bio je to krasan udarac 
kapetana Mateasa Delića, koji je 20 
minuta prije kraja donio pobjedu 
Slavenu.

Ivković je očekivano zatvoreno 
startao na Poljudu, no bivši strateg 
Slaven Belupa i sadašnji Hajduka, 
Kopić, neočekivano se defenzivno 
postavio što je olakšalo posao 
gostima. Mora se priznati da su 
inicijativa i posjed bili na strani 
Hajduka, ali teško je nabrojiti previše 
dobrih poteza domaćih nogometaša.

Prijetili su Fomitschow, Ismajli, 
Bašić i Caktaš, no sve je to bilo 
lak plijen za Antuna Markovića. 
Iako nije nijednom pogodio okvir 

Hajdukovog gola u prvom dijelu, 
Slaven Belupo je dvaput prijetio 
- u devetoj minuti Doležal s pet 
metara promašuje čitav gol, dok 
je u posljednjim trenucima prvog 
dijela danas indisponirani kapetan 
Hajduka, Zoran Nižić, umalo 
zatresao vlastitu mrežu.

Odmah na poluvremenu u vatru 
Kopić gura Gyurcsa i Tičinovića, 
no ne može se reći kako je pogodio 
s izmjenama. Još je slabiji prema 
naprijed bio Hajduk, a upravo 
je Gyurcso izgubio loptu kod 
Slavenovog gola.

Igrala se 71. minuta, Mađaru s leđa 
lijepo loptu krade Doležal, gura je 
Kitanovskom na desnu stranu, koji 
je, pak, odmah šalje na lijevu stranu 
kaznenog prostora Hajduka, na 
nogu Mateasa Delića, koji efektno 
pogađa za vodstvo gostiju.

Lov na izjednačenje Hajduku je 
otežao Franck Ohandza par minuta 
kasnije, nervoznom reakcijom 
prema Kitanovskom (udario ga 
je po nogama) zaslužuje izravni 
crveni karton. Mogao je Hamza pet 
minuta kasnije zabiti za izjednačenje 
nakon sjajnog prodora Saida po 
desnoj strani, ali s 11 metara šalje 
loptu preko gola. Dobro je dvaput 
pokušao iznenaditi Markovića 
Savvas Gentsoglou, ali na visini 
zadatka bio je vratar Slaven Belupa.

Nova odgoda susreta Lokomotiva - Osijek
(Prva HNL) -  Utakmica 23. 

kola Hrvatski Telekom Prve lige 
Lokomotiva - Osijek umjesto u 
utorak 27. veljače u 15:00 sati igrat 
će se u srijedu 7. ožujka s početkom 
u 15:00 sati.

Na osnovu zamolbe NK Lokomotiva 
i suglasnosti NK Osijek te vlasnika 
televizijskih prava HT Prve lige, 
umjesto prema rasporedu zakazanom 
terminu u subotu 24. veljače, utakmica 
Lokomotiva - Osijek prvotno je 
odgođena za utorak 27. veljače zbog 
obilnih količina snježnih oborina.
Kako je u međuvremenu došlo 

do pogoršanja vremenskih prilika 

s obzirom na ekstremno niske te-
mperature zbog čega su tereni za 
igru smrznuti, ne postoje uvjeti 
za odigravanje utakmice sukladno 
odredbama članka 19. Pravilnika o 
nogometnim natjecanjima HNS-a. 
Stoga je određeno da se takva utakmica 
igra u prvom mogućem slobodnom 
terminu, s obzirom da povjerenik 
za natjecanje nema ovlasti donijeti 
drugačiju odluku prema prijedlogu 
klubova da se utakmica igra u travnju 
ili svibnju već je to u nadležnosti 
Natjecateljske komisije HNS-a. 
Temeljem suglasnosti NK Rudeš 

i HNK Hajduk, sukladno članku 
4. Propozicija natjecanja Hrvatski 

telekom Prve lige, povjerenik za 
natjecanje Josip Brezni donio je 
i odluku o zamjeni domaćinstva 
utakmica 24. i 33. kola. Tako će se 
u 24. kolu igrati utakmica Hajduk - 
Rudeš, a u 33. kolu Rudeš - Hajduk.
Predstavnici klubova postigli su 

dogovor da se izvrši zamjena domaći-
nstva kako bi se omogućili kvalitetniji 
uvjeti za
odigravanje utakmice na rasporedu u 

subotu 3. ožujka s početkom u 15:00 
sati, s obzirom da se prema vremenskoj 
prognozi u Zagrebu i dalje očekuje 
niska temperatura uz obilne oborine 
čime se dovodi u pitanje mogućnost 
odigravanja utakmice.
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Treneri, kolege, prijatelji
(Prva HNL) - Postoji ona izreka o 

dvojici Hrvata i tri stranke. Koja u 
nogometu, srećom, čami u zaleđu 
prepuštajući mjesto drugoj, doista 
pozitivnoj: jedan za sve, svi za 
jednoga!
Dovoljno je prošarati internetom 

pa se podsjetiti i znanje dopuniti 
kompletnom informacijom. A ona 
glasi da hrvatski treneri u funkciji 
šefova stručnih stožera inozemnih 
klubova rado posežu za uslugama 
sunarodnjaka, starih poznanika kojima 
vjeruju, na koje se mogu osloniti u 
svakom trenutku u svakoj situaciji. 

I kojima tim činom osiguravaju 
financijsku naknadu zasigurno izdaš-
niju nego bi bila ona kod kuće. Ako 
bi uopće radili… Lijepo je što stratezi 
rado posežu i za nogometašima iz 
domovine, smatrajući ih neupitnim 
pojačanjima. Tako se krug zatvara 
odišući korektnošću za primjer. 
Kad se u istoj misiji nađu znanci, 
kolege i frendovi. Svi dakako u strogo 
profesionalnoj službi zadovoljnih 
poslodavaca.

Apsolutni rekorder svakako je Zoran 
Mamić iz Al Aina, vodećeg kluba 

Ujedinjenih Arapskih Emirata. On 
vjerno slijedi običaj koji je - upravo 
na toj destinaciji - uspostavio aktualni 
izbornik Zlatko Dalić. Evo liste 
Zoranovih stožernika: asistent 1 
Damir Krznar, asistent 2 Željko 
Sopić, ko-treneri zaduženi za fizičku 
pripremu Ivan Štefanić i Milan Šnjarić, 
trener vratara Miralem Ibrahimović, 
tehnički analitičar Vedran Attias, 
liječnik Jurica Radić, fizioterapeuti 
Ivica Oršolić, Marin Polonio i Božo 
Šinković te vođa momčadi U-21 Joško 
Španjić. Ukupno skoro senzacionalnih 
12 djelatnika Made in Croatia!

Kad smo već na tim prostorima, 
skoknimo do Irana, Teherana i 
FC Persepolisa, giganta kojemu u 
šest preostalih kola trebaju najviše 
tri boda (možda će biti dovoljan 
i jedan od 18 s lagera) za drugi 
uzastopni naslov prvaka. Glavni 
ravnatelj Branko Ivanković sezonu 
je otpočeo s prvim pomoćnikom 
Sretenom Ćukom, učiteljem golmana 
Igorom Panadićem, fitness-majstorom 
Markom Stilinovićem i kandidatom za 
mjesto među vratnicama Božidarom 
Radoševićem. Kad se Ćuk vratio u 
HNS-a, uskočio je Zlatko Ivanković. 
S napomenom da je u toj ulozi 2015. 
godine startao Andrej Panadić, ali se 
vratio na poziv Puljana.
Dosta istočnije, u kineskom Hena-

nu Jianye, novi boss Dragan Ta-
lajić odmah je priključio Elvisa 
Scoriju oslanjajući se i na Tihomira 
Petrekovića specijaliziranog za vratare. 
Pretpostavljamo da je to tek uvod u 
širenja pouzdanim domaćim snagama.
Na Starom kontinentu prednjači 

Romeo Jozak iz varšavske Legije kojoj 
u utorak predstoji derbi prvenstva, 
kod kuće s Jagiellonijom Bialystok 
posve poravnatom na vrhu ljestvice. 
U službi „legionara“ su i Jozakov 
neposredni asistent Dean Klafurić, 
tehnički direktor Ivan Kepčija i 
ekspert za fizikalije Krešimir Šoš. Na 
igralištu dvojica svježih, zaista bitnih – 
Domagoj Antolić i Eduardo da Silva.
Solidna je kolonija i na belgijskim 

stadionima na kojima sjajni Ivan Leko 
s Club Bruggeom autoritativno ide 
prema tituli u suradnji s Tomislavom 
Rogićem kojemu je povjerio vratare 

te Ivanom Tomečakom i Matejom 
Mitrovićem kao neposrednim 
protagonistima u kopačkama.

Niko Kovač je u Eintracht Frankfurt, 
kojeg je u cijelosti stabilizirao, doveo 
brata Roberta kao ključnog stručnog 
partnera, a na igralište poslao Antu 
Rebića. U ovom prijelaznom roku 
pridružen je još jedan Hrvat, mladi 
Marijan Ćavar, središnji vezni iz 
mostarskog Zrinjskog. Ovih dana 
objavljeno je da podjednako omiljeni 
i uvaženi Nikson po svaku cijenu 
hoće Milanova centarfora Nikolu 
Kalinića koji mu zasigurno nedostaje 
za potpuni napad na vrh Bundeslige!

Valja spomenuti da i trenutačno 
slobodni Slaven Bilić redovito računa 
barem na nekoliko važnih  stručnjaka 
stasalih u Hrvatskoj. Zna se da se 
mu u moskovskom Lokomotivu 
nadohvat ruci bili sukreatori forme i 
igre Aljoša Asanović i Nikola Jurčević, 
da je sektorom kondicijskih priprema 
dominirao Miljenko Rak, da je 
Davora Gavrana, glasnogovornika 
iz vlastita izbornička mandata, 
rabio za razne obveze računajući i 
snimanje suparnika. Te da je angažirao 
velikog nogometaškog aduta Vedrana 
Ćorluku. U Bešiktašu je nastavio s 
Jurčevićem i Rakom, u West Hamu 
također.  Nedostupnog Mari ja 
Mandžukića zvao je i u Istanbul i 
u London. Među „čekićarima“, za 
koje je i sam igrao, htio je i Ćorluku 
i Mandžukića, pokušao dovesti i 
Andriju Balića. 
Čast svima!
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(Bujica) - U Bujici na Z1 i partne-
rskim televizijama gostovao je 
neovisni ekonomski i politički 
analitičar dr. Slaven Letica.

“Htio sam biti dobronamjerno 
ironičan, ljudima koji obnašaju vlast 
htio sam sugerirati da obnašanje 
vlasti pretpostavlja svijest o 
odgovornosti. Velika je razlika 
između Plenkovića, Jandrokovića 
i Bačića s jedne strane i Marina 
Strmote, Nikole Brzice i Davora Ive 
Stiera s druge strane. Amerikanci 
to zovu karakter! Ova druga trojica 
imaju neke karakterne, moralne 
i etičke vrijednosti koje im nisu 
dopustile da dalje obnašaju svoje 
funkcije!”, rekao je Letica.

Letica je objasnio zašto smatra 
da je ostavka državnog tajnika 
za demografiju Marina Strmote 
ostavka s porukom, a nikako ne 
klasična ostavka.

“Svatko normalan je zabrinut 
zbog negativnih demografskih 
trendova koji nisu stečevina ove 
Vlade, nego taj proces traje pola 
stoljeća. Strmota je to napravio kao 
profesionalni demograf, obiteljski 
čovjek i kao domoljub. Možda to 
nije veliki gubitak za trenutnu, 
ovakvu hrvatsku politiku, ali je 
veliki dobitak za hrvatsku javnost, 
njegove studente i za njega kao 
profesionalca”, rekao je prof. Letica.

Na pitanje voditelja okreće li se 
dr. Tuiđman danas u grobu, Letica 
je rekao da Franjo Tuđman ne 
bio bio zadovoljan današnjom 
H r v a t s k o m ,  a l i  n i  p o t p u n o 
razočaran. Komentirao je današnje 
političare: “Prva hrvatska politička 
elita bili su disidenti, pa su došli 
hibridi ekonomista i politologa, 
onda sun a scenu stupili pravnici, 
pa psihijatri, a poslije njih bi mogli 
doći pacijenti…”.

Voditelja je zanimalo koliko je 
afera Agrokor utjecala na pad 
popularnosti premijera Plenkovića, 
a s druge strane - susret s Ale-
ksandrom Vučićem na pad popu-
larnosti Kolinde Grabar-Kitarović? 

Letica o izboru rektora: Ako dopustimo da ta ulična, jogurt 
revolucija počne rušiti hrvatske institucije, onda smo nigdje!

“Kada je u pitanju Vučićev posjet 
Zagrebu, ovako šlampavo ili nikako 
pripremljen, ne vidim kakav bi 
kratkoročni ili dugoročni profit 
taj posjet, taj šlamperaj mogao 
donijeti, ne samo Predsjednici, 
nego i Hrvatskoj… Takvi posjeti 
moraju imati pragmatske ciljeve, 
a ne biti vrsta marketinške divljine 
za Aleksandra Vučića”, objasnio je 
Letica i nastavio o Martini Dalić: “Po 
meni ona od početka nije bila dobar 
izbor za ministricu gospodarstva. U 
cijeloj priči oko njezine uloge u 
Agrokoru zabrinjava što je javno 
priznala da je upravo ona pisala, 
bolje kazati prepisala, najveći dio 
talijanskog zakona o Parmalatu. 
Osječka znanstvenica Aleksandra 
Šućur napravila je briljantnu 
analizu zakona i uočila je da su 
neke razlike namjerno planirane 
kako bi omogućile bogaćenje 
Vladinog posebnog povjerenika i 
kruga oko njega…”.

Kako je rekao, u talijanskom 
zakonu stoji da povjerenik ne 
može uspostavljati bilo kakve 
poslovne odnose koji bi ga doveli 

u sukob interesa, odnosno da ne 
može angažirati tvrtke i pojedince 
s kojima je prije poslovao: “Ovaj 
članak je izbačen iz lex Agrokora! 
Mislim da se tu radi, neću kazati 
ni o grijehu struktura, već o 
zarobljavanju države! Cilj je da 
zarobite i izmuzete državu!”.

RAZGOVOR LETICE I 
PLENKOVIĆA 
O ANTI RAMLJAKU…

U emisiji je rečeno kako je posao 
vladinog posebnog povjerenika za 
Agrokor odbilo već 10 stručnjaka, a 
u igri su još uvijek Ivica Mudrinić i 
Domagoj Ivan Milošević. Voditelj se 
i našalio: “Pozor! Nemojte se javljati 
na nepoznate brojeve! Traže novog 
povjerenika za Agrokor”.

Letica je priznao da je imao 
SMS komunikaciju s premijerom 
Plenkovićem uoči Ramljakova 
imenovanja. U Bujici je otkrio 
i sadržaj: - Razgovarao sam s 
nekoliko stručnjaka o Ramljakovim 
menadžerskim sposobnostima, svi 
su se složili da je on šarmantan, 
komunikativan, ekstrovertiran, 
da ima sposobnost financijskog 
menadžera, ali da ne vide da ima 
korporativnu viziju, sposobnost 
restrukturiranja i  poslovnog 
menadžmenta. Premijeru sam 
rekao da mi je to javila ‘pučka 
dojavna služba’, odgovorio mi je 
da postoji i druga ‘pučka dojavna 
služba’ koja tvrdi da je on idealan 
kandidat”. 

LETICA O DALIJI OREŠKOVIĆ: 
NE OSJEĆA SE ŽRTVOM!

N ije  mogao odgovor i t i  na 
voditeljev upit bi li se Oreškovićeva 
Vlada bolje snašla s Agrokorom, 
s  obzirom na međunarodno 
poslovno iskustvo Tihomira 
Oreškovića, uz komentar: “Očito 
O re š k ov i ć i  n e m a j u  s re će  u 

hrvatskoj politici”.
Odgovor je voditelja isprovocirao 

da otvori temu bivše predsjednice 
Povjerenstva za odlučivanje o 
sukobu interesa Dalije Orešković, 
Letičine snahe. Bujanec je priznao 
kako mu smeta što se u hajci protiv 
nje koriste medijski trikovi iz, kako 
je rekao, Macanove kuhinje, poput 
onog da je podržavaju Vesna Pusić 
ili SDSS: “Znam da je njezina obitelj 
iz Široke Kule teško stradala u 
Domovinskom ratu. Tamo joj je u 
listopadu ‘91. ubijena tetka, tamo je 
ubijeno više od 40 Hrvata u pokolju 
velikosrba od kojih su neki danas 
članovi SDSS-a”. Leticu je pitao za 
komentar. 

“Nije mi drago odgovarati na to 
pitanje, no to su činjenice koje 
ste dobro nabrojali. To je bolna 
rana za to malo ličko selo. Ona 
je depolitizirana osoba, vjeruje 
u pravdu i pravo, u dugoročnu, 
mukotrpnu i upornu izgradnju 
institucija. Ona se ne osjeća žrtvom, 
vratila se u svoju profesiju. Za 
nekoga je domovina voditeljstvo, 
glazba, sveučilište, za nju i mog 
sina Franu to je odvjetništvo i 
pravo, oni se tamo sasvim dobro 
osjećaju”.

NAPAD NA REKTORAT 
- BUBNJARSKA JOGURT 
REVOLUCIJA… LETICA: 
“DRAGO MI JE ŠTO JE BORAS 
POBIJEDIO!”

Letica je rekao da smo ovih dana 
svjedočili još jednom pokušaju 
rušenja institucija, tijekom izbora 
rektora Zagrebačkog sveučilišta: 
“ Tu u pr vom planu nije bio 
akademski interes. Tu se radilo 
o pokušaju marša na instituciju 
Rektorata, to je bila jogurt i 
bubnjarska revolucija! Ministrica 
Divjak našla je kandidata Damira 
Bakića, brata Nenada Bakića, 
savjetnika Predsjednice RH - i kao 

zeca iz šešira ponudila ga je za 
protukandidata Damiru Borasu. 
Došli su bubnjari i htjeli su srušiti 
instituciju rektora! Ako dopustimo 
da ta ulična, galamdžijska, bu-
bnjarska jogurt revolucija počne 
rušiti hrvatske institucije, onda 
smo nigdje! Drago mi je da je moj 
prijatelj Boras pobijedio jurišnike 
ministrice Divjak”.

DAN NAKON ODLASKA 
VUČIĆA U SISKU UHIĆENA 
TROJICA HRVATSKIH 
BRANITELJA!

U emisiji je iznijet podatak da 
Predsjednica RH Kolinda Grabar-
Kitarović u zadnje vrijeme ne 
priča s premijerom Plenkovićem 
i ministrom obrane Damirom 
Krstičevićem pa nije jasno kako 
država uopće može funkcionirati 
na takav način… Letica je na to 
odgovorio kako bi bilo normalno 
da se barem jednom mjesečno 
nađu na radnom ručku, a dvaput 
mjesečno održe tematske sasta-
nke. Normalno bi bilo i da postoje 
koordinatorski timovi s obje 
strane...

Voditelj je primjetio da je ispod 
radara tz v.  velik ih televizi ja 
prošla sramotna vijest da su u 
Sisku uhićena trojica hrvatskih 
branitelja, a da se Vučić praktički 
još nije ni vratio u Srbiju! Uhićeni su 
Stjepan Gorički, Mirko Šašo i Haso 
Mahmutagić. Uz to, Predsjednica 
je u petak na Pantovčaku primila 
predstavnike udruga nestalih 
iz Srbije koji, kako tvrde, traže 
1.700 ljudi. Voditelj je na to rekao: 
“A što su neki od njih, koji su 
iz Srbije, radili u Hrvatskoj da 
ovdje nestanu?”. S druge strane, 
hrvatske majke praktički su prosile 
po Beogradu i to one institucije čiji 
su nositelji bili izvršitelji agresije na 
Hrvatsku.

“To je čisto poniženje tih žena i 
države. Posao civila nije da odlaze u 
posjet predsjedniku druge države. 
Zato su tu institucije”, izjavio je dr. 
Slaven Letica u Bujici.

NOVINARKA BUJICE 
ŠOKIRALA DUŠKA LJUŠTINU!

Na promociji knjige ‘Rasprodano - 
od Glibodola do Hollywooda’ o liku i 
djelu Duška Ljuštine, uskoro bivšeg 
direktora zagrebačkog Kerempuha, 
u petak se u Zagrebu okupila cijela 
svita njegovih štovatelja - od Ive 
Josipovića do Milorada Pupovca. 
Promociju je vodio komentator 
‘Novosti’ Boris Rašeta, a sve je 
iznenadila novinarka Bujice Mateja 
Jozeljić pitanjem koje Ljuština nije 
očekivao. Pitala ga je: “Kako to da 
su svi Bandićevi suradnici završili u 
zatvoru, a Vi niste?”. 

Ljuštini pitanje baš i nije sjelo, 
reagirao je prilično nervozno, a 
kada je kamera prestala snimati - 
čak se povišenim tonom izderao 
na novinarku, navedeno je u Bujici.
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Jesus Christ 
Superstar 
rasprodan u 
Off ciklusu

2Cellos obradili ‘Perfect’ Eda Sheerana!

VICEVI
Jednom tajkunu otmičari 
oteše ženu i zatražili ga otku-
pninu. Jedan od otmičara 
nazove ga na telefon, dok 
su se ostali sjatili oko njega. 
Nakon par minuta pregovora 
u kojem je otmičar prijetio 
tajkunu životom njegove 
supruge, on prekrije dlanom 
slušalicu i zabezeknuto kaže 
svojim suradnicima:
- Ljudi, kunem se: upravo 
sam čuo otvaranje boce 
šampanjca!

(Scena) - Pošto smo imali isti 
management, dugo se poznajemo 
s Edom Sheeranom. Puno smo se 
družili, čak i kockali zajedno u Las 
Vegasu. Pitao nas je često kad ćemo 
više obraditi neku njegovu pjesmu 
i sada je bio savršen trenutak. Gdje 
god da smo bili proteklih mjeseci, 
stalno smo čuli „Perfect” i pomislili 
smo kako ta pjesma treba dobiti 
verziju na violončelu. Čim smo 
se vratili s američke turneje, ušli 
smo u studio i snimili je. Original 
pjesme ima odličnu melodiju i 
tempo i znali smo da će se lijepo 
pretočiti na violončelo. Prosudite 
sami. – poručuje Stjepan Hauser 
koji s Lukom Šulićem trenutačno 
radi na novom albumu.

VODORAVNO: ARKTIKA, 
N A R ATO R ,  A N AT,  TO, 
LISABON, IK, RAR, PORAST, 
PIRAT, ASEPTIČAN, NA, 
DEVA, Č AS,  KIT,  OKO, 
DARIJAN, VALCER, VAT, K, 
A, VIS, BARABA, NEVERIN, 
R AT,  T I R ,  TAO,  A K S A , 
IC, MASKARA, S, ALAN, 
KVASINA, KEVIN COSTNER

R J E Š E N J E  I Z 
P R O Š LO G  B R O J A

(Scena) - U koncertnoj dvorani 
u sklopu OFF Ciklusa, u etak 2. 
ožujka bit će izveden mjuzikl 
Isus Krist Superstar.

Zagrebačka koncertna izvedba 
u Off ciklusu ugošćuje poznate 
vo k a l n e  p r v a k e  G r a d s k o g 
kazališta Komedija: u glavnim 
ulogama Đanija Stipaničeva 
kao Isusa, Ervina Baučića kao 
Judu te Renatu Sabljak kao 
Mariju Magdalenu. Združenim 
ansamblima Zagrebačke filha-
rmonije i Kazališta Komedija 
ravnat će maestro Dinko Appelt, 
a kao poseban gost u ulozi kralja 
Heroda nastupa Jacques Houdek. 
Scenski prilagodio Damir Lončar.
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RECEPTI TJEDNA

Sastojci
 -  200 g petite beure keksa, 100 g maslac - neslani, 2 žlice meda, 
100 g mlječne čokolade, 100 g tamne čokolade, 1 mala žlica ek-
strakta vanilije, 2 mala žlica šećera u prahu, 200 ml slatkog tučenog 
vrhnja (30% masti)

Priprema
Sameljite kekse U tavi zagrijte maslac i med te pomiješajte s kek-
sima. Ulijte u kalupe za tortice i ohladite. 
Otopite obje čokolade, kratko ohladite pa dodajte ekstrakt vanilije 
i šećer u prahu. 
Istucite vrhnje i dodajte ga čokoladi, prelijte preko biskvita i ohla-
dite dva sata. 
Prije posluživanja ukrasite nasjeckanim orasima ili nekom drugom 
dekoracijom po želji (voće, pistacija i sl.)

(Dnevno) - Ispitanici su za vrijeme 
studije sudjelovali u 22 radionice o 
zdravoj prehrani te su poticani na 
fizičku aktivnost, no najviše su se 
fokusirali na ono što jedu
Na željeni gubitak kilograma utječu 

količina i kvaliteta hrane koju unosimo 
u organizam, a genetske varijacije tek 
neznatno pridonose njihovu lakšem 
gubitku kada su posrijedi određene 
dijete, no za sam proces mršavljenja 
nisu presudne, pokazalo je istraživanje 
znanstvenika s američkog Stanforda 
provedeno na 609 odraslih pretilih 
osoba.
Ispitanici su prošli genetsko i inzu-

linsko testiranje prije nego što su 
nasumično podvrgnuti jednoj od 
dviju dijeta: niskokaloričnoj ili dijeti s 
niskim udjelom ugljikohidrata tijekom 
jednogodišnjeg razdoblja.
Genetska analiza pokazala je da 

postoje varijacije povezane s načinom 
na koji organizam procesuira masnoće 
ili ugljikohidrate, no bez obzira na 

(Dnevno) - Ispitanici su za vrijeme

Gubitak kilograma ne ovisi o 
genetici već o zdravoj prehrani

gene, razinu inzulina ili vrstu dijete, 
ispitanici su prosječno u predstojećem 
tromjesečju izgubili između pet i šest 
kilograma. Pokazalo se da je na gubitak 
kilograma utjecala zdrava prehrana, 
kažu znanstvenici, koji su rezultate 
studije objavili u stručnome časopisu 
Journal of the American Medical 
Association.

Sudionici istraživanja koji su konzu-
mirali više povrća i manje prerađene 
hrane, zašećerenih pića i nezdravih 
masnoća, izgubili su i više kilograma.
“Jedemo da bismo napunili želudac 

i postigli sitost, a ako je pritom riječ 
o povrću, izgubit ćemo na težini. No 
ako konzumiramo pržene krumpiriće 
i zalijemo ih gaziranim pićem, dobit 
ćemo na težini”, kaže prof. Lennert 
Veerman sa sveučilišta Griffith u 
Queenslandu.
Ispitanici su za vrijeme studije 

sudjelovali u 22 radionice o zdravoj 
prehrani te su poticani na fizičku 

aktivnost, no najviše su se fokusirali 
na ono što jedu.
Savjetovano im je da konzumiraju 

visokokvalitetnu hranu, no nisu dobili 
dnevno ograničenje kada je o unosu 
broja kalorija riječ.
Ispitanici obiju grupa tijekom studije 

su smanjili dnevni unos kalorija za 
prosječno oko 500 kalorija. Jedna od 
vodećih australskih nutricionistica dr. 
Rosemary Stanton sa sveučilišta Novi 
Južni Wales rekla je da ova “iznimno 
dobra” studija upućuje na važnost 
konzumiranja veće količine povrća.
Kada je posrijedi izbor kvalitetnih 

namirnica savjetuje profesionalnu 
pomoć te konzumiranje hrane bogate 
kompleksnim ugljikohidratima, poput 
onih koje nalazimo u svježem voću 
i povrću, grahu i leći te integralnim 
žitaricama.
Veerman upozorava na još jedan 

važan podatak, a to je dosljednost 
i usvajanje zdravih prehrambenih 
navika za cijeli život.

Evo što se događa ako 
jedete 7 oraha svaki dan!

Sastojci
 - namirnice za pire: 300 g krumpira, 30 g maslaca, 1 dl mlijeka, 1 
jaje kokošje, 180 g skute, sol, svježe mljeveni papar

- 800 g janjetine, 600 g luka, 20 g češnjaka, 200 g pelata, 20 g konc. 
rajčice, 100 g graška, 80 g mrkve, 80 g celera, 80 g peršina, 1 dl ma-
slinova ulja, 1 grančica ružmarina, 1 lovorov list, sol, svježe mljeveni 
papar

Priprema
Sitno sjeckani crveni luk zažutite na maslinovom ulju te dodajte 
sitno naribanu mrkvu, celer i peršin. Nastavite dinstati uz podlije-
vanje temeljcem
Janjetinu okoštite, samlijte, začinite sa solju i pecite u tavici (temeljac 
skuhajte od kostiju uz dodatak korijenastog povrća jer služi tijekom 
cijele pripreme za podlijevanje) Janjetinu dodajte na dinstani luk i 
začinite sa sitno sjeckanim ružmarinom, lovorom i nastavite kuhati 
desetak minuta
Kada se temeljac izreducira, popržite kratko sitno sjeckani češnjak i 
rajčicu iz konzerve. Dodajte pelate i sve skupa prokuhajte dodatnih 5 
minuta. Na samom kraju dodajte grašak (smrznuti kuhajte 2 minute, 
a svježi 4 do 5 minuta.)
Od krumpira, maslaca i mlijeka napravite pire koji kasnije obogatite 
grubo narganom skutom.
Napunite posudu za pečenje s mesom, a preko stavite oplemenje-
nim pire posut sa skutom. Sve pečete 10 minuta na 180 celzijevih 
stupnjeva.

(Dnevno) - Orasi imaju dvostruko 
veću razinu antioksidansa polifenola 
od svih orašastih proizvoda i tako 
pomažu tijelu u borbi protiv 
slobodnih radikala koji oštećuju 
stanice i uzrokuju bolesti, pokazalo 
je istraživanje na Sveučilištu u 
Pennsylvaniji, piše Independent.

“Naša preporuka je da bi ljudi trebali 
pojesti sedam oraha dnevno” – kaže 
voditelj istraživanja Joe Vinson.
Prethodna istraživanja pokazala 

su jedenje oraha smanjuje znakove 
starenje, te štite od bolesti srca i nekih 
oblika raka.
Nakon što je otkriveno da samo sedam 

oraha na dan pruža zaštitu od srčanih 
bolesti, orasi su odmah proglašeni 
superhranom. No, orašaste plodove 
već dugo smatraju najsavršenijom 
hranom u prirodi.

Otkriveno je da od svih drugih 
orašastih plodova, orasi sadrže najveću 
razinu antioksidanata. A kad se govori 
o hrani koja je zdrava za srce, orasi se 
nalaze među tri najzdravije namirnice.
Osim što su bogati antioksidantima, 

sadrže i zdrava vlakna, proteine, 
vitamine i minerale. Ne čude stoga 
istraživanja koja pokazuju da redovno 

uzimanje oraha može smanjiti rizik 
od srčanih bolesti, nekih oblika 
raka i dijabetesa tipa 2. Jedna od 
zanimljivosti jest i da ORAH izgleda 
kao mali mozak, čak su bore i uvijanja 
baš kao i neo-korteks. Danas je 
poznato da orah pomaže u razvoju 
više od tridesetak neuro-transmitera 
za moždane funkcije. Pa vi recite da 
orah sam po sebi nije promišljeno 
Božje čudo stvoreno na korist čovjeku.

U najnovijem istraživanju znanstve-
nici sa Sveučilišta Scranton u američkoj 
državi Pennsylvania analizirali su 
sadržaj antioksidanata u nekoliko vrsta 
orašastih plodova: orasima, bademima, 
kikirikiju, pistacijama, lješnjacima, 
brazilskim orasima, pekan orasima, 
makadamija orasima i indijskim 
oraščićima.
Voditelj studije dr. Joe Vinson je 

rekao: ‘Orasi su rangirani iznad ki-
kirikija, badema, pekan oraha, pistacija 
i drugih plodova. Šaka oraha sadrži 
gotovo dvostruko više antioksidanata 
nego ista količina bilo kojeg drugog 
orašastog ploda.Nažalost, ljudi baš 
ne jedu puno oraha. Naše istraživanje 
ukazuje da u sklopu zdrave prehrane 
treba jesti više oraha.’
Tim dr. Vinsona otkrio je da su 

osim po količini antioksidanata orasi 
superiorniji i po jačini antioksidanata 
koje sadrže. Oni koji se nalaze u 
orasima su 15 puta snažniji od 
vitamina E koji je na glasu kao vrlo 
snažan antioksidant.

Znanstvenici ističu da je prednost 
oraha to što ih ljudi jedu neobrađene 
jer upravo u tom obliku oni su i 
najefikasniji. Sve druge malverzacije 
s orasima poput pečenja, umanjiti će 
njihovu učinkovitost. No, mnogi ljudi 
izbjegavaju orahe jer misle da su masni i 
debljaju. Međutim, orasi sadrže zdrave 
polinezasićene i mononezasićene masti 
koje ne začepljuju krvne žile kao 
zasićene masti. Jedete li orahe nećete 
se udebljati, osim toga mogli biste 
i smršaviti jer oni izazivaju osjećaj 
zasićenosti.

‘Sedam oraha na dan idealna je 
količina kako bismo dobili maksimalnu 
korist od njih’, dodao je dr. Vinson.
Orahova jezgra najviše sadrži ulja 

(55-65%), zatim visokovrijednih 
bjelančevina (15%) te isto toliko 
ugljikohidrata, a bogata je i kalijem, 
magnezijem, fosforom, željezom 
te vitaminima B i C. List oraha 
sadrži čvrsto ulje žućkaste boje, tanin, 
kiseline te tvari ljutog i gorkog ukusa.
Pošto sadrži neraspadnute ljekovite 

sastojke, od orahovog lišća se mogu 
spravljati sirupi, ekstrakti i slični 
preparati. Lišće je najbolje upotrijebiti 
dok je zeleno i svježe.



24 DOMOVINA

KOLUMNA ZORANA VUKMANA

Vremena se mijenjaju, pa 
tako i oblici kušnje za ljude. 
Pogotovo za vjernike. Danas 
nećete završiti u lavljoj jami 
ili u gladijatorskoj areni, ali se 
morate suočiti s iskušenjima 
drukčije naravi. Suvremeni 
čovjek susreće se s problemom 
gubitka smisla, s iskustvom 
praznine i odsuća Boga u 
takvom intenzitetu kakvog 
ljudi ranijih epoha ne bi mogli 
ni zamisliti. Duša, psiha, 
nutrina čovjeka je izložena 
valovima nihilizma i očaja. 
Bolest našega doba je bolest 
duše, praznina srca, tama u koju 
čovjek uranja svojim bićem 
i susreće se s posljedicama 
svog povijesnog bunta protiv 
neba. Čovjek osjeća kao da 
je odjednom ostao sam, kao 
da se Stvoritelj odmaknuo od 
svoga djela i rekao oholom 
stvorenju: prepuštam te tvom 
usudu, dajem ti ono što si 
htio, biti smrtno božanstvo! 
Paradoks nad paradoksima! 
Čist i  oks imoron,  poput 
živog mrtvaca! Sve utopije 
su težile stvaranju raja na 
zemlji zanemarujući samo 
jednu bolnu činjenicu: u raju 
se ne umire! Kakav je to raj 
u kojemu moraš umrijeti i 
istrunuti? Kakav je smisao 
doživjeti 150 godina života, 
pa naposljetku opet umrijeti, i 
preseliti se u ništavilo umjesto 
u vječnost?

Praznina koja navire

Stoljeće i pol nakon što je 
zapadni čovjek „ubio“ Boga, 
mora se nositi s vlastitom 
odgovornošću za svijet koji 
baštini. Prazninu koja je nastala 
ne mogu nadomjestiti nikakvi 
tehnološki izumi. Možemo se 
igrati u virtualnom svijetu, 
konstruirati robote i voziti 
svemirske „landrovere“ po 
Marsu, ali konačna istina, 
stvarnost i tajna života i smrti, 
ostaje otvorena i nerješiva 
sve dok ne dođe čas odlaska 
ili preseljenja. Čovjek je 
dobio mnoge tehničke „pro-
teze“, pomagala koja su ču-
desna, zašto je onda toliko 

ranjiv i otvoren depresiji, 
cinizmu, tjeskobi, strahu, i 
ništa manjoj agresiji nego u 
„primitivnijim“epohama? Kad 
zasitimo sva osjetila, kad si 
ispunimo želje, kad se osjećamo 
kao djeca koja su dobila sve 
igračke, i dalje nas muči 
glad za novim senzacijama. 
Navire golema praznina, 
crna rupa naše egzistencije 
koja usisava sve naše težnje, 
smisao i razbor, nestajemo i 
gubimo se u nepoznatom, a 
na rubovima vidimo kovitlace 
tjeskobe. Što dalje? Kamo 
idemo? Gubitak i svojevrsno 
odsuće smisla je najstrašnije 
iskušenje vjere za suvremenog 
čovjeka. Nihilizam koji se 
valja iza obzorja kao tamni 
oblak prekriva sve naše vidike. 
Neispunjenost, ta čudnovata 
melankolija zasićenog čovjeka, 
moralna i emocionalna tupost 
ljudi umornih od senzacija 
i trčanja za novim, stalno 
novim, globalna je pojava i 
širi se kao nevidljiva bolest 
koja gasi nutarnji plamen, 
koja trne stijenj, slama trske, 
koja pepelom prekriva žar, koja 
guši ideale, i pretvara ljude u 
hodajuće ljušture.

Duhovna mlakost

Varaju se oni koji misle 
da je glavno iskušenje vjere 
sumnja da Bog ne postoji. Ne, 
mnogi ljudi vjeruju u Božju 
opstojnost. Problem je kad 
sumnjaju u božansku milost, 
ljubav i slavu. Bog je tu, ali na 
njegovi šutnju mnogi vjernici 
zdvajaju, boje se da je zlo 
prejako, Bog im se čini dalekim 
i nezainteresiranim. Glavna 
iskušenja vjere danas su mlakost 
duha, malodušje i malovjerje, 
strah od besmisla i praznine 
svakodnevnice, nedostatak 
duha da se možemo nositi sa 
širenjem beskrajne dokolice i 
dosade. Vjera je prisutna ali 
nije djelatna, izgubila je žar i 
nadahnuće poslanja. Tratimo 
vrijeme na gluposti, a prazninu 
pokušavamo odagnati zaba-
vom radi zabave. Zabava 
više nije opuštanje, zabava 

je danas poput kolektivnog 
ludila, dionizijski kult u 
kojemu muškarci postaju 
divlji satiri, a žene razuzdane 
bakhantice. Iz krajnosti u 
krajnost: od poniranja u 
dokoličarenje, u stanje du-
hovnog i intelektualnog tu-
pila, do uzdizanja u divlje, 
atavističke provode, u kojima 
je najvažnije biti što luđi, 
pijaniji, drogiraniji, lascivniji. 
Energija se troši i iživljava na 
danonoćnim partijanjima, a 
kreativne sile sve su jadnije, 
i nikakve. Nema kulta rada, 
ni nadahnuća stvaranja. Svi-
jet stvoren radi općeg lu-
dizma. Zaborav praznine, 
liječenje besmisla besmislenim 
rasplinjavanjem, bijegom i 
razuzdanošću. Vjera je u ta-
kvom okruženju na većim 
iskušnjima nego ikada! I to je 
svojevrsni paradoks jer nema 
fizičkih progona. Barem ne u 
zapadnom miljeu. Ali progoni 
druge vrste, osjećaj da ste strani 
u takvom svijetu, da ne nalazite 
ispunjenje u okviru društva 
i kulture s rasprostranjenom 
filozofijom da je Bog umro, pa 
je sve dopušteno, dovode vas u 
poziciju da možete izgubiti sve, 
da postajete autsajder i da ne 
možete funkcionirati. Ostaje 
vam prostor duha, nutarnje 
iskustvo samoće i pustinje 
usred svijeta, u koje morate 
ući i vratiti se obnovljeni, ako 
želite sačuvati vjeru, snagu i 
integritet.

Tajna života

Čovjek je najveća tajna, na-
jveće otajstvo. I kad je banalan, 
i kad je genijalan, i kad je 
uzvišen, i kad je prizeman, 
i kad je dobar, i kad je zao 
– uvijek je tajna, mračna ili 
svijetla, misterij je o kojemu je 
svaki sud nepotpun i dvojben 
jer nikada ne možemo do kraja 
spoznati što je iza zavjese ili na 
dnu bezdana. Duša je duboka 
kao ponor, i neuhvatljiva kao 
eter. Tko je taj osim samoga 
Stvoritelja koji ima svjetiljku 
da rasvijetli do dna utrobe? 
Bogočovjek je od čovještva 

učinio otajstvo. Dar života 
i postojanja podigao je na 
višu razinu, rasvijetlio nam 
krajobraze, uputio nas na 
širinu, dubinu i visinu. Plitkost 
je suditi sa sigurnošću koja 
oholo i preuzetno moralno 
arbitrira. Koliko je sudaca oko 
nas, i koliko ih je bilo u povijesti 
ljudskoga roda, onih koji su 
neupitno, bez dvojbe, bez 
suptilnosti razdvajali jedne na 
jednu, druge na drugu stranu? 
Od inkvizicijskih podruma 
do francuskih giljotina, od 
novovjekih revolucija do na-
cističkih i staljinističkih lo-
gora – roditelji noćnih mora 
uvijek su bili oni koji sude sa 
sigurnošću, koji su čovjeka 
svodili na ideološki pergament 

ODSUĆE SMISLA

s ispisanom optužnicom a ona 
je uvijek bila poništavateljica 
kompleksnosti i nedokučivosti 
čovještva. Jedna cijenjena 
čitateljica pitala me što sam 
mislio kad sam napisao da 
je doslovnost oruđe tiranije. 
Upravo to: da se tajna života, 
njegova nepredvidljivost, 
snaga, dubina, eruptivnost, 
raznolikost, maštovitost i 
kreativnost svodi na ideolo-
gijsku jednadžbu, na skučenost 
onih umova i duhova koji ne 
prepoznaju nijanse, koji ne 
razumiju višeznačnosti ljudskih 
izričaja i identiteta, koji ljude 
svode doslovno na paragrafe, 
u torove, u ideologije, partije i 
neprijatelje, koji u njima vide 
ugrozu s ove ili one strane, koji 
su higijeničari ovih ili onih 
poredaka.

Zašto je Isus govorio u pa-
rabolama? Jer je sam život 
parabola! Nije govorio doslo-
vno ne samo zato što je izmicao 
ovozemaljskosti tirana i pri-
zemnih uhoda, nego je znao 
da se tajna ne može doslovno 
izreći, jer je neizreciva bez igre 
riječi i slika. Stari semitski 
duh imao je snažan osjećaj za 
slikovitu praktičnost. Stvari je 
razumijevao dublje u slikama 
negoli mi danas u potrebi za 
novom sofisticiranom doslo-
vnošću u kojoj se sve mjeri, 
važe i normira. Ljudski duh 
se ne može normirati. A svaka 
tiranija je htjela ono što zlo želi: 
ljudsku dušu, volju, slobodu…

Isus je znao da silnici sve 
doslovno tumače jer sila kako 
narod kaže, Boga ne moli. 
Ako si percipiran s jednom 
etiketom, gotov si, sila ne traži 
nijanse, ne zanima je ni ironija, 
ni metafora, ni alegorija, nju 
zanima samo stvar jedan kroz 
jedan, dva i dva su četiri, osim 
ako silnik ne odluči drukčije. 
Sjetim se uvijek lika Ćamila iz 
Andrićeve „Proklete avlije“, i 
njegove senzibilne osobnosti 
koja je postala žrtva tiranske, 
političke okrutne doslovnosti. 
Sva politika danas, tajne službe, 
na žalost i veći dio medija, 
svi institucionalni stupovi 
društva oruđa su doslovnosti 
– neprijatelj je neprijatelj, 
korisna budala je korisna bu-
dala, građanin je potrošač i 
potencijalni delikvent o čijoj 
sigurnosti se treba brinuti 
tako što ga se uhodi. Svijet 
koji ide u tom pravcu, ide u 
pravcu unifikacije, redukcije 
čovječnosti, dokidanja tajne, 
osiromašenja poimanja živo-ta 
kao čudesne parabole. Prou-
čavao sam i teologiju i filozofiju, 
i neke druge mudrosti, i došao 
sam jedino do zaključka da o 
čovjeku i njegovoj sudbini ne 
znam ništa, i da mogu samo s 
jezovitim udivljenjem stajati 
pred neshvatljivim tajnama 
milijarda nas i naših usuda. Svi 
volimo i plačemo, radujemo se 
i nadamo se, patimo i strepimo, 
i svi se pitamo – zašto? I uvijek 
ostaje to pitanje, a najopasniji 
su oni koji imaju sve odgovore.

Zvonko je rodjen 14.5.1931. od oca Milana i majke Bare u Vlašić brdu na Žumberku. 
Stupa u brak u 24 godini života 20.2.1955., te je sa svojom suprugom Magdom dobio 
dva sina. U studenom 1957. godine bježi iz jugoslavije preko granice u Austriju. Tamo 
je neko vrijeme živio u logoru, te nakon nekoliko mjeseci u Salzburgu uz pomoć jednog 
dobrog čovjeka sprema ženu i sina Darka u Australiju. Želja mu je bila da emigrira u 
Kanadu ili Ameriku gdje je imao mnogo rodbine, no 1958. godine stigao je u Australiju. 

Na početku su živjeli u logoru Bonegila a nakon nekoliko mjeseci došli su u Canberru 
u veljači 1959. kod poštene i dobre hrvatske obitelji Djani Amančić i bili su im jako 
zahvalni. Zvonko je našao posao i teškim trudom sagradio novu kuću u Oaks Estate 
kod Queanbeyana 1965. godine. 

Svi znaju koliko je Zvonko dao truda oko gradnje Hrvatskog doma O’Connor sa sedam 
drugih Hrvata koji su to jamčili svojim kućama, jer banka nije dala novac bez garancije. 
Bio bi to pravi roman kada bi napisali koliko je toga pokojni Zvonko napravio oko gradnje 
ovoga Hrvatskog doma, no nažalost nisu ni svi Hrvati bili za to, jedni su gradili a drugi 
rušili. Dom O’Connor otvoren je 1970. godine, a Zvonko mu je bio predsjednik prvih 
sedam godina. Puno je pomogao i oko otvaranja  prvog hrvatskog Poslanstva u Canberri 
1977. godine te prvog hrvatskog radio programa 2XX Canberra, hrvatskog folklora 
K.A. Stepinac, piknika, a bio je i član H.O.P.-a.  Zvonko je uvijek bio za Dom Spreman!

Nakon teške bolesti preminuo je u bolnici u Canberri u utorak, 30.1.2018. a sahranjen 
je na groblju Gungahlin u Canberri u četvrtak 8.2.2018.

Neka mu je laka ova australska zemlja, počivao u miru Božjem!

U tuzi za njim ostaju ožalošćeni; supruga Magda, sinovi Darko i Zvonko s suprugom 
Vesnom, te unučad Ivan, Thomas i Monika, te ostala rodbina u Hrvatskoj i Kanadi te 
mnogobrojni prijatelji iz Canberre, Sydneya i Melbournea.

U SPOMEN

Zvonko Vlašić
14.5.1931.- 30.1.2018.
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TJEDNI HOROSKOP 

TRUCK DRIVER
Required for busy Formwork 

company.
Must have HR, HC, HIAB & 

Forklift license.
Experience in Formwork 

construction co. preferred.
Ph: (02) 9793 9233

VOZAČ KAMIONA
Potreban za tvrku sa mnogo posla 

u betoniranju.
Mora imati HR, HC, HIAB i 

Forklift licencu
Iskustvo u betoniranju poželjno

Telefon: (02) 9793 9233 

OGLAS

U nedjelju 18. veljače ove 
godine Gospodnje 2018., 
uprava i  članovi HDZ-a 
ogranaka Sydney-a sa punim 
autobusom štovanih putnika-
izletnikas uputili sus e ispred 
H.D. Sydney u Punchbowlu 
u ambijente prirodnih lijepota. 
U Weismens Ferry mjesto 
udaljeno oko 80 km od 
velegrada Sydneya, prekrasnu 
oazu lijepote na vodi gdje je 
pjev ptica na drveću i let ispod 
neba budi osjećaje posjetitelja 
na Vrt Edenski. Puno je 
izletnika došlo i sa svojim 
privatnim automobilima, a 
kako i ne bi kada je svrha 
ovog tradicionalnog izleta 
imala i svoj sprecifični motiv 
– turnir (cup) u boćama, i 
to osmi po redu u spomen 
pokojnom Peri Franovu koji je 

U nedjelju 18. veljače ove 

Izlet HDZ-a ogranak 
Sydney u Weismens Ferry

bio dugogodišnji predsjednik 
HDZ-a ogranak Sydney. I u 
svojem rodoljubnom zanosu 
vjeran HDZ-u, dr. Franju 
Tudjmanu i njegovim idejama 
i djelu kao i svojem hrvatskom 
narodu i državi do svojega 
zadnjega daha. Zahvalnost 
je izraz ljudske plemenitosti 
te je tako utemeljen turnir u 
boćama u njegov spomen i 
nazvan njegovim imenom.
  Štovane putnike u autobusu 

u ime HDZ-a ogranak Sydney 
srdačno je  pozdravio g. 
Božo Hrženjak i zaželio im 
dobrodošlicu. Gospodin Ivan 
Špehar počastio je izletnike 
suhomesnatim delicijama. A 
izletnici su imali užitke i u 
kulinarskim specijalitetima, 
uku sn im ko l a č ima  kao 
i u raznolikim pićima u 

amb i j en t ima  p r i rodn ih 
lijepota.
U turniru u boćanju bilo je 

osam ekipa, a sudac je bio g. 
Ante Maleš. U finale su ušli  
timovi “Brač” i “Velebit”. 
Pobjednik je postao “Brač” a 
igrači su bili Marica Baničević, 
Vicenco Kalebić, Radoslav 
Lozo i Boris Laurić. U timu 
“Velebit” igrači su bili – Marko 
Buljević, Tomislav Orlović, 
Tomislav Raguž i Ivan Špehar.
Lijep i sunčan dan, toplo 

prijateljsko i medjusobno 
druženje i ugodni razgovori 
ostavljaju lijepe uspomene, 
a koje bude želje za novim 
izletom i skorim ponovnim 
susretom.

Tekst – Ante Glavor
Foto – Boris Laurić

OVAN (21.3.-20.4.)
Uspjet ćete ostvariti poslovne 
ideje, no to će zahtijevati 
potpunu predanost radu. Pazite 
da se previše ne iscrpljujete. 
U ljubavnom životu neće biti 
promjene.

VAGA (23.09 - 22.10)
Preosjetljivi ste i skloni pogrešno 
protumačiti partnerove riječi. 
Burno ćete reagirati na sve što 
se događa oko vas. Bit ćete 
skloni netaktičnim izjavama i 
kritikama.

BIK (21.04 - 20.05)
B e z  o b z i r a  n a  p o s l o v n e 
probleme, nastavite svojim 
tempom i nemojte se obazirati 
na način na koji drugi obavljaju 
svoj posao. Vaš će naporan rad 
biti zamijećen.

ŠKORPION (23.10 - 22.11)
Odmaknite se od svega što 
bi vas moglo usporavati u 
napretku. Što manje sudjelujte 
u problemima koji vas se ne 
tiču. Zasjat ćete u komunikaciji 
i društvenom životu.

BLIZANCI (21.05 - 20.06)
Priđite onome tko vam se sviđa! 
Tvrdoglavost i upornost ići će 
vam na ruku. Ma koliko ovakav 
pristup možda nije dobar u 
bračnom životu, u poslu ćete 
profitirati.

STRIJELAC (23.11 - 21.12)
Nećete dopustiti da vam bude 
dosadno, pa ćete se početi baviti 
hobijima i svime što vas pokreće. 
Ambicioznijima će se probuditi 
svijest o odgovornostima koje 
su preuzeli.

RAK (21.06 - 20.07)
Svoje ćete stavove teško usu-
glasiti s partnerovima. Ne 
želite li produbiti nerazumi-
jevanje, pristanite na ustupke 
– shvatit ćete da je partner u 
nekim stvarima u pravu.

JARAC (22.12 - 20.01)
Vaš život mijenjat će prijatelji, 
rođaci i bliski ljudi. Nekome 
od njih morat ćete uskočiti 
u pomoć, organizirati kakav 
prijevoz ili nekog ugostiti na 
nekoliko dana.

LAV (21.07 - 21.08)
Poboljšajte komunikaciju s 
partnerom. Privolite li ga na 
razgovor, lako i brzo ćete riješiti 
nesuglasice. Uspostavit ćete 
bliskije odnose s ljudima koji 
žive daleko od vas.

DJEVICA (22.08 - 22.09)
Strpljenje će se isplatiti, osobito 
rješavate li obiteljski problem. 
Izvjestan je veći priliv novca 
na račun. Moguća je i povišica 
- razmislite o novim oblicima 
štednje.

RIBE (20.02 - 20.03)
Mogli biste se naglo zaljubiti, 
ali i shvatiti kako dotična 
osoba nije onakvom kakvom 
ste je zamišljali. Nemojte je 
preoštro suditi jer je niste do 
kraja upoznali.

VODENJAK (21.01 - 19.02)
Pokazat ćete snalažljivost 
i poduzetnost. Vaš će vam 
lucidan način razmišljanja i 
sposobnost da brzo prepoznate 
uzroke problema, pribaviti 
simpatije šefova. Hrabro!



Piše: 
mr.sc.  Ante Milinović

Davno smo još u pučkoj školi 
čitali kratke ali poučne Ezopove 
basne, ali će se vjerojatno neki naši 
stariji hrvatski čitatelji ipak prisjetiti 
one basne o „primirju“ između 
krvožednih vukova i miroljubivih 
ovaca, koje se u praksi ipak svelo 
na još jedno vučje klanje naivnog 
jagnjeta, jer mu je jagnje tobože 
mutilo vodu. Uzalud je jagnje 
dokazivalo da je pilo vodu na potoku 
nizvodno od njega, jer je vuk imao 
„jači adut“ – svoju odluku da ga 
pojede!
Mnogi od nas iz svoga osobnog 

životnog iskustva dobro znaju da se 
ni državna, a kamo li međudržavna  
politika ne ravna po  pravdi, već 
po pravu jačega, koje oni sami 
nazivaju međunarodno priznatom 
diplomacijom. Tu je životnu istinu 
morala do sad naučiti i predsjednica 
Republike Hrvatske, jer  su je brojni 
hibridni (prikriveni) udbaški ratnici 
već  „dočekivali na nož“ zbog njenih 
samostalnih poteza! 
Međutim, njena nedavna odluka o 

susretu s predsjednikom Republike 
Srbije opravdano je ocijenjena kao 
preuranjena i nedovoljno pripremljena, 
jer je bila nedorečena i  nedvojbeno je 
više koristila velikosrpskom agresoru, 
a štetila Republici Hrvatskoj kao 
velikosrpskoj žrtvi.
Opća je ocjena i kod nas i u Srbiji da 

je Vučić bio pobjednik tog političkog 
igrokaza koji mu diže rejting pred  
lokalne izbore u Beogradu, jer se „kao 
heroj vratio živ iz Ustašije“, u kojoj 
je bahato lagao i slobodno agitirao 
među jugo-udbašima i svojim još 

uvijek brojnim poraženim četnicima,  
poučavajući ih o njihovom i po 
njemu poznatom  „svetom istorijskom 
srpskom pravu“ na veću polovicu 
teritorija Hrvatske Države!
I doista, iako još uvijek Republika 

Srbija kao do nogu poražen agresor, ni 
po slovu Memoranduma 2 SANU nije 
odustala od „srpske granice Virovitica 
- Karlobag – Karlovac“, samo dva 
dana kasnije je to u Karlovcu na Kupi 
potvrdio i Dodik na skupštini SNV, 
zapravo hibridne srpske pete kolone,  
tražeći u svom pismenom ultimatumu 
hrvatskoj Vladi ponovo „sveta prava 
iz  Plana Z1“ i Erdutskog sporazuma 
na srpsku autonomnu krajinu ili 
RSK, dakako bez hrvatskih prava na 
reciprocitet.
Zato svi naši ozbiljniji politički 

analitičari podržavaju prosvjed 
uglednog  gospodina Marka Franovića 
i ostalih hrvatskih poduzetnika u 
Australiji kojim oni osuđuju ovaj 
isforsirani politički igrokaz, jer je 
svoj posjet Vučić drsko iskoristio 
za promociju sebe na unutarnjoj 
političkoj sceni Srbije i za stjecanje 
bodova u Bruxellesu, odnosno kod 
svog lobija među birokracijom EU.
Oni su s pravom izrazili svoje 

ogorčenje što je taj četnički agitator 
Vučić, koji je u Glini 1995. dokazano  
prijetio uništenjem Hrvatske, dočekan  
crvenim tepihom, iako bi mu više 
priličio crni tepih kao našem najvećem 
neprijatelju. 
Nema dvojbe da je naša predsjednica 

to učinila pod vanjskim pritiskom, 
vjerojatno američke i EU ambasada, 
kao i svojih kukavnih savjetnika, koji 
na svoju sramotu nisu bili u stanju čak 
ni formulirati polazne točke pregovora 
i makar napomenuti da  potražujemo 

temeljnu odštetu za srpska agresorska 
razaranja Vukovara, Zadra, Gospića, 
Osijeka i drugih gradova od najmanje 
42 milijarde eura, kao i tri puta veće 
štete u prihodima od proizvodnje i 
rashodima milijun i pol prognanika.
To je odraz njihovog tvrdokornog 

jugo-komunističkog mentaliteta. 
Zbog njih je ovakav Vučićev posjet bio 
sramotan za našu suverenu Domovinu 
i nema nikakvo opravdanje.
Ništa bolji nisu bili ni ozračje i 

rezultati susreta kardinala Bozanića 
i četnika Vučića, nego još veća 
sramota, jer se još jednom potvrdilo 
da ekstremisti lideri Srbije i SPC 
nemaju ni malo dobronamjernosti 
prema istini kanonizaciji blaženog 
kardinala Alojzija Stepinca, već upravo 
suprotno. To je odavno jasno i svakoj 
neškolovanoj ličkoj ili slavonskoj 
katoličkoj bakici, ali ne i liderima 
mnogih stranaka, u kojima su još 
duboki korijeni Udbaškog Kraljevstva 
i njegove masonerije!
Njih se naša Domovina mora 

osloboditi oduzimanjem domovnica 
po ugledu na države Izrael, Poljsku 
i Češku, jer su hibridni kos-udbaši 
zapravo uspjeli zatrovati sve hrvatske 
stranke i braniteljske udruge, tako da 
one razjedinjene i nemaju nikakav 
utjecaj na vlast.
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Ugovori lažljivih srpskih vukova 
s naivnim hrvatskim ovcama

Vučić dlaku mijenja.? - Današnji premijer Srbije (prvi s lijeva) devedesetih 
je bio vrlo blizak Šešelju i jedan od jastrebova među Srpskim Radikalima

Dačiću se kod nas malo toga sviđa - možda zemlja, ali Hrvati ne.
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OBAVIJESTI O OPROŠTAJU 
OD VAŠIH NAJMILIJIH 

ŠALJITE NAM NA E-MAIL: BOKACROPRESS@GMAIL.COM

RAY’S FLORIST & GIFTS
Unit 2, 71-83 Asquith St.,

SILVERWATER, NSW 2128
Tel: (02) 9737 8877; Fax: (02) 9737 8466

(02) 9698 2644
Naše obiteljsko pogrebno poduzeće 

i hrvatska zajednica imaju 
dugogodišnju suradnju.

Nudimo prijevremeni pogrebni plan 
uz sadašnje cijene (Pre-Paid Funeral Plan). 

Suradujemo sa 
hrvatskim katoličkim crkvama: 

Summer Hill, Blacktown i St. John’s Park.

Za dogovor o svemu tome molimo Vas 
kontaktirajte naš glavni ured.

Joseph Medcalf
Funeral Services P/L

MAX PERRAM’S
FUNERAL SERVICE

* Naše pogrebno poduzeće na usluzi je hrvatskoj zajednici  
već dugi niz godina, u najtežim trenucima...

* Uz povoljne uvjete organiziramo 
prijevoz pokojnika u bilo koju zemlju svijeta...

* Max Perram’s Funeral Service također vrši unaprijed 
organiziranje pogreba da bi izbjegli poteškoće kada se 
dogodi smrtni slučaj

* Max Perram’s Funeral Service nudi vam prijevremeni (Pre Pay) 
pogrebni plan,

* S punim povjerenjem obratite nam se,
a mi ćemo nastojati ublažiti vašu bol!

Naša adresa:

(preko puta Policijske stanice)
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